

တရားကို စောင့်သူသည် တရား၏ တစ်ဖန်စောင့်ရှောက်ခြင်းကို ခံစားရသကဲ့သို့ ကောင်းစွာဟောကြားအပ်သော မြတ်စွာဘုရား၏ စကားတော်သည် လိုက်နာကျင့်ကြံသူအား အကျိုးကို ဆောင်နိုင်၏။ အဘယ်ကဲ့သို့ နည်းဟူမူကား အဆင်း အနံ့နှင့်ပြည့်စုံသော ပန်းသည် ပန်ဆင်သူအား အကျိုးကိုဆောင်နိုင်သောကြောင့် ဖြစ်၏။

ပုပ္ဖဝဂ်(ဓမ္မပဒ - ၅၂)

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းကော်မတီအစည်းအဝေးများ ကျင်းပ



စီးပွားရေးကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးမှု လုပ်ငန်းကော်မတီအစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်

(သတင်းစဉ်)

နေပြည်တော် မေ ၇

ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းကော်မတီအစည်းအဝေးများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာနရှိ သတ်မှတ်နေရာအသီးသီးတွင် စတင်ကျင်းပရာ အစိုးရ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီဝင်များ ပါဝင်သည့် လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁

ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသော ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးအတွက် မည်သည့်အခြေခံမူများသည် အလိုအပ်ဆုံးဖြစ်သည်ကို ရွေးထုတ်

ဒေါက်တာ လျှန်မှုန်းဆာခေါင်း

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC)၏ လုပ်ငန်းကော်မတီများ အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန၌ စတင်ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ လုပ်ငန်းကော်မတီများ၌ ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသူများ ၏ စကားသံများကို ယခုလို ကြားသိရသည်။

“ဒီနေ့ကျင်းပတဲ့ လုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေးက ဒုတိယအကြိမ် ဖြစ်ပါတယ်။ ပထမအကြိမ် အစည်းအဝေးက ဒေသအလိုက် ကျင်းပခဲ့တဲ့ အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေး ပွဲတွေကနေ စာတမ်း၊ ငါးခုနဲ့ တပ်မတော်အစုအဖွဲ့က စာတမ်း တစ်စောင် စုစုပေါင်းစာတမ်း ခြောက်စောင်ထဲက အခြေခံမူ စုစုပေါင်းအချက် ၂၀ ရရှိခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီအခြေခံမူ အချက် ၂၀

နဲ့ပတ်သက်ပြီး တင်သွင်းထားတဲ့ အဆိုပြုလွှာတွေကို အစည်း အဝေးမှာ ပြန်လည်သုံးသပ်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု နိုင်ငံရေး ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးမှုလုပ်ငန်းကော်မတီမှ ဒေါက်တာ လျှန်မှုန်း ဆာခေါင်းက ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ၎င်းက လုပ်ငန်းကော်မတီ၏ တာဝန်သည် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁



ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဒေသခံများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ပိုမိုရရှိရေး ရွှေကျားရခိုင် ရက်ကန်းထည်လုပ်ငန်းအလုပ်ရုံဖွင့်

စာ >> ၄



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း နွေရာသီဓာတ်အားသုံးစွဲရန် လုံလောက်မှုရှိဟုဆို

စာ >> ၆



တောင်လေပ်မြေ၏ အနာဂတ်နေရက်ကို ပုံဖော်ထုဆစ်ကြည့်ရာတွင်...

စာ >> ၈

edexcel Approved Center 95873

ENROLL NOW

Hot Line
09-254 200 234
09-444 646 664

EMPS
INTERNATIONAL SCHOOL

Simple way to Brighter Future

PEARSON

- ◆ Pre-School (2 ½ to 5 Yr)
- ◆ edexcel (Primary 1 - 6)
- ◆ KG မှ အလယ်တန်းအထိ
- ◆ Special Needs Classes
- ◆ Weekend Classes

နိုင်ငံတကာအတန်း နှင့် မြန်မာကျောင်းအတန်း တစ်ပြိုင်နက် ရခိုင်မည့် အခွင့်အလမ်း

အစားအစာသန့်ရှင်း၊ ဘေးကင်းကျန်းမာ

စားသောက်ဆိုင်ယဉ်ကျေးမှုက မြို့ကြီးတိုင်းလိုလိုတွင် ထွန်းကားလာသည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။ နံနက်ခင်းစားသောက်ရန်အတွက် လက်ဖက်ရည်ဆိုင်သည် လက်ဖက်ရည်၊ ကော်ဖီ၊ အီကြာကွေး၊ နံပြား လောက်သာ ရောင်းချသည့်ဆိုင်မျိုး မဟုတ်တော့ဘဲ အစားအသောက်အမျိုးအမည်များစွာကို ရောင်းချသောဆိုင်များ ဖြစ်လာသည်။ ရန်ကုန်ကဲ့သို့သော မြို့ကြီး၏ မြို့နယ်တိုင်းလိုလိုတွင် ယင်းကဲ့သို့သောဆိုင်များ၌ နံနက်ခင်းအချိန်များတွင် ကြိတ်ကြိတ်တီးစည်ကားနေတတ်သည်။ ထို့ပြင် လူစည်ကားရာနေရာများတွင် ရောင်းချတည်ခင်းကြသည့် လမ်းဘေးစားသောက်ဆိုင်များ၊ သန့်ရှင်းမှု လွန်စွာအားနည်းသည့်အနေအထားဖြင့် ရောင်းချနေသည့် အသား၊ ငါး၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များနှင့် အခြားအစားအစာများ၏ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ လုံခြုံစိတ်ချရမှုများမှာ ဆန်းစစ်ရန်လိုအပ်လှသည်။

အစားအစာများမှဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် အန္တရာယ်မှာ အစာအဆိပ်သင့်သည့်အန္တရာယ်ဖြစ်ပြီး မသန့်ရှင်းသော အစားအစာများတွင် ပါဝင်နေတတ်သည့် မှိုနှင့်ပက်တီးရီးယားပိုးမွှားတို့ကြောင့် အစာအဆိပ်သင့်ခြင်းဖြစ်ပေါ်လာရခြင်းဖြစ်သည်။ အသားကင်ဆိုင်များတွင် ရောင်းချသည့် ဝက်သား၊ ကြက်သား၊ ဆိတ်သားစသည့် အကင်များ၌ Verotoxigenic Escherichia coli ခေါ် ပိုးတစ်မျိုးကို တွေ့ရှိရတတ်ပြီး ၎င်းပိုးမှထုတ်လုပ်သည့် အဆိပ်ကြောင့် အစာလမ်းကြောင်း အဆိပ်သင့်ကာ ဝက်နာခြင်း၊ အော့အန်ခြင်း၊ ဝမ်းပျက်ခြင်းလက္ခဏာများ ခံစားရတတ်သည်။ အသားများ၏ သန့်ရှင်းမှု၊ ရောင်းချရန်ပြင်ဆင်သည့်နေရာ၏ သန့်ရှင်းမှု၊ အစားအသောက်ကိုင်တွယ်သူ၏ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှုတို့ အားနည်းချက်ကြောင့် အဆိုပါရောဂါပိုးမှာ အစားအစာ၌ ပါလာခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာတို့အစားအစာများသည် ငရုတ်သီးမှုန့်များတွင် Aflatoxin B1 ခေါ် မှိုတစ်မျိုး ပါဝင်နေတတ်ပြီး ယင်းအဆိပ်ဓာတ်သည် အပူဖြင့်ချက်ပြုတ်စားသောက်သည့်တိုင်အောင် အာနိသင်ပျက်ပြယ်သွားခြင်း မရှိသကဲ့သို့ အစားအသောက်ထဲတွင် ပါဝင်နေသည့်တိုင်အောင် အရောင်၊ အနံ့၊ အရသာတို့ ပြောင်းလဲခြင်းမရှိသည့်အတွက် မှိုပါနေကြောင်း သိရှိနိုင်ရန် ခက်ခဲသည်ဟု ဆိုသည်။ တစ်ဖန် လမ်းဘေးစားသောက်ဆိုင်များတွင် လူအများစားသုံးလေ့ရှိသည့် အချဉ်များတွင်လည်း Clostridium perfringens ဟု ခေါ်သည့် ဝက်တီးရီးယားပါဝင်ကြောင်းနှင့် ဆိုခဲ့ပါ မှိုနှင့် ဝက်တီးရီးယားတို့သည်လည်း အစာအဆိပ်သင့်စေကြောင်း သုတေသီတို့က တွေ့ရှိထားကြသည်။

Bacillus cereus အစာအဆိပ်သင့်မှုသည် ထမင်းကြော်များတွင် အဓိက တွေ့ရှိနိုင်ပြီး ထမင်းကြော်ကို အပူပေးပြီး ပြန်နှေးခြင်းဖြင့် ရောဂါပိုးပေါက်ပွားမှုကို အားပေးသကဲ့သို့ဖြစ်ကြောင်း၊ Staphylococcus aureus ရောဂါပိုးကို လက်တွင် ပြည့်တည်နာရီသော အစားအသောက်ကိုင်တွယ်သူထံမှ ဝယ်ယူသည့်အစာတွင် စမ်းသပ်ဖော်ထုတ် တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းပိုးမှထွက်ရှိသည့် အဆိပ်သည် ပွက်ပွက်ဆူအောင်ချက်ပြုတ်မှုကို ခံနိုင်ရည်ရှိပြီး အစားအစာမှာလည်း မူရင်းအရောင်၊ အနံ့၊ အရသာမပျက်ရှိနေကြောင်း ဆေးသုတေသနဆိုင်ရာဖော်ထုတ်မှု တစ်ခုတွင် တွေ့ရှိခဲ့ရသည်။ ၎င်းအစာကို စားသုံးမိပါက အပြင်းအထန် ဝှက်နာခြင်း၊ အော့အန်ခြင်း၊ ဝမ်းပျက်ခြင်းစသည့် အစာလမ်းကြောင်း အဆိပ်သင့်မှုကို ခံစားရမည်ဖြစ်သည်။

အစာအဆိပ်သင့်ခြင်းမှာ အစားအစာအတွက်ပြင်ဆင်မှု အဆင့်ဆင့်တို့တွင် သန့်ရှင်းမှုအားနည်းခြင်း၊ အစားအသောက် သိမ်းဆည်းသိုလှောင်ရာတွင် စနစ်တကျမရှိခြင်း၊ ကုန်ကြမ်းအရည်အသွေး ညံ့ဖျင်းခြင်းနှင့် ကိုင်တွယ်ရောင်းချသူ၏ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှု အားနည်းခြင်းတို့ကြောင့် ရောဂါပိုးများ ကပ်ငြိပေါက်ပွားရာမှ လူကိုအန္တရာယ်ဖြစ်စေခြင်း ဖြစ်သည်။ သန့်ရှင်းလတ်ဆတ်သော အစားအစာကို စနစ်တကျသိုလှောင်သိမ်းဆည်းခြင်း၊ သန့်ရှင်းစွာကိုင်တွယ်ချက်ပြုတ်ခြင်း၊ အစားအစာပြင်ဆင်ရောင်းချသည့်နေရာ၏ သန့်ရှင်းခြင်း၊ ရောင်းချသူ၏ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းခြင်း အဘက်ဘက်ကပြည့်စုံမှသာ အစာကြောင့်ဘေးဖြစ်မည့်အန္တရာယ်မှ လွတ်ကင်းနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး၌ ကဆုန်ညောင်ရေသွန်းလောင်းမည်

ရန်ကုန် မေ ၇
ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး၏ (၃၄) ကြိမ်မြောက် မဟာဗောဓိညောင်ရေသွန်းလောင်းပူဇော်ပွဲကို ၁၃၇၉ ခုနှစ် ကဆုန်လပြည့် (မေ ၁၀ ရက် ၉ နာရီ) နံနက်ပိုင်းမှ စတင်၍ စေတီတော်ရင်ပြင်၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။
အစီအစဉ်များအရ နံနက် ၅ နာရီတွင် စည်ခံတန်ဆောင်း၌ စေတီတော်မြတ်ကြီးအား ဆွမ်း၊ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီး၊ သစ်သီးဆွမ်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော်ကြီးများအား ရှေးဟောင်းဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များတန်ဆောင်း၌ နံနက်အရုဏ်ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းမည်ဖြစ်သည်။
ယင်းနောက် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့ဝင်များ

က ညောင်ရေအိုးကိုယ်စီဖြင့် ရှေးဟောင်းဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များတန်ဆောင်းစုရပ်မှ စတင်ကာ စေတီတော်အား လက်ယာရစ် တစ်ပတ်လှည့်လည်ပူဇော်ကြမည်ဖြစ်သည်။
နံနက် ၇ နာရီတွင် ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးများက အခမ်းအနားကျင်းပမည့် အင်္ဂါထောင့်ရှိ မဟာဗောဓိညောင်ပင်အား ဗုဒ္ဓါဘိဝေကအနေကဇာတင်ခြင်း၊ ပရိသတ်များက ကိုးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ခြင်း၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း၊ ဆရာတော်ကြီးများဦးဆောင်ကာ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက ပြုပွား၊ သိကြား၊ နတ်၊ နဂါး၊ ဂဠုန်များ၊ ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် ဘုရားဖူးလာပြည်သူများက သတ်မှတ်ထားသည့် ကဗျာ၊ လင်္ကာ၊ သံပေါက်များရွတ်ဆို၍ မဟာဗောဓိညောင်ပင်အား အစီအစဉ်အတိုင်း ညောင်ရေသွန်းလောင်း ပူဇော်ကြမည်ဖြစ်သည်။
ကိုချစ်

ပုန်းတလုတ်ရေကန်တော်ကြီး ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် ဇော်ဂျီရေထွက်မှ ရေသွယ်ယူခြင်း အောင်ပွဲကျင်းပ

ပင်းတယ မေ ၇
နေကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ပင်းတယမြို့၌ ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းက အလှူငွေကျပ် သိန်း ၇၀၀ ဖြင့် မတည်လှူဒါန်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သော ပင်းတယမြို့ကျက်သရေဆောင် ပုန်းတလုတ်ရေကန်တော်ကြီး ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် ဇော်ဂျီရေထွက်မှ ရေသွယ်ယူခြင်း အောင်ပွဲအထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကိုမေ ၅ ရက်က အဆိုပါ ဒေသရှိ Diamond Queen ဖန်လာခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ရှေးဦးစွာ ပုန်းတလုတ်ရေကန် ကြူပြီး ရေအောင်ပွဲအထိမ်းအမှတ် ဆိုင်းဘုတ်ရှေ့၌ ရှမ်းပြည်နယ် ဘဏ္ဍာရေး ကျောက်စာကို အမွှေးနှံသွားရည်များဖြင့် ဝန်ကြီး ဦးစိုင်းရန်တစ်လှံ၊ ပြည်နယ် ပက်ဖန်းပေးခဲ့ကြပြီး ကြွရောက်လာသော အင်းသား တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာနမှ ပုန်းတလုတ်ရေကန်နှင့် ပတ်သက်သည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။ ဦးညီလေးချမ်း(ခ) ဦးညီညီ၊ ဒေါက်တာ သန်းမင်းထွဋ်နှင့် ဖောင်ဒေးရှင်းမှတာဝန် ထိုနောက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ရှိသူ ဒေါ်စန္ဒာဝင်းတို့က ရေအောင်ပွဲကိုယ်စား ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးစိုင်းရန်တစ်လှံက အမှာစကားပြော

ကြားပြီး ပုန်းတလုတ်ရေကန်တော်ကြီး အောင်မြင်ခဲ့ခြင်းအတွက် အမျိုးသား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်မမလေး၊ နေကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့ကိုယ်စား ဒေသဦးစီးအဖွဲ့ဝင် ဦးညီလေးချမ်း(ခ) ဦးညီညီတို့က ဂုဏ်ယူ ဝမ်းမြောက်စကား ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ပုန်းတလုတ်ရေကန် တော်ကြီး အောင်မြင်စွာတည်ဆောက်



နိုင်ရန်အတွက် ထောက်ပံ့ကူညီလှူဒါန်းပေးခဲ့ကြသော အလှူရှင်များကို ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။ ပုန်းတလုတ်ရေကန်တော်ကြီးအတွက် အလှူငွေကျပ် သိန်း ၇၀၀ လှူဒါန်းခဲ့ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းကိုယ်စား ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက် တောင်ကြီးဘဏ်ခွဲ(၁)မှ အထွေထွေ မန်နေဂျာ ဒေါ်ခန္ဓာဝင်းက “ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်း မြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းအနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဘာသာရေး၊ ပညာရေး၊ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး စတဲ့ ကဏ္ဍအသီးသီးမှာ အလှူငွေသင့်တဲ့အချိန်တိုင်း ငွေအား၊ လူအားတို့နဲ့ စဉ်ဆက်မပြတ် ကူညီလှူဒါန်းပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ရှင်းလင်းပြောကြားပြီးနောက် ပုန်းတလုတ်ရေကန် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာသန်းမင်းထွဋ်က ကျေးဇူးတင်ဝမ်းမြောက်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သိနိုင်ဦး (မြန်မာစာ)

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း				၇-၅-၂၀၁၇		ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။				
ရွှေဈေးနှုန်း (အောင်သမာဓိရွှေဆိုင်)				နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးဈေးနှုန်း (ပဟိုဘဏ်)						
ရန်ကုန်	၁၆	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၈၉၄၅၀၀	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၃၅၇	၀	
ရန်ကုန်	၁၅	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၈၄၁၉၀၀	ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၄၈၉	၄	
မန္တလေး	၁၆	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၈၉၄၀၀၀	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၉၆၈	၈၇	
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း (စက်သုံးဆီအသင်း)				ထိုင်းဘတ်				တစ်ဘတ်	၃၉	၁၉
ဒီဇယ်	၆၉၀/၇၀၅ ကျပ် (လက်လီဈေး)			အိန္ဒိယ				တစ်ရူပီး	၂၁	၁၃
အောက်တိုန်း	၆၉၀/၇၂၀ ကျပ် (လက်လီဈေး)			တရုတ်				တစ်ယွမ်	၁၉၆	၇၈
အောက်တိုန်း	၇၄၀/၇၅၅ ကျပ် (လက်လီဈေး)			မလေးရှား				တစ်ရင်းဂစ်	၃၁၂	၈၅
ဝရိယံဒီဇယ်	၇၁၀/၇၂၅ ကျပ် (လက်လီဈေး)									

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က စတင် ထောင်သည်။

Myanmar Alinn Daily

- စာတည်းများချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- စာတည်းများ - ဝင်းရွှေ
- စာတည်းများ - မြင့်ဆွေ (သတင်းထောက်ချုပ်)
- စာတည်းများ - မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ ခြူးစန္ဒီဇွေး၊ ကလျာမိုးမြင့်
- အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ကျော်သူဝင်း၊ ခင်ရတနာ၊ သိမ့်သိမ့်မိုး၊ ဇူလိုင်မိုး၊ စိန်လွင်အောင်၊ တင်စိုး(ဓာတ်ပုံ)
- အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - တင်လင်းအောင်၊ တင်မောင်လွင်၊ ဇင်ဦး၊ နေဝင်းထွန်း(၂)၊ ဟိန်းထက်ဇော်၊ ဝေသူနွယ်
- ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)၊ ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဒေသခံများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပိုမိုရရှိရေး ရွှေကျားရခိုင် ရက်ကန်းထည်လုပ်ငန်းအလုပ်ရုံဖွင့်

စစ်တွေ မေ ၇
ဒေသခံပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရရှိရေးနှင့် လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရက မတည်ငွေနှင့် ဒေသတွင်းပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ၏ ဦးဆောင်မှု၊ ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုတို့ဖြင့် ဒေသခံအိမ်တွင်းလက်မှုလုပ်ငန်းဖြစ်သည့် ရွှေကျား ရခိုင်ရက်ကန်းထည်လုပ်ငန်းအား အလုပ်ရုံအဆင့်သို့ ယနေ့တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ရွှေကျားရခိုင်ရက်ကန်းထည်လုပ်ငန်း အလုပ်ရုံဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အလုပ်ရုံတည်ရှိရာ စစ်တွေမြို့ ကျားမသောက်ကျေးရွာ၌ ကျင်းပရာ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုတို့ တက်ရောက် ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အစိုးရသစ်တာဝန်ယူခဲ့သည့်မှာ တစ်နှစ်ကာလရှိခဲ့ပြီဖြစ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အားလုံး အချိုးညီစွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းသော ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၏ အခြေခံသည် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးဖြစ်ပြီး မိမိတို့အနေဖြင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဖော်ဆောင်ခြင်းနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ယှဉ်တွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၏ ဖွံ့ဖြိုး

တိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရခိုင်ပြည်သူများ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ယခုဖွင့်လှစ်သည့် ရက်ကန်းထည်လုပ်ငန်းသည် ရခိုင်ပြည်သူများ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုကို ပြသခြင်းပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုရိုးရာရက်ကန်းစင် ၁၀၀ ထူထောင်နိုင်ခြင်းကြောင့် ရခိုင်ဒေသခံလူငယ် ၁၀၀ ခန့် အလုပ်အကိုင်ရရှိမည်ဖြစ်၍ ဒေသအတွက် များစွာအကျိုးဖြစ်ထွန်းမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ အသေးစားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းများ ပိုမိုလုပ်ကိုင်လာနိုင်ရန် ကြိုးစားကြစေလိုကြောင်း၊ အစိုးရအနေဖြင့်လည်း ကူညီပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးလိုကြောင်း ပြောကြားပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ရက်ကန်းထည်လုပ်ငန်း အလုပ်ရုံပိုင်ရှင်တို့က ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားကြသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် လုပ်ငန်းရှင်တို့က အလုပ်ရုံကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး အလုပ်ရုံအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်တို့သည် စစ်တွေမြို့ မင်းကန်ချောင်းနယ်ကျေးရွာသို့ သွားရောက်၍ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများ၏ တင်ပြသည့် လမ်း၊ တံတားများ ကောင်းမွန်ရေး၊ သာမန်အချိန်တွင် စာသင်ကျောင်းအဖြစ် အသုံးပြုပြီး သဘာဝဘေးကျရောက်ချိန်တွင် ခိုလှုံရာအဆောက်အအုံအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်မည့် ဘက်စုံသုံးအဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်နိုင်ရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်ရေး၊ သဘာဝဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် ဘေးကျရောက်ပါ



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး ဒေသခံပြည်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်

က အရေးပေါ်အသုံးပြုရန် လိုအပ်သောပစ္စည်းများ ဖြည့်ဆည်းပေးရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးစီမံဆောင်ရွက်ပေးပြီး ကျေးရွာရှိ ကလေးများအား စားစရာနှင့် ကစားစရာများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ကျေးရွာများ လျှပ်စစ်မီးလင်းနိုင်အောင် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

မိတ္ထီလာ မေ ၇
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ် အလည်ရွာကျေးရွာအုပ်စု ဆည်ကုန်းကျေးရွာ၊ ဆပ်ပြာကျင်းကျေးရွာအုပ်စု ကြာကန်ကျေးရွာ၊ ကန်နီကျေးရွာအုပ်စုလက်ခုပ်ပင်ကျေးရွာ၊ သာယာကုန်းကျေးရွာတို့၏ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးအောင်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက ဆည်ကုန်းကျေးရွာနှင့် ကြာကန်ကျေးရွာတို့၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ဆည်ကုန်းကျေးရွာ၌ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးအောင်ပွဲကိုကျင်းပရာ ၁၁ / ၀ ဒသမ ၄ ကေစီ ၂၀၀ ကေစီအထရန်စဖော်မာအား မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်၊ တိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်၊ စွမ်းအင်နှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီး ဦးဇော်ညွန့်အောင်၊ ကျေးရွာမီးလင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးနိုင်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး

လျှပ်စစ်မီး ဓာတ်အားစတင်ပို့လွှတ်နိုင်ရန် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင် ဦးဝင်းထိန်က စက်ခလုတ်နှိပ်ပို့လွှတ်ပေးသည်။

အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က မိမိတို့အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျေးလက်ဒေသများ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ယခုကဲ့သို့ ကျေးရွာများ လျှပ်စစ်မီးလင်းနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းများကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ကျေးရွာများ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးအတွက် အစိုးရအဖွဲ့တစ်ခုတည်းကို အားကိုးနေ၍မရဘဲ ပြည်သူမှလည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ အစိုးရနှင့် ပြည်သူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့်သာ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်အောင်မြင်မည်ဖြစ်ကြောင်း

ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင် ဦးဝင်းထိန်က ဆည်ကုန်းကျေးရွာတွင် လျှပ်စစ်မီးလင်းပြုဖြစ်၍ လျှပ်စစ်မီးရရှိမှုအား စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းကဲ့သို့ အကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းမည့် လုပ်ငန်းများအတွက် အသုံးပြုလုပ်ကိုင်ပြီး လျှပ်စစ်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းအောင် သတိပြုသုံးစွဲရန်လည်းလိုအပ်ကြောင်း၊ ဆည်ကုန်းကျေးရွာ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြသည့် ကျေးရွာဒေသခံများနှင့် ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးသူများအား ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

အလည်ရွာကျေးရွာအုပ်စု ဆည်ကုန်းကျေးရွာ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးအတွက် အလည်ရွာကျေးရွာမှတစ်ဆင့် ၁၁ ကေစီအေ ဓာတ်အားလိုင်းသွယ်တန်းခြင်း၊ ၁၁ / ၀ ဒသမ ၄ ကေစီ ၂၀၀ ကေစီအေထရန်စဖော်မာတည်ဆောက်ခြင်းတို့ကို တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ခွင့်ပြုငွေကျပ်သိန်း ၇၉၀ အကုန်အကျခံ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ ဆပ်ပြာကျင်းကျေးရွာအုပ်စု ကြာကန်ကျေးရွာနှင့် ကန်နီကျေးရွာအုပ်စု လက်ခုပ်ပင်ကျေးရွာ၊ သာယာကုန်းကျေးရွာ စုစုပေါင်းကျေးရွာသုံးရွာ၏ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးအောင်ပွဲကို ကြာကန်ကျေးရွာ၌ကျင်းပရာ အလှူရှင်က လှူဒါန်းသည့် ငွေကျပ်သိန်း ၈၀၀၊ ကျေးရွာဒေသခံများနှင့် အဝေးရောက်ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများက စုပေါင်းလှူဒါန်းငွေကျပ်သိန်း ၂၅၀ စုစုပေါင်း ငွေကျပ်သိန်းတစ်ထောင်ကျော်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ၁၁ ကေစီအေ ဓာတ်အားလိုင်းအရှည် ၁ ဒသမ ၂၈ မိုင်ရှိသည့် ၁၁ / ၀ ဒသမ ၄ ကေစီ ၂၀၀ ကေစီအေ ထရန်စဖော်မာအား အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင် ဦးဝင်းထိန်၊ အလှူရှင် သီရိသုဓမ္မမဏိဇောတရ ဦးဇေယျသုဓမ္မ (RGK + Z&A Group) ၊ ကျေးရွာလျှပ်စစ်မီးလင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းလွင်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ယင်းနောက် အလှူရှင်အား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာကို

ကြာကန်ကျေးရွာ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ ကျေးရွာစာသင်ကျောင်းမှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၏ ဘောလုံးအားကစားအတွက် ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးထံသို့ ဘောလုံးငါးလုံးကို တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ကျေးရွာဒေသခံများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ကြာကန်ကျေးရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းဆရာတော်နှင့် သံဃာတော်များအား သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်များကို ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင် ဦးဝင်းထိန်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးများက ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး ကျေးရွာရှိ သင်ကြားတိုးတက်ရေးအဖွဲ့အစည်းများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်စကား ပြောကြားသည်။ ကြာကန်ကျေးရွာအခြေပြု၍ လျှပ်စစ်မီးလင်းသည့် ကြာကန်ကျေးရွာ၌ အိမ်ထောင်စု ၆၅ စု၊ သာယာကုန်းကျေးရွာ၌ အိမ်ထောင်စု ၁၃ စု၊ လက်ခုပ်ပင်ကျေးရွာ၌ အိမ်ထောင်စု ၃၇ အိမ် စုစုပေါင်းအိမ်ထောင်စု ၁၁၅ စုရှိသည်။

၎င်းနောက် အလည်ရွာကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းခွဲ လျှပ်စစ်မီးလှူဒါန်းခြင်းကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည့် အလှူရှင် သီရိသုဓမ္မမဏိဇောတရ ဦးဇေယျသုဓမ္မ (RGK + Z&A Group) နှင့် ဇနီးတို့အား အလည်ရွာကျေးရွာလျှပ်စစ်မီးလင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အလည်ရွာကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (ခွဲ)မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဘောလုံးအားကစားပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက် ဆရာမဒေါ်မြမြထံသို့ ဘောလုံးငါးလုံးကို တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ပေးအပ်ပြီး ကျေးရွာဒေသခံများကိုယ်စား ကျေးရွာလျှပ်စစ်မီးလင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။ အလည်ရွာကျေးရွာအခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ မူလတန်းကြို ၃၀၊ မူလတန်း ၁၁၇ ဦး၊ အလယ်တန်း ၂၆၆ ဦး၊ အထက်တန်း ၂၄၆ ဦး တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ချမ်းသာ (မိတ္ထီလာ)



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်နှင့် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင် ဦးဝင်းထိန်တို့ ဒေသခံပြည်သူများနှင့်အတူ ကြာကန်ကျေးရွာ၌ ကျင်းပသည့် လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးအောင်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်

မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ပြိုင်ပွဲများကျင်းပ

ပြည် မေ ၇
ဇွန် ၂၆ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ်ကျင်းပသော အခြေခံပညာမူလတန်း၊ အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းအဆင့် ပန်းချီ၊ ကာတွန်း၊ ပုံစံတူနှင့် ကွန်ပျူတာပန်းချီပြိုင်ပွဲများကို ပြည်မြို့အထက(၁) ၌ မေ ၆ ရက်က ကျင်းပရာ ပြိုင်ပွဲသို့ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးတင်မောင်ဝင်း၊ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ဒုတိယရဲမှူးကြီး မြင့်ကြည်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဆရာ ဆရာမများ တက်ရောက်ကြသည်။

ပြိုင်ပွဲများတွင် ပြည်ခရိုင်အတွင်း မြို့နယ်ခြောက်မြို့နယ်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သော မူလတန်း၊ အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၈၇ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲကို အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်လူငယ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲခြင်း၏ ဆိုးကျိုးအန္တရာယ်ကို သိရှိနားလည်စေရန်နှင့် မူးယစ်ကင်းစင်သော လူငယ်မောင်မယ်များဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး မြင့်ကြည်က ပြောကြားသည်။ (ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မွန်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ လမ်း၊ တံတား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် မေ ၇

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်သည် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ရွှေသံလွင်တိုင်းဝေးကုမ္ပဏီမှ B.O.T စနစ်ဖြင့်ဆောင်ရွက်သော ဘုရားကြီး - ကျိုက်ထို - မော်လမြိုင် လမ်းပိုင်းအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မှုကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။



ရှေးဦးစွာ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် လွင် တိုင်းဝေးကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက ပဲခူး - ညောင်လေးပင်လမ်းပိုင်း၊ ဘုရားကြီး - ကျိုက်ထိုလမ်းပိုင်း၊ ကျိုက်ထို - မော်လမြိုင်လမ်းပိုင်းနှင့် သထုံ - မြိုင်ကလေး လမ်းပိုင်းတို့အား နှစ်လမ်း သွားမှ လေးလမ်းသွားတိုးချဲ့ခြင်းနှင့် တံတားများ တိုးချဲ့ တည်ဆောက်နေမှု တို့နှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

တာဝန်ရှိသူများအပေါ် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက လမ်းပိုင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် လမ်းဖြတ်သန်းသည့် မြို့များ၏ Town Plan ကိုပါ ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန်၊ ယာဉ် သွားလာမှု အများဆုံးဖြစ်သည့် ကုန်သွယ် ရေးလမ်းကြောင်းအား ဦးစားပေးဆောင် ရွက်ရန်တို့ကို တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားသည်။

နေသော အမျိုးသမီးနှင့် ကလေးဆေး ရုံကြီး ငါးထပ်တိုးချဲ့လူနာဆောင် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းခွင်သို့ ရောက်ရှိ ပြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝင်းတင်က ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ဆေးရုံ ငါးထပ် တိုးချဲ့ဆောင် တည်ဆောက်နေမှု၊ ၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်ဆောင်ရွက် မည့်လုပ်ငန်းအခြေအနေ၊ မြို့ပြ/ရေသန့် လှုပ်စစ်အပိုင်း ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီက အာဆီယံပညာရှင် အင်ဂျင်နီယာပညာရှင်လက်မှတ် ၁၀၀ ကျော် ချီးမြှင့်

ရန်ကုန် မေ ၇

မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီက ကြီးမားကျယ်ပြန့်သည့် အင်ဂျင်နီယာအထူး ပြုပြင်ဆင်သင်ရာ အရည်အသွေးစိစစ် အသိအမှတ်ပြုရေး၊ အင်ဂျင်နီယာပညာ ရပ်ဆိုင်းရာ ကုမ္ပဏီများ၊ အဖွဲ့အစည်း များအား စိစစ်အသိအမှတ်ပြုရေးနှင့် အာဆီယံပညာရှင် အင်ဂျင်နီယာ ပညာရှင်များအား လက်မှတ်ချီးမြှင့် ပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကို မေ ၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်နည်းပညာ တက္ကသိုလ် ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အာဆီယံ ပညာရှင် အင်ဂျင်နီယာပညာရှင် လက်မှတ် ၁၀၀ ကျော်ကို အဆိုပါ အခမ်း အနား၌ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

ကို ဒီသုံးရပ်ကိုပေါင်းပြီး ကျင်းပပေး တာပါ။ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကော့ အနေနဲ့ အခုလိုလုပ်ပေးခြင်းအားဖြင့် အနာဂတ် အင်ဂျင်နီယာဖွံ့ဖြိုးမှုလမ်း ကြောင်းကို အမှန်တကယ်ရှေ့ရှုနေပါ တယ်”ဟု ပွဲကျင်းပခြင်းနှင့် ပတ်သက် ၍ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် သိပ္ပံစာရေးဆရာ ကိုကိုအောင် က ပြောသည်။

ဘွဲ့ကြိုသင်တန်းနှစ်ခုဖြင့် အင်ဂျင် နီယာအထူးပြုပညာရပ်ဆိုင်ရာ အရည် အသွေးစိစစ် အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် ရရှိသည့် ရန်ကုန် နည်းပညာတက္ကသိုလ် သည် Federation of Engineering Institutions of Asia and the Pacific (FEIAP) မှသတ်မှတ်ထား သည့် စံချိန်စံညွှန်းများနှင့် ကိုက်ညီမှုသာ အသိအမှတ်ပြုတွဲသင်တန်းအဖြစ်သတ် မှတ်ခြင်းခံရမည်ဖြစ်သည်။ ရန်ကုန် နည်းပညာတက္ကသိုလ်သည် ပထမ အကြိမ်တွင် ဘွဲ့ကြိုသင်တန်း ခုနစ်ခုဖြင့် အင်ဂျင်နီယာအထူးပြုပညာရပ်ဆိုင်ရာ အရည်အသွေးစိစစ် အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်ကို ရရှိခဲ့သည်။ ကုမ္ပဏီအဆင့် သတ်မှတ်ချက် အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် (ACPE) ကို ချီးမြှင့်ပေး အပ်ခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အဆိုပါ ACPE လက်မှတ်ရရှိသူ ၂၇၀ ကျော်ရှိပြီး ဒေသတွင်း အာဆီယံ နိုင်ငံများကြား ACPE လက်မှတ်ရရှိ ပြီးသည့်ဦးရေမှာ တတိယအဆင့်သို့ တက်လှမ်းရောက်ရှိ နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီမှကြီးမား၍ အခမ်းအနားကျင်းပနေစဉ်

ပဲဖြစ်ဖြစ်၊ အာဆီယံ ၁၀ နိုင်ငံတွင်းမှာပဲ ဖြစ်ဖြစ် ဘယ်မှာ သွားအလုပ်လုပ် သူတို့ကို တကယ့်အင်ဂျင်နီယာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်တစ်ယောက်အနေနဲ့ ဒီ ၁၀ နိုင်ငံက အသိအမှတ်ပြုထား ပြီးသားဖြစ်ပါတယ်။ အင်ဂျင်နီယာကျွမ်း ကျင်မှုအဆင့် လက်မှတ်ဖြစ်တဲ့အတွက် သူတို့အတွက် အလားအလာကောင်း တွေ အများကြီးရရှိစေတယ်”ဟု သိပ္ပံ

စာရေးဆရာ ကိုကိုအောင်က ထပ်မံရှင်းပြ သည်။

ယခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ်တွင် အာဆီယံ အပြန်အလှန် အသိအမှတ်ပြုဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းအရ အရည်အချင်း သတ်မှတ် ချက်ပြည့်မီအောင် ဖြည့်ဆည်း ထားသည့် အင်ဂျင်နီယာ ၁၀၀ ကျော်ကို မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီမှ အာဆီယံ ပညာရှင် အင်ဂျင်နီယာပညာရှင် များ လက်မှတ် (ACPE)ကို ချီးမြှင့်ပေး အပ်ခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အဆိုပါ ACPE လက်မှတ်ရရှိသူ ၂၇၀ ကျော်ရှိပြီး ဒေသတွင်း အာဆီယံ နိုင်ငံများကြား ACPE လက်မှတ်ရရှိ ပြီးသည့်ဦးရေမှာ တတိယအဆင့်သို့ တက်လှမ်းရောက်ရှိ နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်မြင့်ခင်ဖောင်ဒေးရှင်းက Scientific Literacy Award ဆုချီးမြှင့်

ရန်ကုန် မေ ၇

ဒုတိယအကြိမ်မြောက် မြင့်မြင့်ခင်ဖောင်ဒေးရှင်းမှချီးမြှင့်သော Scientific Literacy Award ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ ညနေပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့၊ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန၌ ကျင်းပရာ Curiosity Science မဂ္ဂဇင်း တည်ထောင်သူ လူငယ်များက ဆုဆွတ်ခူးရရှိသွားခဲ့သည်။ (အောက်ပုံ)



“ကျွန်တော်တို့ မဂ္ဂဇင်းကို ထူထောင်တာသုံးနှစ်ရှိခဲ့ပါပြီ။ လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်နှစ်လောက် မှာတော့ မြင့်မြင့်ခင်ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမြင့်ဇံက ဆက်တိုက်ကျွန်တော် တို့မဂ္ဂဇင်းကို ဖတ်ရှုလာပြီးနောက် ကျွန်တော်တို့လူငယ်တွေရဲ့ ကြိုးစားအားထုတ်မှု ကို သတိပြုမိလာပါတယ်။ ဒီဖောင်ဒေးရှင်းက သိပ္ပံနပညာသက်တော့ဆုပေးတာဖြစ် လို့ ဒီနှစ်မှာတော့ ကျွန်တော်တို့မဂ္ဂဇင်းကို ဂုဏ်ပြုတဲ့အနေနဲ့ ဒီဆုကို ချီးမြှင့်တယ်လို့ သိရပါတယ်။ ပြီးတော့ ကျွန်တော်တို့မဂ္ဂဇင်းကလည်း သီးသန့်သိပ္ပံထုတ်ဝေတဲ့ မဂ္ဂဇင်း ဖြစ်ပါတယ်”ဟု Curiosity Science မဂ္ဂဇင်းမှ ကိုသာထက်အောင်က ပြောသည်။



ကိုသာထက်အောင်၊ ကိုညက်ဟိန်းအောင်နှင့်ကိုကျော်စွာလင်းတို့က အဆိုပါ မဂ္ဂဇင်းကို ထူထောင်ခဲ့ကြပြီး ယခုအခါ မဂ္ဂဇင်းအဖွဲ့ဝင်ပေါင်း မြောက်ဦးအထိ ရှိလာ ပြီဖြစ်ကြောင်းလည်း ၎င်းက ပြောသည်။

တောင်လေပ်မြေ၏ အနာဂတ်နေရက်ကို ပုံဖော်ထုဆစ်ကြည့်ရာတွင်...

ခင်ရတနာ

လေတိုက်သံ လေတိုးသံများအကြား တောင်ကြော၏ တစ်ဖက်တောင်စောင်းတစ်နေရာတွင် အေးချမ်းသာယာပြီး ဆိတ်ငြိမ်နေဟန်ရှိသည့် တောင်ပေါ်မြို့လေးတစ်မြို့ကို လှမ်းမြင်နေရသည်။ ယင်းမြို့ကလေးသည် အတိတ်ကာလက ချင်းတောင်တန်းဒေသ၏ မြို့တော်၊ အုပ်ချုပ်ရေးရုံးစိုက်ရာမြို့ဖြစ်ခဲ့ဖူးသည့် ဇလမ်းမြို့ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ မြို့နှင့်မလှမ်းမကမ်းတွင်တည်ရှိပြီး အနိမ့်အမြင့် အကွေ့အကောက်များဖြင့် မည်မည်လည်လည်နေသည့် မြေသားများကို ညီညာပြန့်ပြူးလာစေရန် မြေညှိပြုပြင်နေသည့် တောင်ကြောပေါ်တွင်မူ လေတိုက်ခတ်မှုက လေထန်ကုန်းလို ဆိုရမလိုပင်။ ချင်းပြည်နယ်အတွက် လေယာဉ်ကွင်းတစ်ခု ဖြစ်ပေါ်လာရန် တည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် ဤလုပ်ငန်းခွင်နေရာကို ချင်းဘာသာစကားဖြင့် ဆူရိဘန်ဟု ခေါ်ကြောင်း သိရသည်။ အဓိပ္ပာယ်မှာ မိုးသည်းထန်ရာအရပ်ဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောပြသည်။



ဇလမ်းလေဆိပ်လေယာဉ်ပြေးလမ်းဖောက်လုပ်ရန်အတွက် မြေပြုပြင်နေပုံ (ဓာတ်ပုံ-သတင်းစဉ်)

တောင်ခိုးဝေဝေ၊ မြူခြေဆိုင်းဆိုင်းဟုဆိုရမည့် မြို့ပျက် အစုစုတို့ လွင့်လှယ်နေရာ၊ ပင်ယံသစ်ခွနှင့် တောင်လေပ် ပန်းတို့ စံမြန်းသည့်နေရာ၊ သစ္စာတရား၏ သင်္ကေတတစ်ရပ် ဖြစ်သည့် အောက်ချင်းတို့ ပျော်မြူးသည့်နေရာ၊ ရိုးသား အေးချမ်းသည့် သွေးချင်းတိုင်းရင်းသားတို့နေထိုင်ရာ ချင်းပြည် နယ် ချင်းတောင်တန်းဒေသ၏ သဘာဝအလှအပတို့က စာဖွဲ့ ချုပ်ကိုင်နိုင်မည်မထင်။

ချင်းပြည်နယ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အနောက်မြောက်ဘက် ယွန်းယွန်းတွင်တည်ရှိပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ တို့နှင့်နယ်နိမိတ်ချင်းထိစပ်လျက်ရှိသကဲ့သို့ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်တို့နှင့်လည်း ထိစပ်နေ သည်။ ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင်အထက် ပေ ၆၀၀၀ ဝန်းကျင် မြင့်မားသည့် ဒေသဖြစ်သည်။ နွေရာသီ၌ မြေပြန့် ဒေသများကဲ့သို့ အပူဒဏ်ကို မခံစားရဘဲ အေးမြသောရာသီ ဥတုကို တစ်နှစ်ပတ်လုံး ပိုင်ဆိုင်ထားသည်။ မြေပြန့်လွင်ပြင်

လွန်စွာ နည်းပါးပြီး တောင်ကုန်း၊ တောင်တန်း၊ တောင်စွယ်များ စွာဖြင့် ဖွဲ့တည်ထားသဖြင့် ပြည်နယ်အတွင်း ကျေးရွာများနှင့် မြို့များ တည်ထားရာတွင် အများစုကို တောင်ကြောနှင့် တောင်ခါးပန်း များတွင် မေးတင်၍တည်ဆောက်ထားကြသည်။ ကျေးရွာ အချို့ကိုမူ ကားလမ်းဘေးတစ်လျှောက်တည်ထား သည်ကိုလည်း တွေ့ရသည်။ တောင်ပေါ်ဒေသဖြစ်သည့် အလျောက်တောင်စောင်းများရှိ နေအိမ်ကလေးများသည် သဘာဝတရားနှင့် တစ်ဆက်တည်းတည်ရှိသဖြင့် မျက်စိပသာဒ ဖြစ်စေဖွယ်ပင်။ မြေပြန့်တွင် သွပ်ပြားကို အိမ်အမိုးများအဖြစ်သာ မြင်တွေ့ရသော်လည်း လေတိုက်နှုန်းမြင့်မားသည့် ချင်း တောင်တန်းပေါ်ရှိ အိမ်အချို့၌ အမိုးအပြင် အိမ်တည်ဆောက်မှု အတွက် အိမ်အကာများအဖြစ်ပါ တည်ဆောက်ထားသည်ကို လည်း မြင်တွေ့ရသည်။

ချင်းပြည်နယ်၏ ထင်ရှားသည့် ဒေသတစ်ခုဖြစ်သည့် အသည်းနလုံးပုံစံ ရိဒ်ရေကန်မှာ ဒေသခံများ၏ အဆိုအရ

လွန်ခဲ့သောနှစ်များဆီက ကားသံကြားရပါက တစ်ပတ်အကြာ တွင် မော်တော်ကားရောက်ရှိမည်ဟု ကြိုတင်တွက်ဆနိုင် သည်ဟု သိရသည့်အတွက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုတွင် အခက် အခဲများစွာရှိခြင်းကို ခန့်မှန်းနိုင်မည် ဖြစ်သည်။

တစ်မြို့နှင့်တစ်မြို့၊ တစ်ရွာနှင့်တစ်ရွာ ဆက်သွယ်သည့် လမ်းများကို တောင်စောင်း၊ တောင်ခါးပန်းများ၌ ဖောက်လုပ် ထားသည်မှာလည်း ရှုမငြီးဖွယ်ဖြစ်ပြီး ကုန်းလမ်းခရီးကိုသာ အဓိက အားထားရသည်။ မိုးရာသီနှင့် ဆောင်းရာသီတို့တွင် ပတ်ဝန်းကျင်၌ တိမ်တောင်၊ တိမ်လိပ်နှင့် မိုးတိမ်တို့မှာ အောက်သို့ပင် ရောက်နေသည်ကို တွေ့မြင်နိုင်ပေသည်။ လျှို့ဝှက်နှင့် တောင်တန်းကြားမှာလည်း တိမ်တွေ့မြို့တွေ နှင့် အပြည့်တမူဖြစ်နေကာ မြို့ရွာများကို တိမ်ပေါက်ဘုံနန်း တိမ်ပေါ်နန်းလိုပင် တင်စားရလောက်ပေသည်။ အဓိက အားထားနေရသည့် ကုန်းလမ်းခရီးမှာလည်း တောင်ပေါ်ဒေသ ဖြစ်၍ အကွေ့အကောက် အတက်အဆင်းများပြားခြင်း၊ မိုးရာသီ တွင် မြေပြိုခြင်း၊ လမ်းသားများရေတိုက်စားပျက်စီးခြင်းတို့ ဖြစ်လေ့ရှိသောကြောင့် သွားလာကူးလူးဆက်သွယ်မှုတွင် ခရီးမတွင်လှ၊ ကြန့်ကြာမှုများ ရှိနေသေးသည်။ ဤသည်မှာ ချင်းပြည်နယ်တွင်သာမဟုတ်ဘဲ တောင်ပေါ်ဒေသတို့၏ သဘာဝဟူ၍ပင် ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။

တောင်ပေါ်မြေပြန့်မကျန် တိုင်းရင်းသားအားလုံး တန်းတူ အခွင့်အရေးရရှိရေးဟူသည့် မှုနှင့်အညီ တိုင်းရင်းသားဒေသ များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အထူးအလေးထား ဆောင် ရွက်လျက်ရှိရာ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ပိုမိုပေးအပ်နိုင်ရေး၊ စာသင်ကျောင်းများ တိုးတက်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး၊ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဖော်ဆောင်ပေးရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ် မှုချောမွေ့စေရေး၊ နည်းပညာမြင့်မားရေး စသည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မှုများ၏ အခြေခံအဆောက်အအုံများကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ရန် ပြည်သူနှင့်အတူ လက်တွဲ၍ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ချင်းပြည်နယ်၏ အဓိကကြုံတွေ့နေရသည့် အခက်အခဲမှာ မိုးရာသီကာလ ဒေသတွင်း ဆက်သွယ်သွားလာရာတွင် လည်းကောင်း၊ မြေပြန့်နှင့် ဆက်သွယ်သွားလာရာတွင် လည်းကောင်း၊ သဘာဝဘေးဒဏ်များကြောင့် ဆက်သွယ် သွားလာမှု လမ်းကြောင်းများ ပျက်စီးပြတ်တောက်မှုများ ပိတ် ဆို့မှုများ မကြာခဏ ဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိသည်။ ထိုအခက်အခဲများကို ကျော်လွှားနိုင်ရန်အတွက် အကောင်းဆုံး ဆက်သွယ်ရေး လမ်းကြောင်းမှာ ဝေဟင်ခရီးမှ လေယာဉ်စီးသွားနိုင်မည် လေကြောင်းခရီးသည်သာ အသင့်လျော်ဆုံးဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် လေကြောင်းလမ်းပေါ်ပေါက်ရေးသည်သာ အဓိက ဖြစ်သည်။

တောင်ပေါ်မြေပြန့်မကျန် တိုင်းရင်းသားအားလုံး တန်းတူအခွင့်အရေး ရရှိရေးဟူသည့်မှုနှင့်အညီ တိုင်းရင်းသားဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် အထူးအလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု ပိုမိုပေးအပ်နိုင်ရေး၊ စာသင်ကျောင်းများ တိုးတက်ဖွင့်လှစ် နိုင်ရေး၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖော်ဆောင်ပေးရေး၊ လမ်းပန်း ဆက်သွယ်မှုချောမွေ့စေရေး၊ နည်းပညာမြင့်မားရေး စသည့်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုများ၏ အခြေခံအဆောက်အအုံများကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ရန် ပြည်သူနှင့်အတူ လက်တွဲ၍ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဒေသတစ်ခု၏ လူနေမှုဝတ်စုံနှင့်အညီ အခြေခံလိုအပ်ချက် များတွင် ရေရရှိမှု၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်မှုနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ရရှိမှုတို့က အထူးအရေးပါလှသည်။ လမ်း ပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်ပါမူ တစ်နေရာနှင့်တစ်နေရာ၊ တစ်ရွာနှင့်တစ်ရွာ၊ တစ်မြို့နှင့်တစ်မြို့ ဒေသတစ်ခုနှင့်တစ်ခု ကူးလူးဆက်သွယ်မှု မြန်ဆန်မည်။ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှု များပြားမည်။ လွယ်ကူမြန်ဆန်စွာ ကူးလူးဆက်သွယ် ဆက်ဆံ လာနိုင်သည့်အခါ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး နားလည်မှုနှင့်အတူ ရင်းနှီးချစ်ကြည်မှု ပိုမိုရရှိကြမည်သာဖြစ်သည်။ တောင်တန်း ဒေသနေတိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် လူနေမှုဝတ်စုံများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန် လက်ရှိနိုင်ငံတော် အစိုးရအနေဖြင့် အဘက်ဘက်က အရှိန်မြှင့် ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။

၂၀၁၂ ခုနှစ် ပထမအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန် အစည်းအဝေးတွင် ချင်းပြည်နယ် ထန်တလန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒ နယ်မှ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ဇာတလဲဇာ၏ အဆိုပြုတင်ပြမှုဖြင့် ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန လေကြောင်း ပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ဝင်များသည် ၂၀၁၂ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလမှ စတင်ကာ ချင်းပြည်နယ်၏မြို့တော် ဟားခါးနှင့် အနီးဆုံးနေရာတွင် လေယာဉ်ကွင်းတစ်ခုတည်ဆောက်နေပြီး လက်ရှိအခြေအနေ တွင် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် လုပ်ငန်းလျာထားချက် များ ပြီးစီးလျက်ရှိကြောင်း ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာနမှ သိရှိရသည်။

စာမျက်နှာ ၈ မှ အဆက်

လေယာဉ်ကွင်း တည်ဆောက်ရန်နေရာအတွက် ပဏာမ ကွင်းဆင်းရှာဖွေရာတွင် တီးတိန်မြို့နယ် ဆိုင်းဇန်ရွာအနီး ဖလမ်း-ဟားခါး ကားလမ်းအနောက်ဘက်ရှိ လိုင်ဟားရေလှောင် တံခါးအနီးတစ်ဝိုက်၊ ဖလမ်း-ဟားခါး ကားလမ်း အနောက်ဘက်ရှိ ဟားခါးမြို့နယ် အနီးတစ်ဝိုက်၊ ဖလမ်းမြို့နယ် ဆူရိဘုန်းတောင် ကြားအနီး စသည့်နေရာ လေးနေရာတို့၌ လေယာဉ်ကွင်း ဆောက်လုပ်နိုင်မည့် အခြေအနေရှိမရှိ၊ မြေအနေအထားနှင့် လေယာဉ်ဆင်းသက်နိုင်မည့် အနေအထားတို့ကို စတင်ရှာဖွေခဲ့ ကြကြောင်း လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန မှ သိရသည်။

ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်းပိုင်းမှ ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလလယ်အထိ ယင်းနေရာများကို ထပ်မံ စစ်ဆေးတိုင်းတာကာ လေယာဉ်ကွင်း အဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ရန်အတွက် ပညာရှင်များ၏ အကူအညီဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး တတိယအကြိမ်အဖြစ် ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် လျာထားနေရာ လေးနေရာစလုံး ညီညာ ဖြောင့်တန်းမှု (Alignment) လေ့လာဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့သည်။

နောက်ဆုံးအကြိမ်အဖြစ် CARAVAN Cessna လေယာဉ်ငယ်ကို အသုံးပြုကာ စမ်းသပ်ပျံသန်းစစ်ဆေးခြင်းကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလမှစတင်ကာ လေးကြိမ်တိတိ စမ်း သမ်း ရှာဖွေခြင်းလုပ်ငန်းများအပေါ် အခြေပြုကာ ဖလမ်းမြို့နယ် ဆူရိဘုန်းတောင်ကြားအနီးတွင် ဖလမ်း (ဆူရိဘုန်း) လေယာဉ် ကွင်းနေရာအား ရွေးချယ်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

“လေယာဉ်ကွင်းတစ်ခု တည်ဆောက်ဖို့အတွက် မြေပုံ လေ့လာရပါမည်။ အဲဒီနေရာမှာ လေယာဉ်ကွင်း တည်ဆောက် မှု မြေနေရာတွေအတွက် ဒုတိယကမ္ဘာစစ်အတွင်းက အသုံးပြု ထားတဲ့ စစ်သုံးလေယာဉ်ကွင်းတွေကို လေ့လာခဲ့ပါတယ်။ ဒေသခံတွေရဲ့ ပုံပိုင်းမူနဲ့ ဖြစ်နိုင်ချေရှိတဲ့ မြေနေရာတွေကို အသေးစိတ်ကွင်းဆင်းတိုင်းတာတဲ့ လုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက် ခဲ့ပါတယ်။ တောင်ပေါ်ဒေသဖြစ်တဲ့အတွက် လေကြောင်း ဆိုင်ရာကန့်သတ်ချက်တွေနဲ့ လွတ်ကင်းမှုတွေကို သိနိုင်ဖို့ အတွက် CARAVAN Cessna လေယာဉ်ငယ်နဲ့ ပျံသန်း စစ်ဆေးကြည့်ခဲ့ပြီး လေယာဉ်ကွင်းတည်ဆောက်ဖို့အတွက် လိုအပ်ချက်တွေကို တာဝန်ရှိသူတွေ အသေးစိတ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြ ပါတယ်” ဟု လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ဖလမ်းလေယာဉ်ကွင်း တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းမှ အင်ဂျင် နီယာမှူး ဒေါ်အေးအေးသန်းက ပြောသည်။

ထို့အပြင် အနာဂတ်လေဆိပ်စီမံကိန်းအရ တွက်ချက်ခြင်း၊ လေယာဉ်အဝင်အထွက်လမ်းများနှင့် လေယာဉ်ပတ်လမ်း ကြောင်းများ (Access and Circuit Pattern) အတိုင်း ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ လေယာဉ်အဆင်းအတက် ပြုလုပ် နိုင်ရေးကိုလည်း ထည့်သွင်းတွက်ချက်ကာ လေတိုက်နှုန်းများ၊ ဦးတည်ရပ်များ(Wind speed and Direction) နှင့် ပတ်ဝန်းကျင် မြင်ကွင်းရှင်းလင်းမှု (Visibility) အနေအထား များ၊ လေယာဉ်အတက်အဆင်းလမ်းကြောင်းနှင့် လေယာဉ် ပတ်လမ်းအတွင်း တောင်ကုန်း၊ တောင်တန်းများနှင့် အရာ ဝတ္ထုများ တားဆီးပိတ်ဆို့မှု ကင်းလွတ်ခြင်းနှင့် အနီးဆုံး လေဆိပ်များနှင့် အကွာအဝေး (Distances to Secondary Airports) တို့အပေါ်တွင် မူတည်တွက်ချက်ကာ လေယာဉ်ကွင်းတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ စတင်နိုင်မည့် မြေနေရာကို ရွေးချယ်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ချင်းပြည်နယ်၏ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး မျက်နှာစာသစ် တစ်ခုဖြစ်သည့် ဖလမ်း (ဆူရိဘုန်း) လေယာဉ်ကွင်း

တည်ဆောက်မည့် မြေနေရာကို ရွေးချယ်သတ်မှတ်ပေးခဲ့ကြပြီး နေရာမှာ ပင်လယ်ရေမျက်နှာ ပြင်အထက်အမြင့်ပေ ၆၀၀၀ ရှိ ချင်းပြည်နယ် ဖလမ်းမြို့အနီး လေယာဉ်ကွင်း တည်ဆောက်ရန် အကောင်းဆုံးမြေနေရာကို ရွေးချယ်၍ တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများကို ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် စတင်နိုင်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ဖလမ်းလေယာဉ်ကွင်းသစ်သည် ချင်းပြည်နယ် ဖလမ်းမြို့ အနီး၌ တည်ရှိပြီး လေယာဉ်ပြေးလမ်း အရှည်ပေ ၆၀၀၀၊ အကျယ်ပေ ၁၀၀ ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လေယာဉ်ပြေးလမ်း တစ်ဖက်တစ်ချက်တွင် ပြေးလမ်းအကျယ်ပေ ၅၀၀ စီ ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြေးလမ်းမျက်နှာပြင်သည် Flexible Pavement အမျိုးအစားဖြစ်ကာ ခံနိုင်ရည်အား ပေါင် ၅၀၀၀၀ (အေတီအာ ၇၂ လေယာဉ် အမျိုးအစားအထိ ဆင်းသက်နိုင်

ချင်းပြည်နယ်ရဲ့မြို့တော် ဟားခါးနဲ့ဆိုင်ရာ ၄၅ မိုင် လောက် ကွာဝေးတဲ့အတွက် အချိန်တစ်နာရီခွဲအတွင်း လေဆိပ်ကို အရောက်လာနိုင်တဲ့ အနေအထားရှိပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ပြည်နယ်ရဲ့ တံခါးပေါက်ဖြစ်တဲ့ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကလေးမြို့နယ် မြေ မိုင်ခွဲဝေးပြီး ရိပ်ရေကန်နဲ့ဆိုင်ရာ ၆၄ မိုင် ၂ ဖာလုံပဲ ကွာဝေးပါတယ်။ လေဆိပ်တည်ဆောက် ပြီးစီးသွားရင် ရိပ်ရေကန်ကို ဖြစ်စေ၊ ဟားခါး၊ ဖလမ်းနဲ့တီးတိန်၊ ကလေးမြို့စတဲ့ နေရာတွေကိုဖြစ်စေ လွယ်လင့်တကူ ချိတ်ဆက်သွားလာနိုင် မှာဖြစ်တဲ့အတွက် အခုလို ချင်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းရဲ့ဆုံမျက် နေရာမှာ တည်ဆောက်တာဖြစ်ပါတယ်” ဟု အင်ဂျင်နီယာမှူး ဒေါ်အေးအေးသန်းက ပြောသည်။

တစ်ဖက်တစ်ချက်တွင် နက်ရှိုင်းသည့်ချောက်များတည် ရှိနေသည့် တောင်ကြောပေါ်၌ မြေမြို့၊ မြေညှိသည့်လုပ်ငန်း



ဖလမ်းလေဆိပ်တည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းခွင်ကိုတွေ့ရစဉ် (ဓာတ်ပုံ-သတင်းစဉ်)

မည်) ဖြစ်ကြောင်း၊ လေယာဉ်ရပ်နားရန်နေရာကို အလျား ပေ ၂၅၀ နှင့် အနံပေ ၂၅၀ သတ်မှတ်ထားကြောင်းလည်း သိရသည်။

“လက်ရှိပြီးစီးမှုအနေအထားက လေယာဉ်ကွင်း တည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းရဲ့ သာ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ပါတယ်။ စီမံကိန်း တစ်ခုလုံးအတွက် လျာထားတာကတော့ ငွေကျပ် ၂၅ ဘီလီယံ ဖြစ်ပြီး လက်ရှိမှာ ငွေကျပ်သန်း ၂၉၀၀ သုံးစွဲပြီးသွားပါပြီ။ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ်မှာ အပြီးသတ်နိုင်မယ်လို့ မျှော်လင့်ထား ပါတယ်။ ချင်းပြည်နယ်က တောင်တန်းဒေသဆိုတော့ လေယာဉ်ကွင်းတည်ဆောက်ဖို့ ခက်ခဲပါတယ်။ အခုတည် ဆောက်တဲ့နေရာက ပြတိုသွယ်သိမ်းပိုက်ထားစဉ်က လေယာဉ် ကွင်းတည်ဆောက်ဖို့ လျာထားတဲ့ နေရာတစ်ခုဖြစ်ပြီး ဦးစီးဌာန ကလည်း ၁၉၉၀ ဝန်းကျင်မှာ နေရာရွေးချယ်ထားခဲ့ဖူးပါတယ်။ အခုလည်း အဆင့်ဆင့်ရွေးချယ်မှုတွေကနေ ဒီနေရာက အသင့် တော်ဆုံးဖြစ်မယ်လို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြတာပါ” ဟု ဒေါ်အေးအေး သန်းက ပြောသည်။

ယခုလေယာဉ်ကွင်း တည်ဆောက်သည့်နေရာသည် လေတိုက်နှုန်း၊ လေတိုက်ခတ်ရာအရပ်၊ အနီးဆုံးမြို့များနှင့် လွယ်ကူစွာဆက်သွယ်သွားလာနိုင်မှု၊ လူဦးရေပျံ့နှံ့တည်ရှိမှု၊ အနီးဆုံးလေဆိပ်နှင့် အကွာအဝေး စသည့်အချက်အလက်များ အရ လေယာဉ်ကွင်းတည်ဆောက်ရန် အကောင်းဆုံး အဆင်ပြေဆုံးမြေနေရာဖြစ်သည်ဟုလည်း သိရသည်။

“အခုတည်ဆောက်နေတဲ့ ဖလမ်းလေယာဉ်ကွင်းဟာ

များကို အခက်အခဲများစွာဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရကြောင်း၊ လေယာဉ်ကွင်း တည်ဆောက်ရေးအကြံ အင်ဂျင်နီယာလုပ်ငန်း များ၊ လေယာဉ်ကွင်းဒီဇိုင်းရေးဆွဲခြင်းနှင့် အကောင်အထည် ဖော် တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများအားလုံးကို လေကြောင်းပို့ ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ မြို့ပြနှင့် စက်မှုအင်ဂျင်နီယာ များ၊ ဝိသုကာ အင်ဂျင်နီယာများ အစရှိသည့် မြန်မာ အင်ဂျင်နီယာများက ဦးစီးကာ တည်ဆောက်နေကြခြင်းဖြစ်ပြီး မြေညှိခြင်းလုပ်ငန်းများအတွက် မြန်မာအင်ဂျင်နီယာ ရှစ်ဦး၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ကျမ်းကျင့်ခြင်း၊ မြေညှိ၊ စက်ကြီးမောင်း လုပ်သား ၂၀၀ ခန့် စက်ယန္တရားမျိုးစုံ ၄၀ ကျော်ဖြင့် ဆောင်ရွက် နေခြင်းဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

“အခက်အခဲတွေကတော့ အများကြီးပဲ။ မြေညှိလုပ်ငန်း အတွက် တောင်ပေါ်ကို စက်ယန္တရားတွေ ရောက်ရှိလာဖို့ အများ ကြီး အချိန်ယူရသလို လေယာဉ်ကွင်းဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း တွေအတွက် စက်ပစ္စည်းတွေနဲ့ ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းတွေ သယ်ယူ ဖို့လည်း အခက်အခဲတွေရှိနေပါတယ်။ တောင်ပေါ်ဒေသဖြစ်တဲ့ အတွက် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းမှာ လိုအပ်တဲ့ ရေကိုလည်း ခက်ခဲစွာရယူနေရပါတယ်။ မြေညှိတဲ့အခါ ပေ ၃၀၀ ကျော် မြင့်တဲ့ တောင်ကိုဖြိုပြီး မြေညှိရတာဖြစ်ပါတယ်။ မြေတွဲမှု၊ မြေဖြတ်မှုတိုင်းမှာ အန္တရာယ်ရှိတဲ့အတွက် အဆင့်လိုက် တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် ဆောင်ရွက်ရပါတယ်” ဟု အင်ဂျင်နီယာ များက ရင်းပြသည်။

ပြီးခဲ့သည့် မတ်လအတွင်းကလည်း နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီး ဦးထင်ကျော်သည် ဖလမ်းလေယာဉ်ကွင်း တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ပြီး မိုးမကျမီ လုပ်ငန်းများ ပြီးစီးနိုင်သလောက် အားသွန်ခွန်စိုက်ဆောင်ရွက် ရေး မှာကြားကာ လုပ်ငန်းများအဆင်ပြေချောမွေ့စေရေး အတွက် လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးပေးပေးပေးပေး ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် မိုးမကျမီ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ခုနှစ် ဘဏ္ဍာနှစ် အတွင်း ဖလမ်းလေယာဉ်ကွင်း တည်ဆောက်ရေးအတွက် ချပေးထားသည့် ငွေကျပ်သန်း ၂၀၀ မှ လုပ်ငန်းများကို ပြီးစီး အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တောင်ဇလပ်နှင့် ပင်ယံထက်သစ်ခွတို့မင်းမူရာ ဆူရိဘုန်း တောင်ကြောတစ်လျှောက် စက်ယန္တရားကြီးများက အားသွန် ရုန်းကာ လေယာဉ်ကွင်း တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းကို ရည်မှန်းချက် အတိုင်းပြည့်မီအောင် မိုးမကျမီ တက်သုတ်ရိုက် ဆောင်ရွက်နေသည်။ လေယာဉ်ကွင်း ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခုလုံးက ရှုမြင်ရသူအဖို့ မြင်ကွင်းကျယ်ပန်းချီကားချပ် တစ်ခုသဖွယ်။ တောင်ခိုးနှင့် တိမ်ဖြူတို့ရောယှက်ကာ တောင်ပြာတောင်တန်း တို့က တိမ်လှိုင်းများပေါ် မော့လွင့်နေသကဲ့သို့ မြင်ရသည်။ အနီးရှိ တောင်ကမ်းပါးမှ သစ်ခွရောင်စုံတို့ ဖွင့်ပွင့်လျက် လက်ဖြင့် မီလုမီခင် ထင်ရသော်လည်း တစ်ကယ်တမ်းတွင် ပင်ယံဖျားသည် မြင့်လွန်းလှလေသည်။ လေယာဉ်ကွင်းသစ်ကြီး ပြီးစီးချိန်၊ လေယာဉ်များ ပျံသန်းချိန်တွင် ပင်ယံထက်က

သစ်ခွတို့၏အလှနှင့် ချင်းပြည်နယ်၏ သင်္ကေတဖြစ်သည့် တောင်ဇလပ်ပန်းနီနီတို့၏အလှတို့ကို လေယာဉ်ပြတင်း တံခါးဆီမှတစ်ဆင့် တွေးမြင်ခံစားနိုင်ကြတော့မည်။

တစ်နှစ်လျှင် ရှစ်လခန့် ချင်းပြည်နယ်၏ ခရီးသွားလာမှုကို အားဖြည့်ပေးမည့် ဖလမ်း(ဆူရိဘုန်း) လေယာဉ်ကွင်းသည် ချင်းပြည်နယ်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် တံခါးပေါက်တစ်ခု (Gate Way) ဖြစ်လာပေလိမ့်မည်။ ချင်းပြည်နယ်ရှိ ပြည်သူလူထု၏ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးအစစအရာရာ အတွက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည့် အထောက်အကူကောင်း တစ်ရပ်အနေဖြင့် မကြာမီကာလတစ်ခုတွင် မြင်တွေ့နိုင်တော့ မည် ဖြစ်သည်။

“မြေပြန့်နဲ့ တောင်တန်းကြားမှာ ဖွံ့ဖြိုးမှုကွာဟရတဲ့ အဓိကအကြောင်းအရင်းတစ်ချက်က လမ်းပန်းဆက်သွယ်

ရေးဖြစ်ပါတယ်။ အခုလို လေယာဉ်တွေ ဆိုက်ရောက်မယ့် လေယာဉ်ကွင်းသစ်ကြီး ပြီးစီးသွားခဲ့ရင် တောင်ပေါ် မြေပြန့် သွေးချင်းတွေ ပိုပြီးချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု နီးစပ်မှုတွေရလာတော့ မယ်။ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး လွယ်ကူတဲ့အတွက် ချင်းပြည် နယ်ကို လာရောက်လည်ပတ်သူတွေ၊ ထင်ရှားတဲ့နေရာတွေကို စူးစမ်းလေ့လာလိုတဲ့သူတွေ ဒေသအကျိုးပြုလုပ်ငန်းတွေ လုပ်ကိုင်မယ့်သူတွေ ဝင်ရောက်လာဖို့ အများကြီး အခွင့်အလမ်း ပွင့်လာမယ်” ဟု ကလေးမြို့တစ်ဦးကလည်း ပြောပြသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရသစ်လက်ထက် ချင်းပြည်နယ်၏ အနေ အထားကို ပြန်လည်လေ့လာကြည့်မည်ဆိုပါက လမ်းသစ်များ ဖောက်လုပ်ခြင်း၊ ကားလမ်းနံ့တေး မြေသားထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းများ၊ ကျေးလက်ဆက်သွယ်မှုလမ်းကြောင်းများ ဖောက်လုပ်ခြင်းကြောင့် သွားလမ်းသာ၍ လာလမ်းဖြောင့်ခဲ့ပြီ ဖြစ်သည့်အပြင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အခြေခံ အဆောက်အအုံများဖြစ်သည့် ဆေးရုံများနှင့် စာသင်ကျောင်း တည်ဆောက်မှုများ၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပိုမိုပေးလွှတ်နိုင်မှုများ၊ ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာများ ပိုမိုအားကောင်းလာသည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။

ဆူရိဘုန်းလေယာဉ်ကွင်းကြီး ပေါ်ပေါက်လာခြင်းသည် လည်း ချင်းပြည်နယ်၏ အနာဂတ်နေ့ရက်များအတွက် များစွာ အထောက်အကူပြုနိုင်ပြီး ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံများ အတွက် လူမှုစီးပွားဘဝမြင့်မားစေရေးနှင့် မြေပြန့်ဒေသများနှင့် နယ်နိမိတ်ချင်း ထိစပ်နေသည့် ဒေသများမှ အပြန်အလှန် ကူးလူးဆက်ဆံရေးတိုးပွားလာမည်ဖြစ်သည်။ မီးခိုးတိတ်စီးပွား ရေးဟုတင်စားခေါ်ဝေါ်နိုင်သည့် သဘာဝခရီးသွားလုပ်ငန်း ကိုလည်း မြှင့်တင်နိုင်တော့မည်ဖြစ်ပြီး ရိပ်ရေကန်အပါအဝင် ပြည်နယ်အတွင်းလှပသည့် သဘာဝနေရာများဆီသို့ ဝင်လာမစ ဖြစ်ပေတော့မည်။ တစ်ချိန်က လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအခက် အခဲကြောင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နိမ့်မ့်ကျခဲ့ရသည့် ဒေသများသည် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ပြည်သူတို့၏ ပူးပေါင်းအကောင်အထည် ဖော်မှုများကြောင့် တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလာခဲ့ပြီး နိုင်ငံ၏အမှတ် အသားတစ်ခုဖြစ်သည့် ချင်းတောင်တန်းနှင့် မြေပြန့်ဒေသ အကြား နာရီပိုင်းမျှသာ ကြာမြင့်မည့် လေတင်ခရီးဖြင့်လည်း အလွယ်တကူ အပြန်အလှန်ကူးလူးသွားလာရင်း ညီနောင် သွေးချင်းတို့အကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုများ တိုးပွားလာဦးမည် ဖြစ်သည်။

ချင်းပြည်နယ်၏ သင်္ကေတတစ်ရပ်ဖြစ်သော တောင်ဇလပ် ပန်းတို့၏အလှ ပင်ယံထက်ကပန်းသစ်ခွတို့ ပသဒနှင့် တောင်ပေါ်လေကို ခရီးသွားတို့ တဝကြီးရှုရှုကံခံစားခွင့်ရရှိကြ တော့မည်ဖြစ်ပြီး ဒေသကြီးတစ်ခုလုံး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အခြေခံ ကောင်းများကြောင့် အလွယ်တကူ မျှဝေခံစားခွင့်ရရှိကြတော့ မည်ဟု မျှော်မှန်းရင်း တိမ်ပေါ်နန်းက လေယာဉ်ကွင်းသစ် ဖလမ်း (ဆူရိဘုန်း) အား ချင်းပြည်နယ်မှ သွေးချင်းသားချင်း ညီအစ်ကို မောင်နှမများနှင့်အတူ ကြိုဆိုလိုက်ရပါသည်။ ။



ဖလမ်းလေဆိပ်ပုံစံငယ်ကို တွေ့ရစဉ် (ဓာတ်ပုံ-သတင်းစဉ်)

ပြင်သစ်သမ္မတအဖြစ် စီးပွားရေးဝန်ကြီးဟောင်း မက်ရွန် ဖြစ်လာနိုင်

ပါရီ မေ ၇

ပြင်သစ်သမ္မတရွေးကောက်ပွဲအတွက် မဲရုံများကို မေ ၇ ရက်က စတင်ဖွင့်လှစ်လိုက်ကြောင်းသိရပြီး သမ္မတအဖြစ် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နေသည့် အီဗျူရယ်လ် မက်ရွန်နှင့် မရင်းလီပန်းတို့အတွက် အဆုံးအဖြတ်ပေးမည့် ရွေးကောက်ပွဲလည်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပြင်သစ်နိုင်ငံတွင် မဲရုံပေါင်း ၆၆၀၀၀ ကျော်ကို မြို့ကြီးများတွင် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၈ နာရီမှ ည ၈ နာရီအထိဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ကျန်မြို့များတွင် ည ၇ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါမဲရုံများသို့ မဲဆန္ဒရှင်ပေါင်း ၄၇ သန်းနီးပါး လာရောက်မဲပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ပြည်ပရောက် ပြင်သစ်နိုင်ငံသားများအတွက် ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကို ယမန်နေ့က ပြုလုပ်ခဲ့သော်လည်း နောက်ဆုံးမဲရေတွက်ခြင်းကိုမူ ပြင်သစ်နိုင်ငံ၌ ဆန္ဒမဲပေးပြီးမှသာ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မဲအရေအတွက်များ ကြိုတင်ခန့်မှန်းခြင်းကို ည ၈ နာရီနောက်ပိုင်းတွင် ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။ များစွာသော ထင်မြင်ချက်စစ်တမ်းများအရ စီးပွားရေးဝန်ကြီးဟောင်း မက်ရွန်အနေဖြင့် ပြိုင်ဘက် လီပန်းကို အနိုင်ရချေရုံကြောင်း သိရသည်။

ဧပြီ ၂၃ ရက်က ပြုလုပ်သော ရွေးကောက်ပွဲ ဆန္ဒမဲပေးမှု ပထမအသုတ်တွင် မက်ရွန်သည် ၂၄ ဒသမ ၀၁ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ လီပန်းသည် ၂၁ ဒသမ ၃၀ ရာခိုင် နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း အသီးသီးရပ်တည်နေကြောင်း သိရသည်။

ပြည်သူ့မဲအများဆုံးရသူကို ပြင်သစ်သမ္မတအဖြစ် ရွေးကောက်မည်ဖြစ်ကာ ၎င်းသည် နောင်လာမည့် ငါးနှစ်သက်တမ်းအတွက် နိုင်ငံတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ၊ ရိုက်တာ)



ချီဘော့ခ်မှ ပြန်ပေးဆွဲသွားသော အမျိုးသမီး ၈၂ ဦးကို ဘိုကိုဟာရမ်တို့ပြန်လွှတ်ပေး

အဘူဂျာ မေ ၇
လွန်ခဲ့သော ၂၀၁၄ ခုနှစ်က နိုင်ဂျီးရီးယား မြောက်ပိုင်းမြို့တစ်မြို့ ဖြစ်သော ချီဘော့ခ်မှ ဘိုကိုဟာရမ် ဂျီဟတ်ဒ်တို့ ပြန်ပေးဆွဲသွားခဲ့သော အမျိုးသမီး အချို့အား ပြန်လည်လွှတ်ပေးခဲ့ရာ မေ ၇ ရက်က ၎င်းမိန်းကလေးများသည် မြို့တော် အဘူဂျာသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

လာခဲ့ကြောင်း ရိုက်တာ မျက်မြင် သက်သေတစ်ဦးက ပြောခဲ့သည်။ အဘူဂျာလေဆိပ်သို့ ရောက်လာ သော ၎င်းအမျိုးသမီးများကို တပ်မတော် ယာဉ်တန်းဖြင့် လိုက်ပါပို့ဆောင်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ ဘိုကိုဟာရမ် အကျဉ်းသားများ လဲလှယ်နိုင်ရေးအတွက် ချီဘော့ခ်မှ

ပြန်ပေးဆွဲသွားခဲ့သော အမျိုးသမီး ၈၂ ဦးအား ပြန်လည်လွှတ်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း နိုင်ဂျီးရီးယားက မေ ၇ ရက်က ပြောခဲ့သည်။ ဘိုကိုဟာရမ်အစွလာမ္မစ်စစ်သွေး ကြွအဖွဲ့များက လွန်ခဲ့သော ၂၀၁၄ ခုနှစ် က အမျိုးသမီး ၂၇၀ နီးပါး ပြန်ပေးဆွဲခဲ့ သည်။ ထို့ပြင် အဆိုပါစစ်သွေးကြွအဖွဲ့

သည် နိုင်ဂျီးရီးယား အရှေ့မြောက်ပိုင်း တွင် အစွလာမ္မစ်နိုင်ငံတော် ထူထောင် ရေး ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် အကြမ်းဖက် လုပ်ရပ်များကို ခုနှစ်နှစ်ကြာ ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ထို အတောအတွင်း လူပေါင်း ၁၅၀၀၀ ကို သတ်ဖြတ်ခဲ့ပြီး လူပေါင်းနှစ်သန်းနီးပါး အိုးအိမ်ခွဲတဝဖြင့် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင် ခဲ့ရသည်။ ၎င်းတို့၏ ကနဦး ဖမ်းဆီးမှုတွင် လူအတော်များများ ထွက်ပြေး လွတ်မြောက်ခဲ့သော်လည်း နှစ်နှစ် ကျော်ကာလအတွင်း လူပေါင်း ၂၀၀ ကျော် ပျောက်ဆုံးနေသေးကြောင်း သိရသည်။



တရုတ်နိုင်ငံ၌ ကျောက်မီးသွေးမိုင်းတွင်းပြိုကျ

ပေကျင်း မေ ၇
တရုတ်နိုင်ငံအလယ်ပိုင်း ဟူနန်ပြည်နယ်တွင် မေ ၇ ရက်က ကျောက်မီးသွေးမိုင်း တွင်းမတော်တဆမှုတစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ သုံးဦးထက်မနည်းသေဆုံးခဲ့ပြီး ၁၈ ဦးကျော် မြေအောက်တွင် ပိတ်မိနေကြောင်း ဒေသတွင်းအာဏာပိုင်များက ပြောကြားခဲ့ သည်။ အဆိုပါမတော်တဆမှုသည် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ယိုကျန် စီရင်စု ဟန်ဖန်သောင်မြို့နယ် ကျိုလင်သောင် ကျောက်မီးသွေးတွင်း၌ ဖြစ်ပွားခဲ့ ခြင်းဖြစ်ပြီး အလုပ်သမားအတော်များများ ဓာတ်ငွေ့အဆိပ်မှန်းခဲ့ကြောင်း အာဏာ ပိုင်များက ပြောခဲ့သည်။ ၃၂ ဦးကို ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့သော်လည်း သုံးဦးသေဆုံးသွား ကြောင်း အတည်ပြုခဲ့သည်။ ကျောက်မီးသွေးတွင်း မတော်တဆဖြစ်ပွားသည့် အကြောင်းရင်းကို စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)

အယ်လ်ရှာဘတ် အဆင့်မြင့်ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးအား သုတ်သင်နိုင်ခဲ့

မိုဂါဒစ်ရှူး မေ ၇
ဆိုမာလီလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များက အယ်လ်ရှာဘတ် အဆင့်မြင့်ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးကို သုတ်သင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း အစိုးရအာဏာပိုင်များက မေ ၇ ရက်တွင် အတည်ပြုခဲ့သည်။ ဘာရာရီဒေသကို စစ်ဆင်ရေးဆောင်ရွက်နေစဉ်အတွင်း ၎င်း၏အဖွဲ့ဝင် သုံးဦး နှင့်အတူရှိနေသော မွာလင်အိုစမန်အဖွဲ့ဒီဘာဒယ်ကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သုတ်သင်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး အက်ဒီရာဟမ်အိုမာအိုစမန်က ပြောခဲ့သော်လည်း အဆိုပါစစ်ဆင်ရေးတွင် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့များပါဝင်ခြင်း ရှိ၊ မရှိ ဖော်ပြခြင်းမရှိခဲ့ပေ။ မွာလင်အိုစမန်အဖွဲ့ဒီဘာဒယ်ကို သုတ်သင်သတ်ဖြတ်နိုင်ခြင်းသည် အဆိုပါ ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် အဓိကခြေလှမ်းတစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။ (ဆင်ဟွာ)

မိုဆူးလ်အနောက်မြောက်ပိုင်းတွင် အီရတ်တပ်ဖွဲ့များ အိုင်အက်စ်တို့၏ အပြင်းအထန်ခုခံမှုကို ရင်ဆိုင်နေရ

မိုဆူးလ် မေ ၇
မေ ၇ ရက်က မိုဆူးလ်အနောက်မြောက်ပိုင်းတွင် အီရတ်တပ်ဖွဲ့ များသည် အိုင်အက်စ်အကြမ်းဖက်အဖွဲ့၏ ပြင်းပြင်းထန်ထန် ခုခံမှုနှင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရကြောင်း ရိုက်တာသတင်းတစ်ရပ် တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ အဆိုပါဒေသများတွင် အိုင်အက်စ်အကြမ်းဖက်စစ်သွေး ကြွများသည် အသေခံကားပုံးများဖောက်ခွဲခြင်း၊ ပြည်သူ ထောင်ပေါင်းများစွာကို ဓားစာခံများပြုလုပ်ခြင်းစသည်တို့ကို ဆောင်ရွက်ကာ အီရတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို လက်တုံ့ပြန်မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သော်လည်း ၎င်းတို့ တည်ရှိမှုမှာ တဖြည်းဖြည်း ကျဉ်းမြောင်းလာပြီဖြစ်သည်။ လွန်ခဲ့သောအပတ်က မြောက်ပိုင်းမူရှာဖာဒေသကို ခြေကုပ် ပြန်ယူနိုင်ခဲ့သော အီရတ်လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် အိုင်

အက်စ်အကြမ်းဖက်သမားများလက်ထဲသို့ ကျရောက်နေသော မိုဆူးလ်ရှိ ဒေသအချို့ကိုလည်း ပြန်လည်ရရှိရေး ကြိုးပမ်း လျက်ရှိသည်။ မေ ၆ ရက်က မူရှာဖာဒေသကို အိုင်အက်စ်အကြမ်းဖက် သမားများလက်မှ အပြည့်အဝပြန်လည်ရရှိခဲ့ကြောင်း အီရတ် တပ်ဖွဲ့က ပြောကြားခဲ့သော်လည်း အဆိုပါဒေသတွင် တိုက်ခိုက် မှုများ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေသေးကြောင်းနှင့် တိုက်ခိုက်မှု ကြောင့် မီးခိုးငွေ့များကောင်းကင်ထက်သို့ လွင့်တက်လာသည် ကို တွေ့ရကြောင်း အချို့အရာရှိများက ရိုက်တာသို့ပြောကြား ခဲ့သည်။ အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွများကို တိုက်ခိုက်ရာတွင် မိသားစု များ နေအိမ်များအတွင်းပိတ်မိနေသောကြောင့် ယင်းအခြေ အနေက တိုက်ပွဲကို ပိုမိုရှုပ်ထွေးမှုများဖြစ်စေကြောင်း သံချပ်ကာ



တပ်မှ ပိုလ်မျူးတစ်ဦးက ပြောခဲ့သည်။ အမေရိကန်ဦးဆောင် မဟာမိတ်တပ်ဖွဲ့များက အိုင်အက်စ် အကြမ်းဖက်သမားများကို လေကြောင်းများဖြင့် တိုက်ခိုက် လျက်ရှိပြီး လိုအပ်သော မြေပြင်ကွပ်ကဲမှုများကိုလည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ စစ်ကူများလည်း ရှင်းလင်းရေး ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မိုဆူးလ်အနောက်မြောက်ပိုင်းသို့ မေ ၇ ရက်က ရောက်ရှိလာပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ရိုက်တာ)

ရခိုင်ပြည်နယ်ပညာရည်တိုးတက်မြှင့်တင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

စစ်တွေ မေ ၇
ရခိုင်ပြည်နယ် ပညာရည်တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ် ပညာရည်မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် တင်ပြဆွေးနွေးမည့်စာတမ်းများ ရုံးအဆင့်ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ပြည်နယ်ပညာရေးမှူးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပကြောင်း သိရသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်နယ်ပညာရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်ထွန်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာကြသော ခရိုင်၊ ဝန်ထမ်း၊ ခရိုင်ပညာရေးမှူးများနှင့် မြို့နယ် ၁၇ မြို့နယ်မှ မြို့နယ်ပညာရေးမှူးများက ခရိုင်၊ မြို့နယ်အလိုက် ဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။



ရခိုင်ပြည်နယ်ပညာရည်တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးစဉ်

ထို့နောက် ပြည်နယ်ပညာရေးမှူးက လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်စွက် ဆွေးနွေးတင်ပြပေးသည်။

အဆိုပါစာတမ်းများကို ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကပြုလုပ်မည့် ပညာရေးနီးနောဖလှယ်ပွဲနှင့် ပညာရည်တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးဆွေးနွေးပွဲတွင် တင်သွင်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းနှင့် ဓာတ်ပုံ-ကိုကြီးစော

ဘက်စုံထူးချွန်လူငယ်များ ရခိုင်ပြည်နယ် ဝှံ့မြို့သို့ရောက်ရှိ

၅ မေ ၇
၂၀၁၇ ခုနှစ် ရခိုင်ပြည်နယ် ဘက်စုံထူးချွန်လူငယ်များသည် မေ ၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ မိနစ် ၂၀ က ဝှံ့မြို့သို့ရောက်ရှိခဲ့သည်။ ဦးငြိမ်းလှိုင် (လ/ထကြီးကြပ်) ပြည်နယ်ပညာရေးမှူးရုံး၊ ဦးအောင်ဆန်းတင် (အထပြု မြောက်ဦး)နှင့် ဒေါ်ခင်တင် (အထပြု အမ်း)တို့က ကြီးကြပ်သူများအဖြစ်လိုက်ပါခဲ့ကြပြီး ထူးချွန်လူငယ် အမျိုးသား ကိုးဦး၊ အမျိုးသမီး ၁၃ ဦး စုစုပေါင်း ၂၂ ဦးပါဝင်ခဲ့သည်။

အဆိုပါအဖွဲ့ကို မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်လင်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့မိ မြို့ဖများ၊ ပညာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စုစုပေါင်းအင်အား ၁၀၀ ခန့်က ဝှံ့မြို့အဝင် (၄-၀ သိုင်းချောင်းကားလမ်း)မှ ကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။ ဘက်စုံထူးချွန်လူငယ်များအဖွဲ့သည် မွန်းလွဲ ၂ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ဝှံ့မြို့မှ သံတွဲမြို့သို့ ဆက်လက်ထွက်ခွာသွားကြောင်း သိရသည်။

(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အလိုက် မိုးရွာနိုင်မည့်အခြေအနေ

နေပြည်တော် မေ ၇
တနင်္လာရက်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်းတို့တွင် နေရာကျကျ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကယားပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်းတို့တွင် နေရာကွက်ကွား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်ဖြစ်သည်။

ရွာရန်ရာနှုန်း ၈၀ ဖြစ်သည်။

(မိုး/လေ)

မောင်တောမြို့နယ် ကင်းချောင်းကျေးရွာ၌ ထင်းခိုးခုတ်သူအား ဖမ်းဆီးရာ ပြန်လည်ခုခံ

နေပြည်တော် မေ ၇
ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ် ကင်းချောင်းကျေးရွာမြောက်ဘက်တွင် ထင်းခိုးခုတ်မှုကြောင့် ဓားခုတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မေ ၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက မောင်တောမြို့မြို့မ (၈) ရပ်ကွက်နေ ဦးသိန်းကျော်ပိုင် ထင်းစိုက်ခင်းအတွင်းသို့ တပ်ဦးချောင်းရွာနေ ဇာတိတူဆောင်း (၃၂ နှစ်)သည် ထင်းခိုးခုတ်နေ၍ ကင်းချောင်းရွာနေ အစောင့် မောင်စိုး (၂၉ နှစ်) ပါ လေးဦးတို့က ဝိုင်းဝန်းဖမ်းဆီးစဉ် ဓားဖြင့်ပြန်လည်ခုခံသဖြင့် မောင်စိုးက ထင်းချောင်းဖြင့်ရိုက်ခတ်ရာ ဇာတိတူဆောင်း၌ ညာချိုစောင်း ပေါက်ပြဲ၊ ညာလက်ခလယ် ပြတ်ရှုဒဏ်ရာရရှိခဲ့၍ မောင်တောဆေးရုံသို့တင်ပို့ခဲ့သည်။

ဖမ်းဆီးရမိသည့် ဇာတိတူဆောင်းအား မကျိုးချောင်း နယ်မြေရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

ကျင်းတူးမြှုပ်ထားသည့် အလောင်းတစ်လောင်းတွေ့ရှိ

နေပြည်တော် မေ ၇
ရခိုင်ပြည်နယ်မောင်တောမြို့နယ် ဒုံးကုလား(တောင်)ကျေးရွာ၌ သစ်ကိုင်းများစုပုံထားပြီး အမျိုးသားအလောင်းတစ်လောင်းမြေမြှုပ်ထားကြောင်း သတင်းအရ မေ ၆ ရက် ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် ကြိမ်ချောင်းရဲစခန်းမှ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဒုံးကုလား(တောင်)ကျေးရွာသို့ သွားရောက်စစ်ဆေးရာ သစ်ကိုင်းများစုပုံထားပြီး အနက် ၄ ပေ ၅ လက်မခန့် ကျင်းတူးမြှုပ်ထားသော ပိတ်ဖြူဖြင့်ပတ်ထားသည့် အသက် ၃၅ နှစ်ခန့်ရှိ အမျိုးသားအလောင်းတစ်လောင်းအား တွေ့ရှိခဲ့သည်။

အဆိုပါ အလောင်း၌ ရင်ညွှန်ဖောက်ဝင်ဒဏ်ရာ သုံးချက် (စိစစ်ဆဲ)၊ ဝဲလက်ဖျံစုတ်ပြဒဏ်ရာများတွေ့ရှိသဖြင့် ညနေ ၆ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် မောင်တောပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ပို့အပ်ခဲ့ပြီး သေဆုံးသူနှင့်ပတ်သက်သည့် အချက်အလက်များသိရှိနိုင်ရေး စုံစမ်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

မောင်တောမြို့နယ်၌ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် မေ ၇
ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ် ရွှေလားမြောက်ရွာ၌ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၂၀၀၀ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မေ ၆ ရက် ည ၉ နာရီခွဲတွင် သတင်းအရ မောင်တောမြို့နယ် ရွှေလားမြောက်ရွာနေ မာမတ်အာဆောင်း (၅၅ နှစ်) ၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ အိမ်အတွင်းရှိ ဆန်ထည့်ထားသည့်ကော်ပုံးအတွင်းမှ စိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြား ၁၂၀၀၀ (ကာလတန်ဖိုး ၄၅၀၀၀ သိန်း ၂၄၀) နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းတစ်ခုကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် မာမတ်အာဆောင်းအား ပြင်ဖြူနယ်မြေရဲစခန်းက ဥပဒေ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အမှုဖွင့်အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

ကနီမြို့၌ လေပြင်းတိုက်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးအိမ်ထောင်စုများအား ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

ကနီ မေ ၇
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ကနီမြို့နယ်၌ မေ ၆ ရက် ညနေ ၆ နာရီခွဲခန့်က မိုးသီးများကျရောက်ကာ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ကနီမြို့ပေါ် (၃) ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စုခြောက်ခုကျေးရွာဆယ်ရွာကျော်မှ လူနေအိမ်နှင့် စာသင်ကျောင်းဆောင်၊ သာသနိက အဆောက်အအုံများပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုများကြောင့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များရှိ လမ်းများတွင် သစ်ပင်များလဲကျ ပိတ်ဆို့နေမှုများကို ယနေ့ နံနက်မှစ၍ နယ်မြေခံတပ်ရင်းမှ တပ်မတော်သား စစ်သည်များ တိုင်းဒေသကြီး မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ယင်းမာပင်ခရိုင် မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် ပြည်သူများပူးပေါင်းရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ကြောင်း သိရသည်။

ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ယင်းသို့ရှင်းလင်း ဆောင်ရွက်မှုများကို တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဝိုလ်မှူးကြီး ကျော်သန်နိုင်နှင့် တိုင်း၊ ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့နယ်ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကွယ်စားလှယ်များ၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မေ

၇ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ သဘာဝဘေးရန်ပုံငွေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ ပျက်စီးဆုံးရှုံးအိမ်ထောင်စုများအား ငွေနှင့်လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများထောက်ပံ့မှုကို တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ယင်းသို့ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ရာတွင် ကနီမြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များရှိ ပျက်စီးဆုံးရှုံးအိမ်ထောင်စုခန့်မှန်း ၄၀၀ အတွက် ထောက်ပံ့ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ နှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းတစ်အိမ်ထောင်လျှင် ငါးမျိုးစီ တို့ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့သည်။

ယင်းသို့ ပေးအပ်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုစာရင်းများ အတိအကျ

မြစ်သားမြို့၌ လေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

မြစ်သား မေ ၇
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြစ်သားမြို့၌ ဧပြီ ၂၉ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့သော လေပြင်းဘေးဒဏ်ကြောင့် လေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် တိုင်းဒေသကြီး ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနက ထောက်ပံ့သည့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းဖိုး ငွေသားနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများကို ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ရပ်မိရပ်ဖများထံသို့ မေ ၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန

အစည်းအဝေးခန်းမ၌ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါလွှဲပြောင်းပေးအပ်ရာတွင် လေဘေးဒဏ်သင့် လူဦးရေ ၇၇၃ ဦးအတွက် ခုနစ်ရက်စာ ဆန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၆၂၃၀၀၀ ၊ ပြိုကျအိမ် ၁၆ လုံးအတွက် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၆ သိန်း၊ Hygiene kit ၁၆ စုံ၊ အမိုးလန်အိမ်ခြေ ၁၈၈ လုံးနှင့် အမိုးလန်ဘုန်းကြီးကျောင်း နှစ်ကျောင်းအတွက် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းဖိုးငွေကျပ် ၃၈၀၀၀၀၀ စုစုပေါင်း

လှိုင်ကော်အစုန်ရထားနှင့် အငှားယာဉ်တို့ နောင်ပိုးရထားလမ်းနှင့်ကားလမ်းဆုံထိပ်၌တိုက်မိ၊ သုံးဦးဒဏ်ရာရ

ရန်ကုန် မေ ၇
ပင်လောင်းမြို့နယ် လုံးတင်ကျေးရွာအုပ်စု နောင်ပိုးရထားလမ်းနှင့် ကားလမ်းဆုံထိပ်၌ လှိုင်ကော်မှသာစည်သို့ မောင်းနှင်သော ရထားနှင့်အငှားယာဉ်တစ်စီးတို့ မေ ၇ ရက် နံနက် ၇ နာရီ မိနစ် ၅၀ က တိုက်မိရာ ကလေးငယ်တစ်ဦးအပါအဝင် လူသုံးဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိကြောင်း သိရသည်။

ယင်းနေ့နံနက်ပိုင်းက အောင်ပန်း-လှိုင်ကော်သွားရထားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၄၄၁/၁၂)နှင့်(၄၄၁/၁၃)ကြား အောင်ပန်း - လှိုင်ကော်သွားကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၅၉/၁၄) အနီးတွင် လှိုင်ကော်မှသာစည်သို့ ဦးအောင်ကျော်ဦး မောင်းနှင်လာသော (၁၄၈)အစုန် စက်ခေါင်းအမှတ် (DF-1612) ရထားနှင့် ရန်ကုန်မှ လှိုင်ကော်သို့ ဦးမြင့်လှိုင်မောင်းနှင်လာသော BB/ ---- ပရိဘောဂယာဉ်တို့ တိုက်မိရာ ယာဉ်ပေါ်တွင် လိုက်ပါလာသော ဦးထွန်းအောင် (၅၈ နှစ်)၊

ထိခိုက်ဒဏ်ရာမရခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့ရထားနှင့် ယာဉ်တိုက်မိသည့်အတွက် (၁၄၈)အစုန်ရထား၏ လေပိုက်ပေါက်ပြဲခဲ့ပြီး အငှားယာဉ်၏ ပိန်ချိုင့်သွားခဲ့သည်။

အဆိုပါဖြစ်စဉ်ကြောင့် ယာဉ်မောင်းဦးမြင့်လှိုင်အား ရထားပို့ဆောင်ရေးဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း ပင်လောင်းရဲစခန်းမှ သိရသည်။

သတင်း-သန်းထိုက်(လှိုင်သာယာ) ဓာတ်ပုံ-ခွန်အာကာစိုး



ရေပူနှင့် မရမ်းချောအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းများတွင် တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် မေ ၇

တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်းချော အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့ကို ဌာနဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် မတ် ၁ ရက်က စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မေ ၆ ရက်တွင် မန္တလေး-မုဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး တစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၈၇၃ စီး၊ သွင်းကုန် ၅၆၈ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၂၇ စီး၊ သွင်းကုန် ၁၉၈ စီး ကုန်စည်များသယ်ယူပို့ဆောင်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါစစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများအား စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မေ ၆ ရက် က မရမ်းချောအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှု ခြောက်မှု၊ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၅ ဒသမ ၁၆ သန်းခန့် ရှိသည့်အနက် ထူးခြားဖမ်းဆီးမှုအနေဖြင့် ကျိုက်ထိုမြို့နယ် လက်ပြကျေးရွာအနီးတွင် သတင်းရရှိ၍ Hyundai မှန်လုံ ယာဉ်များအား မရမ်းချော အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က ရှောင်တခင်တားဆီးစစ်ဆေးခဲ့ရာ တရားဝင် စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားတစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသော Cheers Beer 330 ml (1x 24 Can) 250 Pkgs., Chang Beer 330 ml (1x 24Can) 180 Pkgs နှင့် သယ်ဆောင်သည့်ယာဉ်နှစ်စီး စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၄ ဒသမ ၆၆ သန်းခန့်အားတွေ့ရှိ၍ ဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားတစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသော Cheers Beer, Chang Beer များနှင့် သယ်ဆောင်သည့်ယာဉ်များ

စဉ့်ကူးမြို့နယ်၌ မိုးသက်လေပြင်းတိုက်ခတ် ၊ လူနေအိမ် ၆၁ လုံး၊ စာသင်ကျောင်း ငါးကျောင်းနှင့် ဘုန်းကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်းပြိုကျပျက်စီးပြီး နွား၁၁ ကောင် မိုးကြိုးထိမှန်သေဆုံး

စဉ့်ကူး မေ ၇

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စဉ့်ကူးမြို့နယ်၌ မေ ၅ ရက် ည ၈ နာရီခန့်က မိုးသက်လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုမှာ ည ၈ နာရီခွဲတွင် ရပ်နားခဲ့ပြီး တိုက်ခတ်မှုအချိန် မိနစ် ၃၀

သာရှိခဲ့သော်လည်း လေတိုက်ခတ်မှု ပြင်းထန်သဖြင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများပြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါလေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် စဉ့်ကူးမြို့နယ်အတွင်းသစ်ပင်များပြိုလဲခြင်း၊ ကျေးရွာ ၁၁ ရွာတွင် လူနေအိမ်

၆၁ လုံး၊ စာသင်ကျောင်းငါးကျောင်းနှင့် ဘုန်းကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်းတို့တွင် သွပ်မိုးလန်ပြိုကျခြင်း၊ နွား ၁၁ ကောင် မိုးကြိုးထိမှန်သေဆုံးခြင်းနှင့် ကြိုပြင်ကျေးရွာ၊ စဉ့်ကူးမြို့နှင့် ရွှေပြည်ကျေးရွာတို့ရှိ လျှပ်စစ်မီးတိုင် ခုနစ်တိုင်နှင့်

ဖုန်းလိုင်းကြိုးတိုက်များ လဲကျကွဲအက်မှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး လက်ရှိအခြေအနေအရ စုစုပေါင်းဆုံးရှုံးမှုတန်ဖိုးမှာ ငွေကျပ် သိန်း ၁၃၀ ဖြစ်ကြောင်း ကနဦးသတင်းအရ သိရသည်။



အင်းတော်မြို့နယ်နှင့် ဗန်းမောက်မြို့တို့တွင် လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများကို သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများမှထောက်ပံ့နိုင်ရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ကသာ မေ ၇

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် အင်းတော်မြို့နှင့် ဗန်းမောက်မြို့နယ်များအတွင်း မေ ၅ ရက်က လေပြင်းတိုက်ခတ်ခဲ့ရာ နေအိမ်၊ စာသင်ကျောင်း၊ ဘုန်းကြီးကျောင်းများကို သက်ဆိုင်ရာက ထောက်ပံ့ကူညီပေးရန် စာရင်းများပြုစုနေကြောင်း သိရသည်။

ကူညီမှုပေးပေးနိုင်ရန် လေဘေးသင့်ကျေးရွာများသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို့အတူ မေ ၅ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲက စီမံကွပ်ကဲရေးအဖွဲ့အုပ်စု ညောင်ပင်သာကျေးရွာတွင် သွပ်မိုး ပျဉ်ထောင် ငါးအိမ်၊ ထရကာ သွပ်မိုး နှစ်အိမ်၊ စာကြည့်တိုက် တစ်လုံးနှင့် ပန်းတော်ကျေးရွာတွင် သွပ်မိုး ပျဉ်ထောင် ၁၀ အိမ် ၊ ထရကာသွပ်မိုး နှစ်အိမ်၊ မူကြိုကျောင်းတစ်ကျောင်း ၊ ဘုန်းကြီးကျောင်း တစ်ကျောင်း၊ ဧရပ်နှင့် ဓမ္မာရုံတစ်ရုံ၊ စေတီတစ်ဆူရှိ ထီးတော်မြေပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရာ တာဝရကုမ္ပဏီမှ သွပ်ချပ် ၆၆၀ ကို လှူဒါန်းမည်ဖြစ်ပြီး မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်တီဥက္ကဋ္ဌ ဦးပြည့်ဖြိုးငြိမ်း ဦးဆောင်၍ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ စေတနာရှင်အလှူရှင်များက ကျေးရွာများအားလိုက်လံ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။

ဧေးအိုး (ကသာ)

မေ ၅ ရက် ညနေ ၄ နာရီ ၄၅ မိနစ်က အင်းတော်မြို့နယ်တွင် လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့်စေတီ ငါးဆူ ထီးတော်မြေခ၊ ဘုန်းကြီးကျောင်း သုံးကျောင်း ၊ နေအိမ် ၇၂ လုံး ၊ မီးစက်ရုံတစ်လုံး ၊ ဧရပ်တစ်ခု ၊ ဆရာမနေအိမ် နှစ်လုံး၊ မူလွန်ကျောင်း ယာယီဆောင် တစ်လုံးတို့ အမိုးလန်ပျက်စီးပြီး အုတ်တံတိုင်းရှစ်ပေခန်းတစ်ခန်းပြိုကျပျက်စီးကာ လူနှင့်တိရစ္ဆာန်များ သေဆုံးထိခိုက်ဒဏ်ရာ တစ်စုံတစ်ရာမရှိခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်စာရင်းများအရ သိရပြီး မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြတ်ကိုထွေး ဦးဆောင်ကာ ဌာနဆိုင်ရာများက ထောက်ပံ့

ဆောမြို့နယ်၌ လေပြင်းတိုက်ခတ် နေအိမ်အချို့ပျက်စီး

ဆော မေ ၇

ဂန့်ဂေါခရိုင် ဆောမြို့နယ် မကျီးစုကျေးရွာနှင့် လယ်ရင်းကျေးရွာတို့တွင် မေ ၆ ရက် ညနေ ၃ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်က လေပြင်းတိုက်ခတ်ပြီး မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခဲ့သည်။

အဆိုပါလေပြင်းတိုက်ခတ်မှုများ ဖြစ်ပွားရာ လေဘေးသင့်ကျေးရွာများသို့ ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်နီ လင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ သဘာဝဘေးစီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ တို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ကွင်းဆင်းသွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများအား စာရင်းကောက်ယူခြင်း၊ ပြန်လည်နေရာချထားခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် ကျိုးပျက်လဲကျနေသော လျှပ်စစ်ဓာတ်တိုင်များနှင့် တယ်လီဖုန်းတိုင်များအား သက်ဆိုင်ရာဌာနတို့က ပြုပြင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါထိခိုက်ပျက်စီးသွားသည့် ကျေးရွာကြည့်တိုက်အတွက် ပြန်လည်ပြုပြင်နိုင်ရေးနှင့် လိုအပ်သည်များ ပြန်လည်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှူးနှင့်အဖွဲ့သည် မေ ၇ ရက် နံနက်က ကွင်းဆင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ (၁၀၀)

မင်းဇော်ဦး(ပြန်/ဆက်)

လွိုင်ကော်မြို့ လေပြင်းတိုက် သစ်ပင်ပြိုလဲကာ ကားပေါ်သို့ပိမိ၍ လူတစ်ဦးသေဆုံး

လွိုင်ကော် မေ ၇

ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့ နောင်ယား (ခ)ရပ်ကွက် နောင်ယားကန်ဘေး အမှတ် (၄)လမ်း ကားလမ်းပေါ်တွင် မေ ၇ ရက် ညနေ ၃ နာရီခွဲက မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုနှင့် လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် နောင်ယားကန်ဘေးရှိ လုံးပတ် လေးပေခန့် မလေးရှားပိတောက်ပင်မှာ အမြစ်လန်လဲကျခဲ့ရာ နာရီစင်ဘက်မှ ဒေါ်ခင်မိုးပွင့်ဘက်သို့ ယာဉ်မောင်း ဦးဆန်းတင် မောင်းနှင်လာသည့် ယာဉ်အမှတ် မေ/.... တောင်ဒေအောင်ယာဉ်ပေါ်၌ ဦးသန်းစိုးပါ ခြောက်ဦးတို့ လိုက်ပါလာပြီး ယာဉ်၏ ရှေ့ ဦးခေါင်းပိုင်းပေါ်သို့လဲကျသဖြင့် ဦးသန်းစိုး(၄၆နှစ်) အငယ်တန်းအင်ဂျင်နီယာ၊ တ.လ.ခ(၂) လောပိတ ဓာတ်အား ခွဲစက်ရုံ လောလေးကျေးရွာနေသူမှာ အခင်းဖြစ်ရာနေရာ၌ သေဆုံးခဲ့ပြီး

ဦးဆန်းတင် (၄၉နှစ်) ယာဉ်မောင်းဘီလူးချောင်းအမှတ် (၂)ဓာတ်အားပေးစက်ရုံနေသူမှာ ဒဏ်ရာရရှိပြီး နောင်ခန်းတွင် လိုက်ပါလာသူများမှာ ဒဏ်ရာများမရှိကြောင်း သိရသည်။ သေဆုံးသူနှင့် ဒဏ်ရာရရှိသူများကို ကန္နာရတီ လူမှုကူညီရေးအသင်းက

လူနာတင်ယာဉ်ဖြင့် လွိုင်ကော် ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ပို့ဆောင်ခဲ့ပြီး အခင်းဖြစ်ရာနေရာနှင့် ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ ဝင်များက သွားရောက်၍ လိုအပ်သည်များ မှာကြားဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုစိုင်း (လွိုင်ကော်)



တာချီလိတ်၌ လေပြင်းတိုက်၊ နေအိမ်သုံးလုံးအမိုးလန်

တာချီလိတ် မေ ၇

တာချီလိတ်မြို့နယ်၌ မေ ၇ ရက် ညနေ ၄ နာရီ မိနစ် ၅၀ ခန့်က မိုးသက်လေပြင်း တိုက်ခတ်မှုကြောင့် လွယ်တော်ခမ်းကျေးရွာအုပ်စု ဖတ်ဟိ(အောက်)ကျေးရွာရှိ နေအိမ်သုံးလုံး သွပ်အမိုးလန်ပျက်စီးမှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ အဆိုပါ မိုးသက်လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် နေအိမ်သုံးလုံးမှ သွပ် ၇၀၀ ချပ်ပျက်စီးရာ ငွေကျပ် ၄၆၀၀၀၀ ခန့်ဖြစ်ပြီး အခြား လူနှင့်တိရစ္ဆာန်များ ထိခိုက်ဒဏ်ရာမရှိကြောင်း သိရသည်။

ယင်းလေပြင်းဒဏ်သင့်ကျေးရွာသို့ ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးချစ်ဇွဲနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်၍ လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အတူ တာချီလိတ်မြို့ မကာဟိုခမ်းရပ်ကွက် မြတ်လေးလမ်းတွင် သစ်ပင်တစ်ပင်မှ သစ်ကိုင်းကျိုးကျမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့မီးလင်းရေး ကော်မတီ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းဖယ်ရှားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝေယံလင်း(ပြန်/ဆက်)

မြစ်ကြီးနားမြို့၌ တစ်ရက်တည်း မီးနှစ်ကြိမ်လောင်

မြစ်ကြီးနား မေ ၇

ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့၌ မေ ၆ ရက်က တစ်ရက်တည်း နှစ်ကြိမ်မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ပြည်နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ သိရသည်။ မြစ်ကြီးနားမြို့ တပ်ကုန်းတောင်ရပ်ကွက် နန်ရဖန်လမ်းနေ ဒေါ်အင်ဂျူးခါး (၆၅ နှစ်)သည် နေအိမ်အပေါ်ထပ်၌ ထမင်းပေါင်းအိုးတည်ထားရာမှ ပလပ်ခွက်ခွက်ဖြင့်ကာ နံရံသို့မီးကူးစက်လောင်ကျွမ်းခဲ့ပြီး မီးလောင်မှုကြောင့် အလျား ပေ ၃၀၊ အနံ ပေ ၂၀ ရှိ သွပ်မိုး၊ ထရကာ နှစ်ထပ်အိမ်တစ်လုံး မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် အိမ်ရှင် ဒေါ်အင်ဂျူးခါးအား မြစ်ကြီးနားမြို့မှရေစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားသည်။ အလားတူ မြစ်ကြီးနားမြို့ ခေမာသီရိရပ်ကွက်၌ မေ ၆ ရက် ည ၁၁ နာရီခွဲခန့်က ဦးသန်းလွင်ဦး(၂၈ နှစ်)သည် အလုပ်ရုံ၌ ထပ်မံပေါ်တွင် မီးလုံးထွန်းထားရာမှ ပလပ်ပေါက်အပူလွန်ကြီးမီးထပ်မံလောင်ကျွမ်းခဲ့ကြောင်း ပြည်နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

မင်းရာဇာ(မြစ်ကြီးနား)

မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် ကျီတော်ရထားသံလမ်း ခုံးတံတားပေါ်တွင်ဖြစ်ပွားသော လူသတ်မှုမှ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများအား နာရီပိုင်းအတွင်းဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိ

ရန်ကုန် မေ ၇

ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် တောင်ညွန့် မီးရထားရပ်ကွက်ရှိ ကျီတော်ရထားသံလမ်းခုံးတံတားပေါ်တွင် မေ ၅ ရက် ညပိုင်းက လူသတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ပြစ်မှုကျူးလွန်သူနှစ်ဦးအား မင်္ဂလာတောင်ညွန့် မြို့မရဲစခန်းမှ နာရီပိုင်းအတွင်း ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အခင်းဖြစ် ည ၁၀ နာရီ ခန့်တွင် တောင်ညွန့်မီးရထားရပ်ကွက် ရာအိမ် များက ကျီတော်ရထားသံလမ်းခုံးတံတားပေါ်တွင် အမျိုးသားတစ်ဦး သွေးထွက်ဒဏ်ရာများဖြင့် လဲကျနေကြောင်း မင်္ဂလာတောင်ညွန့် မြို့မရဲစခန်းသို့ သတင်းပေးပို့ခဲ့သဖြင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက အခင်းဖြစ်နေရာသို့ သွားရောက်စစ်ဆေးရာ အသက် (၃၅ နှစ်)ခန့် အမျိုးသားတစ်ဦးမှာ လည်ပင်းတွင် ပြတ်ရုထိုးသွင်းဒဏ်ရာဖြင့် သေဆုံးနေကြောင်း တွေ့ရှိရသဖြင့် မင်္ဂလာတောင်ညွန့် မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့် စုံစမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ပြစ်မှုကျူးလွန်သူအား ဖော်ထုတ်ရရှိရေးအတွက် စုံစမ်းခဲ့ရာ သေဆုံးသူမှာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အနီးတွင် ကြုံရာကျည်း လုပ်ကိုင်စားသောက်နေသော

အကြော်ဆရာ(အမည်ရင်းစိစစ်ဆဲ) (၃၅ နှစ်)ခန့်ဖြစ်ကြောင်းသိရပြီး အခင်းဖြစ် ည ၁၀ နာရီခန့်က ကျပ်စားလုပ်ကိုင်ကြသည့် ညီညီအောင်၊ ဇော်ဦးတို့နှင့်အတူ အရက်ထိုင်သောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရှိရသဖြင့် သေဆုံးသူနှင့်အတူ အရက်သောက်ခဲ့ကြသူ နှစ်ဦးတို့အား ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးမေးမြန်းနိုင်ရန် စုံစမ်းခဲ့ရာ မေ ၆ ရက် နံနက် ၂ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် ညီညီအောင် (၂၀ နှစ်)အား ပုဇွန်တောင်ဘူတာမှလည်းကောင်း၊ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ဇော်ဦး (၅၃ နှစ်)အား မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် တောင်လုံးပြန်ရပ်ကွက်ရှိ လက်ဖက်ရည်ဆိုင်မှ လည်းကောင်း ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ (ယာပုံ)

၎င်းတို့၏ စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ချက်အရ အခင်းဖြစ်ည ၁၀ နာရီခန့်က သေဆုံးသူ အကြော်ဆရာနှင့် အရက်



အတူသောက်ကြစဉ် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ဖြစ်ကြောင်းပေါ်ပေါက်ခဲ့သဖြင့် အမှုဖွင့် နောက်ပြောင်ရာမှ စကားများရန်ဖြစ် ဆက်လက် အရေးယူဆောင်ရွက်လျက် ခဲ့ကြပြီး လူသတ်မှုကျူးလွန်ခဲ့ကြခြင်း ရှိကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်မြို့တွင် မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး နောက်ဆုတ်ရာမှ ရောဂါဖြစ်အနီး ချောက်ထဲထိုးကျ



ပြည် မေ ၇
ပြည်မြို့၊ ကမ်းနားလမ်း ကျွန်းတိတ် တရုတ်ဘုံကျောင်းရှေ့၌ မေ ၇ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီ ၀၀ မိနစ်ခန့်က 7H/--- (Ygn)Hijet အမျိုးအစားယာဉ်သည် ကားနောက်ဆုတ်ရာမှ အရှိန်လွန်၍ ပလက်ဖောင်းကျော်ကာ ရောဂါဖြစ် ကမ်းပါးချောက်ထဲသို့ နောက်ပြန် ထိုးကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ယင်းဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ထိခိုက်

သုဝဏ္ဏဝတီမြို့အနီး ရန်ကုန် - မော်လမြိုင် အဝေးပြေးကားလမ်းမပေါ်၌ ယာဉ်ငယ်တစ်စီး မီးလောင်

သုဝဏ္ဏဝတီမြို့ မေ ၇
မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ် သုဝဏ္ဏဝတီမြို့အနီး ရန်ကုန်-မော်လမြိုင် အဝေးပြေး ကားလမ်းမပေါ်ရှိ မိုင်တိုင် (၂/၁၄၀) နှင့် (၃/၁၄၀) ကြား၌ မေ ၇ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်က မောင်းနှင်နေသော မော်တော်ယာဉ်ငယ်တစ်စီး မီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။
သထုံမြို့မှ ဘီးလင်းမြို့ဘက်သို့ မောင်းနှင်လာသော ယာဉ်မောင်းအမည် နေရပ်လိပ်စာ (စုံစမ်းဆဲ) မောင်းနှင်လာသည့် ဟွန်ဒါဖစ် ယာဉ်အမှတ် MDY / 4E - ---သည် သုဝဏ္ဏဝတီမြို့ မြို့အဝင် သုဝဏ္ဏဝတီမြို့ ဆိုင်းဘုတ်အနီး အရောက်တွင် ရုတ်တရက် မီးထလောင်သောကြောင့် ယာဉ်ပေါ်ပါသူများ

ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်သွားကြောင်း သိရှိရပြီး ပြည်သူများ၏ သတင်းပေးချက်အရ အခင်းဖြစ်ရာသို့ သက်ဆိုင်ရာတစ်ရပ်ရပ်များ ပြည်သူများ၊ သုဝဏ္ဏဝတီမြို့ လူမှု ကယ်ဆယ်ရေးယာဉ်များ၊ ခရိုင်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊ ကျီလော့နှင့် သိမ်ဆိပ်တို့မှ မီးသတ် ယာဉ်များ အချိန်မီရောက်ရှိပြီးသတ်ခဲ့ရာ နံနက် ၁၁ နာရီ မိနစ် ၂၀ ခန့်တွင် မီးငြိမ်း သတ်နိုင်ခဲ့သည်။
အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေသည့် ယာဉ်မောင်းအား သိမ်ဆိပ်နယ်မြေရဲစခန်းက စုံစမ်းစစ်ဆေးအရေးယူနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။
ခွန်(ဝင်းဗ)

ချိန်ခါမရွေး သတိပေး မီးဘေးကင်းရေးမှာ

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 4F/4337 Mitsubishi Canter, Truck (4x2) ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးအောင်ခင် ၁၂/၁၈၀(နိုင်) ၀၄၁၇၅၃က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၃ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လက်ထပ်ပါသည်။
ကညန၊ တိုင်းဒေသကြီးရုံးခွဲ(ရွာသာကြီး)၊ ရန်ကုန်မြို့

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

တောင်ဥက္ကလာပဗြူနယ်၊ မြေတိုင်းရပ် ကွက် အမှတ် ၁၃/က၊ မြေကွက်အမှတ် (၇၃) မြေကွက်တည်နေရာ အမှတ် (၇၃) မြင်သာ ၁၁ လမ်း၊ (၁၄)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပ ဒေါ်ရွှေနှင်းစီ ၁၂/၂ကတ (နိုင်)၁၀၀၄၄ အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရု မြေအား အမည်ပေါက် ဒေါ်ရွှေနှင်းစီ ၁၂/ ၂ကတ(နိုင်)၁၀၀၄၄ မှ ပါမစ်ပျောက်ဆုံး ကြောင်း တင်ပြ၍ လျှောက်ထားထုတ်ယူ ခဲ့သော နှစ်(၆၀) မြေငှားစာချုပ်ရန်ကို တင်ပြ၍ ဘဏ်ငွေအရန် ဖြေပုံ၊ မြေရာခင် လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာပါ သည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက် နိုင်ကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မရှိပါက လုပ်ငန်း လုပ်ရပ်အတွင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေး မည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါ သည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲရေး ရန်ကုန်မြို့တော်အည်ပင်သာယာရောက်မတ်

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းကြော်ငြာ

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပဗြူနယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၉)၊မကွက်(၁၈)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၉၀၈/ခ) ဟုခေါ်တွင်သော မြေအလှူအားအနံ (၁၈၀၆၀) စာ မြေကွက်အတွင်း တည်ရှိသောလုပ်ငန်းအား(၅)ထပ်တိုက်ခံ ပန်းခန်း၊ အလှူအားအနံ(၁၆၀၅၅)မဟာကျယ်ရှိ တိုက်ခန်းအားပါအောင် ယင်းတိုက်ခန်း နှင့် ပတ်သက် ဆက်သွယ်သည့်အကျိုးစီးပွားအရပ်ရပ် အားလုံးတို့အား ကန့်ကွက်လာ ဦးအောင်ခင် (၁၃/အပပ(နိုင်)၁၀၀၄၄) ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေများက အပြီးအောင် ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်အောင်စိတ်တစ်သေကိုပေးခဲ့ကြပြီး မြင်ပါသည်။ ဖော်ပြပါကိစ္စ နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိက ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ တိုက် ခန်းလုံသော စာချုပ်စာတမ်းများနှင့်အတူ ယခု ကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက် အတွင်းလာရောက်ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်။ ယင်းအကြောင်းအရာအားလုံးကိုပေးပို့ အပ်အပြီး မဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဦးခင်မောင်ထိုက် L.L.B, D.B.L. ဒေါ်ခင်ဝတ်ရည် L.L.B
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၀၄၄) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၀၄၆၀)
အမှတ်(၈၇၅/က) မြို့တော်ရုံးလမ်း (၅)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပဗြူနယ်၊ ရန်ကုန်မြို့
ရုံး - ၀၉၄၉၅၂၂၀၂၊ ၀၉၂၅၃၅၅၅၂၊ ၀၉၄၂၃၇၇၄၅၅

ပေါက်မြို့နယ်တွင် မိုးကြိုးပစ်၍ လေးဦးသေဆုံး

ပေါက် မေ ၇
ပခုက္ကူခရိုင် ပေါက်မြို့နယ် လယ်မကျေးရွာတွင် မေ ၆ ရက် ညနေပိုင်းက မိုးကြိုးပစ် ၍ လူလေးဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း ရေပြာနယ်မြေရဲစခန်းမှ သိရသည်။
မေ ၆ ရက် ညနေ ၅ နာရီက လယ်မကျေးရွာတွင် မိုးကြိုးပစ်၍ လူလေးဦး ဒဏ်ရာရှိကြောင်း သတင်းအရ ပေါက်မြို့နယ် လက်ပံတိုက်ကင်းစခန်းမှူး ရဲအုပ်ဝင်းနိုင် သွားရောက်စစ်ဆေးရာ လယ်မကျေးရွာရှိ သီရိရာဇာဘုန်းကြီးကျောင်းရှေ့တွင်ပေါ်၌ လယ်မကျေးရွာနေ ဦးညိုတိုး(၄၄နှစ်)၊ ဇော်ထက်(၁၄ နှစ်)၊ မပိုင်(၄၂နှစ်)၊ ကိုမိုးဆွေ (၄၀နှစ်)နှင့် ချစ်နိုင်ဦး(၁၁နှစ်)တို့ပါးဦး စကားထိုင်ပြောနေစဉ် လေအနည်းငယ် တိုက်၍ မိုးကြိုးပစ်ရာ လျှပ်စစ်စက်ကွင်းမိသဖြင့် သတိလစ်မေ့မြော၍ ဝမ်းဗိုက်စုတ်ပြ ဒဏ်ရာများ (စိုးရိမ်ရ) ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ မြိုင်မြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ကုသမှု ခံယူနေစဉ် ဦးညိုတိုး၊ ဇော်ထက်၊ မပိုင်နှင့် ကိုမိုးဆွေတို့လေးဦးမှာ ရရှိသောဒဏ်ရာဖြင့် သေဆုံးသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ယင်းဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပေါက်မြို့နယ် ရေပြာနယ်မြေရဲစခန်းက အမှုဖွင့် ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။
ကျော်ဇေယျ

မူးယစ်ရမ်းကားပြီး ဒူးလေးဖြင့်ပစ်၍ ရွာသားတစ်ဦးသေဆုံး

ကျိုင်းတုံ မေ ၇
ရမ်းပြည်နယ် အရှေ့ပိုင်း ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ကတ်ကျေးရွာအုပ်စု ယန်းဝိုးရွာ၌ မေ ၅ ရက် ညနေ ၄ နာရီကျော်ခန့်က မူးယစ်ရမ်းကားသူတစ်ဦးက ဒူးလေးဖြင့်ပစ်၍ ရွာသားတစ်ဦးသေဆုံးမှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ မေ ၅ ရက် ညနေ ၄ နာရီကျော်ခန့်က ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ကတ် ကျေးရွာအုပ်စု ယန်းဝိုးရွာနေ မနန်းလာ(ခ)အီလာ (၂၆ နှစ်)သည် ကတ်ကျေးရွာ မင်္ဂလာဆောင်မှပြန်လာစဉ် ယန်းဝိုးရွာ ဘုန်းကြီးကျောင်းဘေး ရွာလယ်လမ်းမပေါ် တွင် ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးနန်းဆိပ်တို့ (၆၈ နှစ်)အား တစ်ရွာတည်းနေ အိုက်ဆမ်(ခ)ရွှေအ (၄၃ နှစ်)က ဝါးချွန်မြားဖြင့် ဝမ်းဗိုက်ကို နှစ်ချက်ပစ်လိုက်ပြီး လမ်းပေါ် မောက်လျက် လဲကျသွားစဉ် ထပ်မံ၍ ထင်းခုတ်ခတ်ဖြင့် ဂုတ်ပိုးကိုတိုက်ချက်ခုတ်ပြီးနောက် ဒူးလေး လက်ကိုင်တုတ်ဖြင့် ထပ်မံရိုက်သဖြင့် သေဆုံးသွားခဲ့သောကြောင့် မေ ၆ ရက်တွင် အိုက်ဆမ်(ခ)ရွှေအ အား အရေးယူပေးရန် မနန်းလာ(ခ)အီလာက ကျိုင်းတုံ မြို့မရဲစခန်း၌ တိုင်တန်းခဲ့ပြီး ကျိုင်းတုံမြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူးသန်းထွန်း၊ ကတ်တောင် နယ်မြေရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်ရွှေသိန်းနှင့်အတူ သက်သေများနှင့်အတူ သွားရောက် စစ်ဆေးခဲ့သည်။
ဆက်လက်ပြီး အိုက်ဆမ်(ခ)ရွှေအ၏နေအိမ်သို့ သွားရောက်ရှာဖွေရာ နေအိမ်တွင် သွေးစွန်းပေနေသော အရိုးအသွား တစ်တောင်ခန့်ရှိ ဓားတစ်ချောင်း၊ သွေးစွန်းနေသော ဒူးလေးလက်ကိုင်တုတ်တစ်ချောင်း၊ ဝါးဖြင့်ပြုလုပ်ထားသော မြားတံအကျိုး ငါးချောင်းတို့ကို ရှာဖွေတွေ့ရှိသဖြင့် အိုက်ဆမ်(ခ)ရွှေအ အား ဖမ်းဆီးပြီး အမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်းသိရသည်။ မြင့်မိုရ်(တာချီလိတ်)



ဒူးလေးဖြင့် ပစ်ခတ်သူ အိုက်ဆမ် (ခ) ရွှေအ အား သက်သေခံ ပစ္စည်းများနှင့် အတူ တွေ့ရစဉ်

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

လှည်းကူးမြို့နယ် ၊ သနပ်ပြင်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ကွင်းအမှတ် (၁၀၅၇-က)၊ ကွင်းအမည် - တလုပ်ကုန်း ၊ ဦးပိုင်လုပ်ကွက် အမှတ် (၈၅) ၊ ဦးသိန်းမြင့်ထွန်း အမည်ပေါက် လယ်မြေအမျိုးအစား ၊ အကျယ်အဝန်း (၅.၇၆) ဧကအနက်မှ (၁.၇၅၈၈) ရှိ လယ်မြေကို အမည်ပေါက်ပိုင်ရှင် ဦးသိန်းမြင့်ထွန်းထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေ ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ အရောင်း အဝယ်အား ကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ စာရွက်စာတမ်း အထောက် အထား မူရင်းများဖြင့် ယနေ့မှစ၍ (၇) ရက် အတွင်းလာရောက် ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်။ ထိုရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်း အဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဦးခင်မောင်ဦး ၊ ဦးထိန်လင်းသန်း ၊
L.L.B, D.B.L, D.I.L, ၊ L.L.B, D.B.L, D.I.L, D.M.L,
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၀၅၂) ၊ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၈၀၈၂)
ရုံး - ၀၉၅၅၀၆၁၄၆ ၊ ၀၉၅၅၀၄၂၆၅

နေပြည်တော်၌ ကျင်းပသည့် အာရှဖိတ်ခေါ် ခြင်းလုံးပြိုင်ပွဲပြီးဆုံး

နေပြည်တော် မေ ၇

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနတို့ ၏ ညွှန်ကြားမှုဖြင့် အာရှခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ် နှင့် မြန်မာနိုင်ငံခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်း၍ Hitachi Soe Electric & Machinery Co.,Ltd. ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှု ဖြင့် ကျင်းပသည့် ၂၀၁၇ အာရှဖိတ်ခေါ် ခြင်းလုံးပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးနေ့ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစတင်၍ နေပြည်တော် ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားရုံ၌ ကျင်းပ သည်။

ပြိုင်ပွဲနောက်ဆုံးနေ့အဖြစ် Event-3 ပြိုင်ပွဲကျင်းပခဲ့ပြီး မလေးရှားအသင်းနှင့် မြန်မာ (ခ) အသင်းတို့ ဝိုင်းလှည့် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ဝိုင်းလှည့်တွင် မလေးရှားအသင်းက ၂၈၃-၂၈၀ မှတ်ဖြင့်



အနိုင်ရကာ ရွှေတံဆိပ်ဆု ရရှိခဲ့သည်။ ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ဆက်လက် ကျင်းပရာ ပထမဆုရ မလေးရှားအသင်း၊ ဒုတိယဆုရ မြန်မာ(ခ)အသင်းနှင့် တတိယဆုရ ထိုင်းအသင်းတို့အား အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်သောင်း၊ အာရှခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ် နှင့် မြန်မာနိုင်ငံခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးနိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများ ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

မေ ၅ ရက်မှ ၇ ရက်အထိ ကျင်းပ ခဲ့သည့် အာရှခြင်းလုံးပြိုင်ပွဲတွင် ထိုင်း နှင့် မလေးရှားအသင်းတို့က ရွှေတံဆိပ် နှင့် မြန်မာ(က) အသင်းက ရွှေတံဆိပ်၊ မြန်မာ(ခ) အသင်းက ငွေတံဆိပ်၊ မြန်မာ(ဂ) အသင်းက ငွေတံဆိပ် ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

သတင်း - ရဲရင့်ခိုင်၊ ဓာတ်ပုံ - ကိုကိုစိုးညွန့်

အင်္ဂလန်ပရိမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၃၆) အဆင်နယ်တို့ မန်ယူကို အနိုင်ယူ

အင်္ဂလန်ပရိမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၃၆) ပြိုင်ပွဲများကို မေ ၇ ရက်က ယှဉ်ပြိုင်ကစားရာ အဆင်နယ်နှင့် မန်ယူတွင် အဆင်နယ်က နှစ်ဂိုး - ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။

အမှတ်ပေးဇယား အဆင့် ၅ မှ မန်ယူနှင့် အဆင့် ၆ မှ အဆင်နယ်တို့ပွဲတွင် အိမ်ရှင်အဆင်နယ်က ပွဲကို အသာစီးဖြင့် ကစားနိုင်ခဲ့ပြီး ပထမပိုင်းတွင် နှစ်သင်းစလုံး ဂိုးမသွင်းနိုင်ခဲ့ပေ။

ဒုတိယပိုင်း ပွဲချိန် ၅၄ မိနစ်တွင် အဆင်နယ်မှ ဆာဂါက ဦးဆောင်ဂိုး သွင်းယူခဲ့ ပြီး ပွဲချိန် ၅၇ မိနစ်တွင် မန်ယူကစားသမားဟောင်း ဝဲလ်ဘက်က အဆင်နယ်အတွက် ဒုတိယဂိုး သွင်းယူခဲ့သည်။ ပြီးချိန်အထိ မန်ယူတို့ ချေပွဲပွဲ မသွင်းနိုင်ဘဲ အဆင်နယ် က နှစ်ဂိုး - ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ယခုပွဲအပြီး မန်ယူက ၆၅ မှတ်ဖြင့် အဆင့် ၅၊ အဆင်နယ်က ၆၃ မှတ်ဖြင့် အဆင့် ၆ ၌ ဆက်လက်ရပ်တည်နေသည်။

လီဇာပူးနှင့် ဆောက်သမ်တန်တို့ပွဲတွင် တစ်ဖက်နှင့် တစ်ဖက် ဂိုးမသွင်းနိုင်ဘဲ သရေပွဲ ဖြစ်ခဲ့သည်။

ဇယားထိပ်ပိုင်းနားမှ လီဇာပူးတို့ ယခုပွဲအနိုင်ယူပြီး ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့် တစ်နေရာ ရရှိနိုင်ရန် ကြိုးစားသော်လည်း ဆောက်သမ်တန်တို့၏ တုံ့ပြန်ကစားနိုင်မှုကြောင့် ဂိုးမရှိ သရေပွဲသာ ကျေပွဲခဲ့ရသည်။

ပထမပိုင်းတွင် နှစ်သင်းစလုံး ဂိုးမသွင်းနိုင်ဘဲ ဒုတိယပိုင်း ၆၆ မိနစ်တွင် လီဇာပူးတို့ ရရှိသော ပယ်နယ်တီကို ကွင်းလယ်လူ မီလ်နာ ကန်သွင်းသော်လည်း လွဲချော်ခဲ့သည်။ ပွဲပြီးသည်အထိ နှစ်သင်းစလုံး ဂိုးမသွင်းနိုင်ဘဲ တစ်မှတ်စီ ခွဲယူခဲ့ရသည်။ ယခုပွဲအပြီး တွင် လီဇာပူးတို့ ရမှတ် ၇၀ ဖြင့် အဆင့် ၃ တွင် ရပ်တည်နေပြီး ဆောက်သမ်တန်မှာ ၄၂ မှတ်ဖြင့် အဆင့် ၁၀ ၌ ရပ်တည်နေသည်။



ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံကာယပညာနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှု အားကစားအဖွဲ့ချုပ်က ကြီးမှူးကျင်းပသော နေရာသီအားကစား ကာယပညာနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှု သင်တန်းဆင်းပြိုင်ပွဲကို မေ ၇ ရက်က ရန်ကင်းမြို့အောင်ဆန်းအားကစား ပြိုင်ပွဲ၊ မိုးလုံလေလုံအားကစားရုံ၌ ကျင်းပရာ ကာယကြံ့ခိုင်မှုအကြီးတန်းပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသော သန်လျင်မြို့နယ်မှ ချမ်းရတီမောင်အား ရန်ကင်းအစည်းအဝေးသင် တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခဌာနမှူး ဒေါက်တာသင်လွင်က ဆုချီးမြှင့်စဉ်။

သတင်းနှင့် ဓာတ်ပုံ - တင်စိုး (မြန်မာ့အလင်း)

ခရိုင်အဆင့် ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲ ဆုပေးပွဲကျင်းပ

ခရိုင်အဆင့် အားကစားနှင့်ကာယပညာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌဇလား မြို့နယ်အလိုက် ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲ ဆုပေးပွဲကို မေ ၇ ရက်က စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် အင်းတော်မြို့ မြို့အင်းသာအားကစားခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါ ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲသို့ ကသာခရိုင် ခုနစ် မြို့နယ်မှ ကသာမြို့၊ အင်းတော်မြို့၊ ထီးချိုင့်မြို့၊ ပန်းမောက်မြို့၊ ကောလင်းမြို့၊ ဝန်းသိုမြို့နှင့် ပင်လည်ဘူးမြို့တို့မှ မြို့နယ်ကိုယ်စားပြု အားကစားသမားများ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြရာ နှစ်ယောက်တွဲ ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲတွင် ဒုတိယဆုကို ဝန်းသိုမြို့နယ်အသင်းက လည်းကောင်း၊ ပထမဆုကို ကောလင်းမြို့နယ်အသင်းက လည်းကောင်း၊ သုံးယောက်တွဲ ပိုက်ကျော်ခြင်း ပြိုင်ပွဲတွင် ဒုတိယဆုကို ကောလင်းမြို့နယ်အသင်းက လည်းကောင်း၊ ပထမဆုကို အင်းတော်မြို့နယ်အသင်းက လည်းကောင်း၊ အသင်းလိုက် ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲတွင် ဒုတိယဆုကို ကသာမြို့နယ်အသင်းက လည်းကောင်း၊ ပထမဆုကို ကောလင်းမြို့နယ် အသင်းက လည်းကောင်း ရရှိခဲ့ကြပြီး တာဝန်ရှိသူများက တံခွန်စိုက်ဆုပေးပေးခဲ့ပြီး ဂုဏ်ပြုဆုပေးပေးမှုကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြသည်။

ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲ ဆုပေးပွဲသို့ အမှတ်(၂) တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ် ဦးသန်းဝင်း၊ ခရိုင်အားကစားနှင့်ကာယပညာကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်အားကစားနှင့် ကာယပညာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးမြတ်ကိုထွေး၊ မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အားကစားဝါသနာရှင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ကျော်မြိုင် (အင်းတော်)

စပိန်လာလီဂိုပွဲစဉ် (၃၆) အနိုင် / အရှုံး

အလာဘင်စ်	၁ - ၀	ဘီလ်ဘာအို
ပလင်စီယာ	၄ - ၀	အိုဆာဆူနာ
ဂီဂွန်	၁ - ၀	လက်စ်ပါးမက်
အက်သလက်တီကို	၁ - ၀	အီဘာ
ဘာစီလိုနာ	၄ - ၁	ဗီလာရီးရဲ
ဂရင်နာဒါ	၀ - ၄	ရီးရဲမက်ဒရစ်

သံဟ

ပျောက်ဆုံး

ကိုဇော်စော် ၅/ရဘန(နိုင်) ၁၅၁၆၀၁ သည် CDC နံပါတ် ၁၀၀၇၆၄ နှင့် SID passport နံပါတ် MB 229927 တို့သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိ ပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။

တွေ့ရှိပါက ဖုန်း - ၀၉-၇၈၇၅၅၆၄၉၉ ဆက်သွယ်ပေးပါရန်။

နှစ်ဦးသဘောတူလက်ထပ်ပြီးစီးခြင်း

ဦးစိုးပိုင် - ဒေါ်ချောစုဇင်တို့၏သား ကျွန်တော် မောင်နေထွန်း နှင့် ဦးအောင်ဇော်ဦး ဒေါ်မိုးထွေးစံတို့၏သမီး ကျွန်မ မဆုမြင့်မြတ်စော်တို့သည် (၁၀-၂-၂၀၁၇)ရက်တွင် မှော်ဘီမြို့နယ် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ နှစ်ဦးသဘောတူ လက်ထပ်ပြီးစီးပါကြောင်း။

မောင်နေထွန်း - မဆုမြင့်မြတ်စော်

မြန်မာတို့ တက်ကျွမ်း ကမ္ဘာသို့ တက်လှမ်း လူငယ်တို့ လျှောက်စမ်း

နိုင်ငံတကာသတင်းကျွန်ုပ်

2017 MAY 8 TO 14 MONDAY | 11001

အထူးအပြိုင် ဘောင်ပါးအပြိုင်

နှစ်ပေါင်း ၁၇၁ နှစ်ပြည့် သတင်းဌာနကြီး

တရုတ်နှင့် အမေရိကန်တပ်များ ပြောက်ကျိုးယားကို ဝိုင်းထားကြပြီလော

ကျွန်ုပ်တို့ တို့ပဟေ့ပဲ့ထိန်းခုံးကျည်

ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုနှင့် အပြေရာရမယ့် ပင်နီဒွဲလား နိုင်ငံရေးအကျပ်အတည်း

ဒေါ်နယ်ထရန်း ကင်ဂျူအန်နဲ့ နျူကလီးယားစစ်ပွဲ

ထင်ရှားကျော်ကြား ကမ္ဘာ့လက်ငွေစင် အထူးတပ်များ

လေ့လာ နိုင်ငံရေး စစ်ရေး အောင်ပေး သတင်းနှင့်အထူး ကြွယ်ဝသော ကိုရိုင်းဒြေ အောင်ခတ်လင်း တွန်းခတ်ဦး ရှုမိုဝေထမ်း မောင်လွင်ညို ပညာချုပ်စင် ကျော်နိုင်တယ် ဝင်လင်း ဟန်သစ်တင် မောင်သာဟာ တိုက် အောင်အံ့များ...

တနင်္လာနေ့တိုင်း ထွက်ပြီ

နယ်စားဖတ်ပရိသတ်များကိုယ်စားလှယ်ကြီးများမှတစ်ဆင့် ရောင်းချနေ ကျပ် ၃၀၀/- ကြော်ငြာနှင့် မြန်မာ့စုံစမ်း - အမှတ်(၅၈)၊ ကိုယ့်မင်းကိုယ်ချင်းလမ်း၊

မြန်မာ့အလင်းပုံနှိပ်တိုက်၊ ဗဟန်း-မြို့နယ်။

ဖုန်း - ၀၁-၅၅၀၃၂၆၊ ၀၁-၅၅၀၃၂၉၊ ၀၁-၅၅၆၅၁၇

E-mail: internationaljournalmm@gmail.com

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ

စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန

အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန

အကောက်ခွန်နှောင်းစာရင်းစစ်ဆေးခြင်းဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲ ဖိတ်ကြားလွှာ

အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှ စတင်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် နှောင်းစာရင်းစစ်ဆေးခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ကုန်တင်သွင်းခြင်း၊ ကုန်တင်ပို့ခြင်း၊ ဖြတ်သန်းကုန်သွယ်ခြင်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေသည့် အစိုးရ ဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ကုမ္ပဏီများ၊ အကောက်ခွန်ဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသူများ သိရှိနားလည်သဘောပေါက်စေရန်နှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်ရည်ရွယ်၍ အသိပညာပေး ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်လိုသော ကိုယ်စားလှယ်များသည် ၁၁-၅-၂၀၁၇ ရက်မှ ၁၉-၅-၂၀၁၇ ရက်အထိ နှောင်းစာရင်းစစ်ဆေးရေးဌာန စိတ်၊ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဌာနခွဲ၊ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၊ အမှတ် ၂၀၅/၂၀၁၁ တတိယထပ်၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်းနှင့် ၄၉လမ်းထောင့်၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း အမြန်ဆုံးစာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါရန်နှင့် အခမ်းအနားသို့ အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ကျင်းပမည့်နေ့ရက် - ၂၃-၅-၂၀၁၇ ရက်နှင့် ၂၅-၅-၂၀၁၇ ရက်

ကျင်းပမည့်အချိန် - မနက် ၉:၀၀ နာရီမှ ၁၂:၀၀ နာရီ

ကျင်းပမည့်နေရာ - မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင် များအသင်းချုပ်(UMFCCI)၊ အမှတ်၂၉၊ မင်းရဲကျော်စွာ လမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

ဆက်သွယ်ရမည့်ဖုန်းနံပါတ်များ - ၀၉-၄၄၄၇၆၇၅၄၁၊ ၀၉-၄၄၄၇၆၇၅၄၂၊ ၀၉-၄၄၄၇၆၇၅၄၃

မှတ်ချက်။ နေရာအခက်အခဲရှိ၍ ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါရန် မေတ္တာ ရပ်ခံအပ်ပါသည်။

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 6F/8651 ၏ ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင် ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာ အပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကင်းမြို့နယ်)

ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 6I/5338 ၏ ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်း ကြွနံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာ အပ်ပါသည်။ ကညန(ရွာသာကြီး)

ပျောက်ဆုံးကြောင်း

ပိုင်မိုးထက် ၁၀/မလမ(နိုင်)၂၁၈၅၂၀၁ ပတ်စ်ပို့နံပါတ် MA 941478 မှ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်း ကြားပေးပါရန်။

ဖုန်း - ၀၉-၇၈၁၅၅၅၅၅၅

ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 4D/7423 ၏ ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်း ကြွနံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာ အပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကင်းမြို့နယ်)

ဦးစိန်မြင့် (ဘ)ဦးစိန်ကျော် (ခ) ဦးအိတ် ၈/မာန(နိုင်)၀၅၁၉၃၅ အမှတ် ၂၈၊ ဈေးလမ်း၊ ဈေးရပ်၊ မကွေးမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနေသူနှင့် အများသိစေရန် ကြော်ငြာချက်အပေါ် ပြန်လည်ရှင်းလင်းကြေညာချက်

၅-၄-၂၀၁၇ ရက်စွဲဖြင့် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ စာမျက်နှာ ၃၀တွင် ထည့်သွင်းခဲ့ သည့် ကြော်ငြာနှင့်ပတ်သက်၍ နှစ်ဖက်ပြေလည်အောင် ဖြေရှင်းပြီးစီးကြောင်း ပြင်ဦးလွင် မြို့၊ ရပ်ကွက်ကြီး (၇)၊ အကွက်အမှတ် (RA-1)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၄/၀၀)၊ မြေယာအမှတ် (၆၃/၃၉၀)၊ မြေဧရိယာ ၀ ဒသမ ၄၉ဧကရှိ မြေနှင့်ပတ်သက်၍ တစ်စုံတစ်ရာ ကန့်ကွက်ရန် မရှိတော့ကြောင်း ပြန်လည်ရှင်းလင်းကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူ - ဦးကျော်ကျော်ဦး ၉/မရမ(နိုင်)၀၃၈၄၁၇ အမှတ် ၄၃၆/၂၄၊ ၈၃ လမ်း၊ ၃၃-၃၄ လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် မန္တလေးမြို့

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဦးစော်ဝင်း (၃၀ဒေသ) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၉၆၅၆)

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 7G/8448 Toyota Dyna L/T(4x4) ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးရွှေဖြိုး ၁၂/တမန(နိုင်)၁၀၉၇၂၉က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံခြုံရေးအထောက်အထား များဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန တိုင်းဒေသကြီးရုံးခွဲ(ရွာသာကြီး)၊ ရန်ကင်းမြို့။

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းမြို့၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၁၊ လူနေရပ်ကွက် (၉)၊ မဟာမြိုင်လမ်းမကြီးပေါ်ရှိ မြေကွက်အမှတ်-၂၅၇/၈၊ မြေအကျယ်ပေ (၂၀x ၆၀)ရှိ ဒေါ်ခင်နုနုယု ၁၂/ဗဟန(နိုင်)၀၆၅၆၄၂ အမည်ပေါက်နှစ် ၆၀၈၈၆၆၆ နှင့် တက္က အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အားလုံးနှင့် ၎င်းမြေနှင့်ပတ်သက်သော အကျိုး ခံစားခွင့်များကို အဆင့်ဆင့်ဆက်စပ်စာချုပ်များဖြင့် ရောင်းချလိုသည့်ကု ကမ်းလှမ်း လာ၍ ဝယ်ယူရန်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့ စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

ဖော်ပြပါမြေကွက်၏ အရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများ ရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း နိုင်ငံသောစာချုပ် စာတမ်းများနှင့် တက္က ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါ သည်။

ဦးသိန်းမြင့်စိုး ဖုန်း - ၀၉-၄၃၀၉၇၂၆၊ ၀၉-၃၀၁၈၅၅၁၇

စာချုပ်စာတမ်းများ မှတ်ပုံတင်ဥပဒေကြမ်း

အများပြည်သူသိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ပါရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

- ၅၅။ (က) ပုဒ်မ ၇ နှင့် ပုဒ်မ ၈ တို့ပါ စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ခရိုင်စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်စစ်ဆေးရေးမှူး၏ ကြီးကြပ်မှုကို ခံယူဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ခ) ခရိုင်စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်စစ်ဆေးရေးမှူးသည် ပုဒ်မ ၇ နှင့် ပုဒ်မ ၈ တို့ပါ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်အရာရှိ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တိုင်ကြားလျှင် လိုအပ်သလိုစစ်ဆေး၍ ပုဒ်မ ၇ နှင့် ပုဒ်မ ၈ တို့ပါ စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်အရာရှိ၏ ဥပဒေနှင့်မညီသော ဆောင်ရွက်ချက်များရှိပါက အရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေစာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်အရာရှိထံ တင်ပြရမည်။
- (ဂ) တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေစာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ခရိုင်စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်စစ်ဆေးရေးမှူး၏ တင်ပြချက်ကိုစိစစ်၍ လိုအပ်သလို ဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

၅၆။ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေစာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင် အရာရှိသည် အောက်ပါကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပါက ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ တင်ပြရမည်-

- (က) ပုဒ်မ ၁၀ နှင့် ပုဒ်မ ၁၁ တို့ပါ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံးများတွင် မလိုအပ်သည့် စာချုပ်စာတမ်းများဖျက်ဆီးခြင်း။
- (ခ) ဒဏ်ကြေးကင်းလွတ်ခွင့် ပြုခြင်း။

၅၇။ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်၊ ပြည်ထောင်စု နယ်မြေစာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် မိမိလက်အောက်ရှိစာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်ရုံးများကို စည်းကမ်းတကျ ဥပဒေနှင့်အညီ ဖြစ်စေရေးအတွက် တာဝန်ယူ ကြီးကြပ်ရမည်။

၅၈။ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်သည် မှတ်ပုံတင်အခန်းကဏ္ဍကို ဖြစ်စေ၊ အချိုးကိုဖြစ်စေ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုရန်တင်ပြသည့် ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဝန်ကြီး၏သဘောတူညီချက်ဖြင့် ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

အခန်း(၁၂)

မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုရန် ငြင်းပယ်ခြင်းနှင့် အယူခံခြင်း

- ၅၉။ ပုဒ်မ ၇ နှင့် ပုဒ်မ ၈ တို့ပါ စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင် အရာရှိသည် -
 - (က) မှတ်ပုံတင်ရန် တင်ပြသည့် စာချုပ်စာတမ်းကို ပုဒ်မ ၃၄ ပါကိစ္စရပ်များကြောင့် မှတ်ပုံတင်ရန်ငြင်းပယ်လျှင် မည်သည့်အတွက်ငြင်းပယ်ကြောင်းကို သတ်မှတ်ထားသော မှတ်ပုံတင်စာအုပ်တွင် ရေးသွင်းမှတ်တမ်းတင်ထားရမည်ဖြစ်ပြီး စာချုပ်စာတမ်း၌လည်း ငြင်းပယ်ကြောင်း ဖော်ပြရမည်။
 - (ခ) ပုဒ်မခွဲ(က)အရငြင်းပယ်သည့် စာချုပ်စာတမ်းနှင့်သက်ဆိုင်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်ကဖြစ်စေ၊ ယင်းစာချုပ်စာတမ်းပါသက်ဆိုင်ကြောင်း အဆိုရှိသူကဖြစ်စေ ငြင်းပယ်သည့်အမိန့်ကိုထုတ်ပေးရန်လျှောက်ထားလျှင် သတ်မှတ်ထားသည့် မှတ်ပုံတင်စာအုပ်တွင် ရေးသွင်းမှတ်တမ်းတင်ထားသည့် အကြောင်းအရာများကို မိတ္တူမုန့် အခမဲ့ထုတ်ပေးရမည်။
 - (ဂ) ပုဒ်မခွဲ(က) အရ ငြင်းပယ်သည့် စာချုပ်စာတမ်းကို ထုတ်ပေးရန်လိုအပ်လျှင် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေစာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်အရာရှိ၏အမိန့်အရသာ မှတ်ပုံတင်ပေးရမည်။

၆၀။ ပုဒ်မ ၇ နှင့်ပုဒ်မ ၈ တို့ပါ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်အရာရှိက ဆုံးဖြတ်သော အောက်ပါအချက်များကို မကျေနပ်သူသည် ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်သည့်နေ့မှ ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေစာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်အရာရှိထံ အယူခံဝင်ရောက်ခွင့်ရှိသည်-

- (က) စာချုပ်ချုပ်ဆိုခြင်းမပြုကြောင်း ငြင်းဆိုချက်အရမှတ်ပုံတင်ရန်ငြင်းပယ်ခံရခြင်း။
- (ခ) စာချုပ်စာတမ်းပါပစ္စည်းသည် စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံးမှ စီရင်ပိုင်ခွင့်ရှိသော နယ်နိမိတ်အတွင်းမကျရောက်သည့်အကြောင်းကြောင့်မှ တစ်ပါး အခြားအကြောင်း တစ်ရပ်ရပ်ကြောင့် မှတ်ပုံတင်ပေးရန် ငြင်းပယ်ခြင်း။

၆၁။ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေစာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ပုဒ်မ ၇ နှင့် ပုဒ်မ ၈ တို့ပါ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်အရာရှိက မှတ်ပုံတင်ရန် ငြင်းပယ်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ချက် မိတ္တူနှင့်အတူ အယူခံ လျှောက်ထားချက်ကို သတ်မှတ်ရက်အတွင်း လက်ခံရရှိလျှင် ဥပဒေနှင့်အညီ စိစစ်ရန် ခရိုင်စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်စစ်ဆေးရေးမှူးအား တာဝန်ပေးအပ်နိုင်သည်။

၆၂။ ခရိုင်စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်စစ်ဆေးရေးမှူးသည် ပုဒ်မ ၆၁ အရ တာဝန်ပေးအပ်ချက်ကို လက်ခံရရှိလျှင် အောက်ပါတို့ကိုဆောင်ရွက်ပြီး တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့်နေ့မှ ၁၅ ရက် အတွင်း သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင် အရာရှိထံ တွေ့ရှိချက် အစီရင်ခံစာ ပြန်လည်တင်ပြရမည်-

- (က) စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရန် တင်ပြသူများ၊ စာချုပ်စာတမ်းချုပ်ဆိုသူများနှင့် သက်သေများကို ရုံးသို့ဆင့်ခေါ်ခြင်းနှင့် စစ်ဆေးခြင်း။
- (ခ) လိုအပ်သောအထောက်အထားစာရွက်စာတမ်းများကို သက်ဆိုင်သူများထံမှ တောင်းခံရယူခြင်း။

၆၃။ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေစာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ခရိုင်စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်စစ်ဆေးရေးမှူး၏ တင်ပြချက်ကို စိစစ်ပြီး ယင်းတင်ပြချက်ရရှိသည့်နေ့မှ ခုနစ်ရက်အတွင်း သက်ဆိုင်ရာ ပုဒ်မ ၇ နှင့်ပုဒ်မ ၈ တို့ပါ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်အရာရှိ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အတည်ပြုသည့်အမိန့် သို့မဟုတ် ပြင်ဆင်သည့်အမိန့်ချမှတ်ရမည်။

၆၄။ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေစာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ပုဒ်မ ၇ နှင့် ပုဒ်မ ၈ တို့ပါစာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်အရာရှိ၏ မှတ်ပုံတင်ခွင့်မပြုရန် အယူခံတင်သွင်းသူသည် ယင်းအမိန့်ချမှတ်သည့်နေ့မှ ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း ပုဒ်မ ၇ နှင့် ပုဒ်မ ၈ တို့ပါစာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်အရာရှိထံ မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုရန် ထပ်မံတင်ပြနိုင်သည်။

၆၅။ ပုဒ်မ ၆၄ နှင့်အညီ တင်ပြချက်အရ မှတ်ပုံတင်ခွင့်ရရှိသော စာချုပ်စာတမ်းကို ကနဦးလျှောက်ထားသည့်နေ့ရက်တွင် မှတ်ပုံတင်သက်သို့ မှတ်ယူရမည်။

၆၆။ (က) တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေစာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်အရာရှိက ပုဒ်မ ၇ နှင့် ပုဒ်မ ၈ တို့ပါ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်အရာရှိ၏မှတ်ပုံတင်ရန်ငြင်းပယ်သည့်ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အတည်ပြုလျှင် အယူခံဝင်ရောက်သူသည် အတည်ပြုသည့်နေ့မှ ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း သက်ဆိုင်ရာမှတ်ပုံတင်ရုံး၌ စာချုပ်စာတမ်းကို မှတ်ပုံတင်စေသည့် တရားရုံး၊ ဒီကရီ သို့မဟုတ် အမိန့်ထုတ်ပြန်ပေးနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာတရားရုံးသို့ လျှောက်ထားနိုင်သည်။

- (ခ) အယူခံဝင်ရောက်သူသည် စာချုပ်စာတမ်းကိုမှတ်ပုံတင်ရန် တရားရုံး၏ အမိန့်၊ ဒီကရီရရှိပါက ယင်းအမိန့်ချမှတ်သည့် နေ့ရက်မှရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း ပုဒ်မ ၇ နှင့်ပုဒ်မ ၈ တို့ပါစာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်အရာရှိထံ စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်ပေးရန် လျှောက်ထားရမည်။

၆၇။ ပုဒ်မ ၇ နှင့် ပုဒ်မ ၈ တို့ပါ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ပုဒ်မ ၆၆၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ) အရ တင်ပြသည့်စာချုပ်စာတမ်းကို ဥပဒေနှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ပေးရမည်။

အခန်း(၁၃)

မှတ်ပုံတင်ခ၊ ရှာဖွေနှင့် မိတ္တူရေးကူးခများ

၆၈။ ဝန်ကြီးဌာနသည် အောက်ပါကိစ္စရပ်များအတွက် ပေးဆောင်ရမည့် အခကြေးငွေများကို သတ်မှတ်ပြီး သတ်မှတ်သည့်အခကြေးငွေနှုန်းထားများကို နိုင်ငံတော်ပြန်တမ်းတွင် ထည့်သွင်း ကြေညာရမည့်ပြင် မြို့နယ်စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံးများရှိ အများပြည်သူ မြင်သာသည့်နေရာ၌ ထင်ရှားစွာဖော်ပြထားရန် ညွှန်ကြားရမည်-

- (က) စာချုပ်စာတမ်းများမှတ်ပုံတင်ခြင်း။
- (ခ) မှတ်ပုံတင်စာအုပ်နှင့်အညွှန်းမာတ်ကာများကိုရှာဖွေကြည့်ရှုခြင်းနှင့်မိတ္တူရေးကူးခြင်း။
- (ဂ) ကော်မရှင်နာ ခန့်အပ်ခြင်း။
- (ဃ) စာချုပ်စာတမ်း ချုပ်ဆိုသူနေထိုင်ရာသို့ သွားရောက်ဆောင်ရွက်ခြင်း။
- (င) ဘာသာပြန်ချက်များ တွဲထားခြင်း။
- (စ) ချိတ်ပိတ်သေတမ်းစာများကို ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ ဖွင့်ပေးခြင်းနှင့် ပြန်အပ်ခြင်း။
- (ဆ) မှတ်ပုံတင်သည့် စာချုပ်စာတမ်းကိုဖြစ်စေ၊ မှတ်ပုံတင်ရန်ငြင်းပယ်သော စာချုပ်စာတမ်းကိုဖြစ်စေထုတ်ယူခြင်းမရှိ၍ လုံခြုံစွာထိန်းသိမ်းထားခြင်း။ အခြားကိစ္စရပ်များဆောင်ရွက်ခြင်း။

၆၉။ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ပေးရန်တင်ပြသူသည် ပုဒ်မ ၆၈ အရ သတ်မှတ်ကြေညာထားသော အခကြေးငွေနှုန်းထားများပါ စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်ခကိုမှတ်ပုံတင်သည့် အချိန်တွင် ပေးဆောင်ရမည်။

အခန်း(၁၄)

မှတ်ပုံတင်ပြီးဖြစ်သည့်ဟု မှတ်ယူရမည့် စာချုပ်စာတမ်းများ

၇၀။ အောက်ပါစာချုပ်စာတမ်းများ သို့မဟုတ် မြေပုံများသည် ဤဥပဒေအရ မှတ်ပုံတင်ပြီးဖြစ်သည့်ဟု မှတ်ယူရမည်-

- (က) မြေခွန်နှုန်း သတ်မှတ်သည့်အရာရှိသို့မဟုတ်ပြင်ဆင်သတ်မှတ်သည့် အရာရှိက ထုတ်ပေးသော သို့မဟုတ် လက်ခံထားသော စာချုပ်စာတမ်းများနှင့် မှန်ကန်ကြောင်း သက်သေခံလက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် စာချုပ်စာတမ်းများ။
- (ခ) နိုင်ငံတော်အစိုးရက မြေတိုင်းတာရန် တာဝန်ပေးအပ်သည့်အရာရှိက ထုတ်ပေးသော သို့မဟုတ် လက်ခံသောစာချုပ်စာတမ်းနှင့် မြေပုံများ၊ ယင်းအရာရှိတို့က မှန်ကန်ကြောင်း သက်သေခံလက်မှတ် ရေးထိုးထားသည့် စာချုပ်စာတမ်းနှင့် မြေပုံများ။
- (ဂ) တည်ဆဲဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရ အခွန်ရုံးသို့ မှန်မှန်ပေးပို့ရသည့် ကျေးရွာစာရင်းနှင့် သက်ဆိုင်သောစာချုပ်စာတမ်းများ။
- (ဃ) နိုင်ငံတော်အစိုးရအတွက် မြေပေါ်၊ မြေအောက် အကျိုးစီးပွားအတွက် လွှဲပြောင်းပေးအပ်သော စာချုပ်စာတမ်းများ။

၇၁။ ပုဒ်မ ၇၀ ပါ စာချုပ်စာတမ်းနှင့် မြေပုံများကို မည်သူမဆို သတ်မှတ်ထားသည့် အခကြေးငွေပေးသွင်း၍ ကြည့်ရှုခွင့်နှင့် မိတ္တူရယူခွင့်ရှိသည်။

အခန်း(၁၅)

တာဝန်ဖြစ်ချက်များ

၇၂။ စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် ဤဥပဒေအရခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်းခံရသူမည်သူမျှ တစ်ဦးတစ်ယောက်သောသူ၏ အကျိုးပျက်စီးနှစ်နာစေရန် အကြံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ယင်းသို့ နှစ်နာစေရန်အကြောင်းရှိကြောင်း သိလျက်နှင့်ဖြစ်စေ၊ မမှန်မကန်သည်ကို သိလျက်နှင့်ဖြစ်စေ၊ သိရှိရန်အကြောင်းရှိလျက်နှင့်ဖြစ်စေ မှတ်ပုံတင်ရန်တင်ပြသော စာချုပ်စာတမ်းကိုသော်လည်းကောင်း၊ အပ်နှံထားသော စာချုပ်စာတမ်းကိုသော်လည်းကောင်း၊ မမှန်မကန်ဖြည့်စွက်ခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်းပယ်ဖျက်ခြင်း၊ မိတ္တူရေးကူးခြင်း၊ ဘာသာပြန်ဆိုခြင်း သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်ပေးခြင်းမပြုရ။

၇၃။ မည်သူမျှ အောက်ပါအချက် တစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ခြင်းမပြုရ-

- (က) ဤဥပဒေအရ ဆောင်ရွက်သည့် မှုခင်းတစ်စုံတစ်ရာတွင်ဖြစ်စေ၊ စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းပြုရာတွင်ဖြစ်စေ၊ မှတ်ပုံတင်အရာရှိ သို့မဟုတ် စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်စစ်ဆေးရေးမှူး၊ ရှေ့မှောက်၌ မမှန်မကန် ထွက်ဆိုခြင်း။
- (ခ) မမှန်ကန်သော စာချုပ်စာတမ်းကိုဖြစ်စေ၊ ဘာသာပြန်ဆိုချက်ကိုဖြစ်စေ၊ မြေပုံ သို့မဟုတ် ပုံစံမိတ္တူကိုဖြစ်စေ သိလျက်နှင့် မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံ အပ်နှံခြင်း။
- (ဂ) ဤဥပဒေအရဆောင်ရွက်သည့် မှုခင်းတစ်စုံတစ်ရာတွင်ဖြစ်စေ၊ စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းပြုရာတွင်ဖြစ်စေ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ခ သို့မဟုတ် ယင်း၏ကိုယ်စားလှယ် မဟုတ်ဘဲ အယောင်ဆောင်၍ စာချုပ်တင်ပြခြင်း၊ ထွက်ဆိုချက်ပေးခြင်းနှင့် တစ်နည်းနည်းဖြင့် မမှန်မကန် ဆောင်ရွက်ခြင်း။

အခန်း(၁၆)

ဖြစ်ဒဏ်များ

၇၄။ မည်သူမဆိုပုဒ်မ ၇၂ ပါ တားမြစ်ချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ခုနစ်နှစ်အထိ ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊

ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၇၅။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၇၃ ပါ တားမြစ်ချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ခုနစ်နှစ်အထိ ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၇၆။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၇၃ နှင့် ၇၃ တို့ပါ တားမြစ်ချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ရာတွင် အားပေးကူညီကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ပြစ်မှုရင်းအတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် ပြစ်ဒဏ်ကိုချမှတ်ရမည်။

၇၇။ မည်သူမဆို တားမြစ်ချက်ပါ မျိုးတူပြစ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ထပ်မံကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ထောင်ဒဏ်ခုနစ်နှစ်ချမှတ်ရမည်။ ငွေဒဏ်လည်း ချမှတ်ရမည်။

အခန်း(၁၇)

အထွေထွေ

၇၈။ မည်သည့်စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်အရာရှိကမဆို ဤဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ သဘောရိုးဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာ၌ ဥပဒေအရ ပေးအပ်ထားသော လုပ်ငန်းတာဝန်အရ ငြင်းဆိုခြင်း၊ စစ်ဆေးခြင်းနှင့် သတ်မှတ်ချက်နှင့် ဆောင်ရွက်စေခြင်းတို့ကို အကြောင်းပြု၍ တရားစွဲဆိုခြင်းအရေးယူခြင်း မရှိစေရ။

၇၉။ တားမြစ်ချက်ပါ ပြစ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကိုဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ခြင်းခံရသဖြင့် နှစ်နာသူက တရားရုံးသို့ ဦးတိုက်လျှောက်ထား တရားစွဲဆိုရာတွင် သက်ဆိုင်ရာ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်အရာရှိ သို့မဟုတ် စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်စစ်ဆေးရေးမှူးသည် သက်သေအဖြစ် သက်သေခံခြင်းကိုဖြစ်စေ၊ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံးမှ လိုအပ်သော အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများ၏ မိတ္တူမုန့် အခမဲ့ထုတ်ပေးခြင်းကိုဖြစ်စေ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၈၀။ ပုဒ်မ ၇ နှင့် ပုဒ်မ ၈ တို့ပါစာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် သေတမ်းစာမှတစ်ပါး အခြားစာရွက်စာတမ်းများကို ၂၄ လအတွင်း ပြန်လည်ရေးယူခြင်းမရှိလျှင် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်အရာရှိ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ဖျက်ဆီးနိုင်သည်။

၈၁။ ပုဒ်မ ၇ နှင့် ပုဒ်မ ၈ တို့ပါ စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်အရာရှိက ဤဥပဒေနှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်သည့်စာချုပ်စာတမ်းများသည် စာချုပ်စာတမ်းချုပ်ဆိုတင်ပြသူတို့၏ ထွက်ဆိုတင်ပြချက်များကိုစိစစ်၍ မှတ်ပုံတင်သွင်းရခြင်းဖြစ်သဖြင့် ယင်းအရာရှိ၏ဆောင်ရွက်ချက်ကို နိုင်မာမှန်ရှိဟု မှတ်ယူခြင်းမပြုရ။

၈၂။ ဤဥပဒေတွင် မည်သို့ပင် ပါရှိစေကာမူ အစိုးရပိုင်ပစ္စည်းအပ်နှံခံရသူအရာရှိ သို့မဟုတ် ပစ္စည်းထိန်းအရာရှိတို့သည် မိမိတို့၏တာဝန်အရ ချုပ်ဆိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံးသို့ မိမိတို့ကိုယ်တိုင် လာရောက်ခြင်းမှ သော်လည်းကောင်း၊ မိမိ၏ ကိုယ်စားလှယ်ကို စေလွှတ်ရခြင်းမှသော်လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၅၀ အရ လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းမှသော်လည်းကောင်း၊ ကင်းလွတ်ခွင့်ရှိသည်။

၈၃။ ပုဒ်မ ၈၂ အရ ချုပ်ဆိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်လျှင် ပုဒ်မ ၇ နှင့် ပုဒ်မ ၈ တို့ပါစာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်အရာရှိက သက်ဆိုင်ရာ စာချုပ်စာတမ်းချုပ်ဆိုသူများအား အကြောင်းကြားမေးမြန်းနိုင်သည်။ စာချုပ်စာတမ်းချုပ်ဆိုကြောင်း ယုံကြည်လျှင် မှတ်ပုံတင်ပေးရမည်။

၈၄။ (က) တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေအရ မရွှေ့မပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းရောင်းချကြောင်း သက်သေခံလက်မှတ်ထုတ်ပေးသည့် တရားရုံးက ယင်းသက်သေခံလက်မှတ်မိတ္တူကို ပစ္စည်းတည်ရှိရာဒေသရှိ ပုဒ်မ ၇ သို့မဟုတ် ပုဒ်မ ၈ တို့ပါ စာချုပ်စာတမ်း အရာရှိထံပေးပို့ရမည်။

(ခ) လေလံတင်ရောင်းချသော မရွှေ့မပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လေလံဆွဲ၍ဝယ်ယူရရှိသူအား ထုတ်ပေးသည့် ရောင်းချကြောင်းလက်မှတ်မိတ္တူကို သက်ဆိုင်ရာအရာရှိက ပစ္စည်းတည်ရှိရာဒေသ ပုဒ်မ ၇ သို့မဟုတ် ပုဒ်မ ၈ တို့ပါစာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံပေးပို့ရမည်။

(ဂ) ပုဒ်မ ၇ နှင့် ပုဒ်မ ၈ တို့ပါစာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ပုဒ်မခွဲ(က) နှင့် (ခ) တို့အရပေးပို့သော တရားရုံး၏ သက်သေခံလက်မှတ်မိတ္တူ သို့မဟုတ် ရောင်းချကြောင်း လက်မှတ်မိတ္တူကို သတ်မှတ်ထားသော မှတ်ပုံတင်စာအုပ်တွင် တွဲထားရမည်။

၈၅။ (က) စာချုပ်စာတမ်းများ မှတ်ပုံတင်ပေးရန် ဆောင်ရွက်နေစဉ် ကန့်ကွက်ချက်ရှိပါက ကန့်ကွက်သူကို ရက်ပေါင်း ၆၀ အတွင်း သက်ဆိုင်ရာ တရားရုံးက ထုတ်ပေးသည့် ယာယီတားဝရမ်း တင်ပြစေရမည်။ သက်မှတ်ရက်အတွင်း တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိပါက စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ခြင်းကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ခ) ဤစာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်ဥပဒေတွင် ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ထားသောစာချုပ်များကို ပယ်ဖျက်လိုလျှင် ပယ်ဖျက်လိုသူက သီးခြား သက်သာခွင့် ဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်အရ အဆိုပါစာချုပ်စာတမ်းကို ဖျက်သိမ်းပေးရန် သက်ဆိုင်ရာတရားရုံးတွင် လျှောက်ထားရမည်။

(ဂ) မြို့နယ်စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ပုဒ်မခွဲ(ခ)အရ လျှောက်ထားခြင်းအတွက် တရားရုံးကချမှတ်သည့် အမိန့်ဒီကရီကို လက်ခံရရှိလျှင် ယင်းအမိန့်နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၈၆။ ဤဥပဒေဖြင့်ရုပ်သိမ်းသည့် စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင် အက်ဥပဒေ (THE REGISTRATION ACT, India Act XVI , 1908) အရ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ဤဥပဒေနှင့်မဆန့်ကျင်သရွေ့ ဆက်လက်ကျင့်သုံးနိုင်သည်။

၈၇။ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင်-

- (က) ဝန်ကြီးဌာနသည် လိုအပ်သောနည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းနှင့် စည်းကမ်းများကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။
- (ခ) ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဦးစီးဌာနတို့သည် လိုအပ်သော အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။

၈၈။ စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်အက်ဥပဒေ (THE REGISTRATION ACT, India Act XVI , 1908) ကိုဤဥပဒေဖြင့် ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ရေရှည်တည်တံ့သော စိုက်ပျိုးရေးစနစ်ကို ဖော်ဆောင်ကြပါစို့

အောင်ကျော်ဦး(စိုက်ပျိုးရေး)

ဓာတ်ပုံ-ကိုတင့်

မြန်မာနိုင်ငံ၏ သီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးတွင် အသုံးပြုသော စိုက်ပျိုးရေးနည်းစနစ်များမှာ ၁၉၈၀ ခုနှစ်အထိ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုထဲမှဖြစ်ခဲ့ပြီး ဈေးကွက်စီးပွားရေး စနစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသောအခါ ပုဂ္ဂလိကလက်ထဲသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ကာဈေးကွက်ထဲတွင် တရားဝင်ရောင်းဝယ်ခွင့် ပြုခဲ့ပါသည်။

၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်တွင် ပိုးသတ်ဆေးဥပဒေကိုပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီပိုးသတ်ဆေးမှတ်ပုံတင်အဖွဲ့ထံတွင် မှတ်ပုံတင်ရရှိပြီးမှ ဈေးကွက်တွင် ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားခြင်းကို ခွင့်ပြုခဲ့သည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင်ခေတ်စနစ်ဖြင့် လျော်ညီသော ပိုးသတ်ဆေးဥပဒေအသစ်ကို ထပ်မံပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

စိုက်ပျိုးရေးကိုလုပ်ကိုင်နေသောသူများအနေဖြင့် မိမိစိုက်ခင်းတွင် ပိုးမွှားဖျက်ဆီးမှုမှ ကင်းဝေးစေရန်နှင့် သီးနှံအထွက်နှုန်းမထိခိုက်စေရန် ဓာတ်ပိုးသတ်ဆေးများကို သုံးစွဲရာတွင် တရားဝင်မှတ်ပုံတင်ပြီးရောင်းချနေသော ပိုးသတ်ဆေးများကိုသာ သုံးစွဲခြင်းဖြင့် စိုက်ပျိုးသူနှင့်စားသုံးသူပါ အကျိုးကျေးဇူးဖြစ်ထွန်းမည် ဖြစ်သည်။

လက်ရှိဈေးကွက်အတွင်း တရားဝင်မှတ်ပုံတင်ထားသော ဆေးဘူး/ဆေးထုပ်များတွင်

- မြန်မာစာအညွှန်းပါရှိသဖြင့် သုံးရမည့်ဆေးပမာဏကိုလွယ်ကူစွာတွက်ချက် ဖျော်စပ်အသုံးပြုနိုင်ခြင်း။
- အသုံးပြုမည့်ပိုးသတ်ဆေးနှင့် မိမိစိုက်ပျိုးသီးနှံတွင် နှိမ်နင်းလိုသည့် ပိုး၊ ရောဂါ၊ ပေါင်းစသည်တို့အတွက် အသုံးပြုသင့်သည့် ပိုးသတ်ဆေးနှင့်နှုန်းထားကို လွယ်ကူစွာသိနိုင်ခြင်း။
- သက်တမ်းကုန်ဆုံးမည်ရက်ကို ဖော်ပြထားသဖြင့် သက်တမ်းလွန်နေသောပိုးသတ်ဆေးများကိုလွယ်ကူစွာသိရှိနိုင်ခြင်း။
- သီးနှံများမခူးဆွတ်မီရိတ်သိမ်းမီစောင့်ဆိုင်းရမည့် အချိန်ကာလ (PHI = Pre-Harvest Interval) ပါရှိသဖြင့် ပိုးသတ်ဆေးဓာတ်ကြွင်းများ ပါဝင်မှုမရှိစေရန် ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းရက်ကို ချင့်ချိန်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း။
- ပိုးသတ်ဆေးဖြန့်ဖြူးသောကုမ္ပဏီ၏ လိပ်စာပါရှိသောကြောင့် ပိုးသတ်ဆေးနှင့် ပတ်သက်၍ တစ်စုံတစ်ခုသော ကိစ္စကြီးငယ်ပေါ်ပေါက်ပါကဆက်သွယ်နိုင်ခြင်း၊ သတင်းအချက်အလက် ရယူနိုင်ခြင်း၊ ကုမ္ပဏီ၏ တာဝန်ခံမှု၊ တာဝန်ယူမှုရှိခြင်း စသည်ဖြင့် ဝယ်ယူသုံးစွဲသူများ စိတ်တိုင်းကျယုံကြည်စိတ်ချစွာ သုံးစွဲနိုင်သည်။
- ယခုအခါ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် တရားမဝင် ဝင်ရောက်လာသော ပိုးသတ်ဆေးများမှာ မြန်မာစာအညွှန်းမပါရှိခြင်း၊ ဆေးဘူး/ဆေးထုပ်ထဲတွင် မည်သည့် အဆိပ်ရှိပစ္စည်းများအား ပေါင်းစပ်ထည့်သွင်းထားခြင်း၊ မည်သည့်ဆေးနှုန်းထားဖြင့်ဖျန်းရမည် စသည်တို့ကို ဖော်ပြထားလျက် ရန် ခက်ခဲခြင်း၊ မတော်တဆအဆိပ်သင့်သော ကိစ္စရပ်တွင်မူ မည်သို့ဆောင်ရွက်ရမည်ဟူသော အသိပေးချက်များမပါရှိခြင်း၊ ပါရှိပြီး မဖတ်တတ်ခြင်း၊ တရားဝင် မှတ်ပုံတင်ထားသော ကုမ္ပဏီမရှိခြင်းတို့ကြောင့် ထိုပိုးသတ်ဆေးများကို အသုံးပြုမိပါက ဆေးဖျန်းသူ၊ သီးနှံစားသုံးသူများနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်အတွက် ဆုံးရှုံးမှုအတိုင်းအဆမှာ အလွန်စိုးရိမ်ဖွယ် ကောင်းလှပါသည်။

ပိုးသတ်ဆေးကို လက်တွေ့လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် မည်မျှပင်အစွမ်းထက်သော ပိုးသတ်ဆေးဖြစ်စေကာမူ မှန်ကန်စွာ အသုံးပြုမှုအပေါ်မူတည်ပြီး ဆေးထိရောက်မှု ရှိ / မရှိကွာခြားနိုင်သည်။ ဖျက်ပိုးများအား ကာကွယ်နှိမ်နင်းရာတွင် ရွေးချယ်သော ဆေးမှန်ကန်မှု၊ ဆေးနှုန်းထားမှန်ကန်မှု၊ ဖျက်ပိုးများအားနှိမ်နင်းရမည့်အချိန်တွင် အချိန်ကိုက် ဆေးဖျန်းနိုင်မှု တို့သည်အရေးပါလှသည်။ ထိုအချက်များအားလုံးကိုပိုးသတ်ဆေးအညွှန်းစာ (Label) တွင်ဖော်ပြထားသဖြင့် ဆေးအသုံးမပြုမီ အညွှန်းစာအား သေချာစွာဖတ်ကြည့်ပြီးမှ ဆောင်ရွက်သင့်သည်။

ဖျက်ပိုး၏ ငယ်ရွယ်သောအဆင့်တွင် ပက်ဖျန်းရမည့် ဆေးအား ဖျက်ပိုးအကောင်ကြီးအဆင့်ရောက်မှ ပက်ဖျန်းလျှင် ပိုးသတ်ဆေး၏ အာနိသင်ထိရောက်မှုနည်းပါးလိမ့်မည်။ အချို့အင်းဆက်ဖျက်ပိုးများနှင့် ရောဂါဖြစ်စေသော မှိုများမှာ မြေကြီးထဲတွင်နေထိုင်ပြီး တိုက်ခိုက်ဖျက်ဆီးခြင်း၊ ရောဂါဖြစ်စေခြင်းတို့ကြောင့် အရွက်ကို ဖျန်းခြင်းထက် မြေကြီးထဲသို့ ထည့်သွင်းခြင်း၊ မျိုးစေ့ကိုလူးနယ်ခြင်းက ပို၍ထိရောက်သည်။ သီးနှံ



သက်တမ်းတစ်လျှောက် ပိုးသတ်ဆေးတစ်မျိုးတည်းကို ဆက်တိုက်သုံးစွဲမည့်အစား ဆေးပြောင်းလဲသုံးစွဲသင့်သည်။ ထို့အပြင် တောင်သူများသည် ပိုးသတ်ဆေးပက်ဖျန်းရာတွင် သန့်ရှင်းမှုမရှိသောရေများဖြင့် ရောစပ်ပက်ဖျန်းကြသဖြင့် ပိုးသတ်ဆေး၏ အာနိသင်လျော့ခြင်း၊ ပျက်ပြယ်ခြင်းများဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သည်။ ထို့ကြောင့် သန့်ရှင်းကြည့်လင်သော ရေနှင့်သာရောစပ်ပက်ဖျန်းသင့်သည်။ ထို့အတူအသုံးပြုသော ပိုးသတ်ဆေးကိရိယာသည်လည်း မှန်ကန်ကောင်းမွန်ရမည်။ တချို့တောင်သူများသည် အချိန်နှင့်လုပ်အားသက်သာလိုခြင်း၊ ပိုမိုထိရောက်မည်ဟု ထင်မြင်ယူဆခြင်းတို့ကြောင့် ပိုးသတ်ဆေး နှစ်မျိုး/ သုံးမျိုးအားမိမိဘာသာရောစပ်၍ ဖျန်းကြသည်။ ရွက်ဖျန်းမြေဩဇာနှင့်လည်းရောစပ်၏။ ပိုးသတ်ဆေးများအား အတိုင်းအဆမရှိ မိမိဘာသာရောစပ်ခြင်းကြောင့် အာနိသင်ပြောင်းလဲခြင်း၊ အပင်ဆေးလောင်ကျွမ်းခြင်း၊ ထိရောက်မှုအားနည်းခြင်း၊ ပိုးသတ်ဆေးဓာတ်ကြွင်းများဖြစ်ပေါ်ခြင်း စသည်တို့ ဆိုးကျိုးများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်သဖြင့် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များကို သေချာစွာ မေးမြန်းကြည့်ပြီး ဆောင်ရွက်ရန်လိုပေသည်။ **ကိုယ်သဘောနှင့်ကိုယ် ပိုးသတ်ဆေးများအား ရောစပ်ပက်ဖျန်းခြင်းကိုလည်း မပြုလုပ်သင့်ပေ။** ထို့အတူပိုးသတ်ဆေးပက်ဖျန်းသုံးစွဲရာတွင် သတ်မှတ်

ထားသောဆေးနှုန်းထားထက် လျော့ဖျန်းခြင်း၊ ပိုဖျန်းခြင်းတို့ မလုပ်သင့်ပေ။ တချို့သောတောင်သူများမှာ ဆေးအနံ့လေးပေးပြီး ပိုးကိုအဝေးသို့ပြေးစေချင်သည်ဟု ဆိုကာ ထောက်ခံထားသော ဆေးပမာဏကို အသုံးမပြုတော့ဘဲ ဆေးနှုန်းထားကိုလျော့ဖျန်းကြသည်။ ထိုအခါ ထိရောက်မှုမရှိဘဲ မိမိနှိမ်နင်းလိုသည့်ဖျက်ပိုးအား ကာကွယ်နှိမ်နင်းနိုင်ခြင်းမရှိသည့် ပြဿနာကို ကြုံတွေ့ရတတ်သည်။

တချို့တောင်သူများက ပိုးမသေမှာစိုးရိမ်သဖြင့် အသုံးပြုရမည့်ဆေးပမာဏထက် ပိုဖျန်းကြသည်။ ပိုးများသေစေသောပမာဏထက် ပိုမိုအသုံးပြုပါက ပိုးများသေစေရုံမျှမက တောင်သူများ သတိမမူမိသောပြဿနာကြီး သုံးရပ်ကို မကြာမီအတွင်း ခံစားလာရတော့မည်ဖြစ်ပေသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ရရှိလာသည့်အကျိုးဆက်များမှာ - ဖျက်ပိုးများသည် ဆေးကိုခံနိုင်ရည်ရှိလာတတ်သည်။ ခံနိုင်ရည်ရှိသောပိုးသည် နှိမ်နင်းရန် မလွယ်ကူတော့ပေ။ ထို့အပြင် ဆေးဖျန်းလျှင် အရင်းသုံးစွဲသော ဆေးနှုန်းပမာဏထက် ပိုအသုံးပြုရသဖြင့် ပိုးသတ်

ဆေးဖိုးငွေ ပိုမိုကုန်ကျစေသည်။ ပိုးသတ်ဆေးများကို လိုအပ်သည်ထက်ပိုဖျန်းလျှင် သီးနှံပေါ်တွင် ဓာတ်ကြွင်းအာနိသင် ပိုမိုပါဝင်နိုင်သဖြင့် စားသုံးသူများ အန္တရာယ်ဖြစ်စေသည့်အပြင် နိုင်ငံခြားဈေးကွက်သို့ တင်ပို့ရောင်းချခွင့်လည်း ဆုံးရှုံးနိုင်သည်။ အသုံးပြုရမည့် ဆေးပမာဏထက်ပို၍ နှုန်းလွန်ပမာဏပက်ဖျန်းခြင်းဖြင့် သီးနှံပင်တွင်ကျရောက်သည့် သာမန်ဖျက်ပိုးများသည် အဓိကဖျက်ပိုးများဖြစ်လာသည်။ ထိုပိုးများကိုထပ်မံနှိမ်နင်းရ၍ ပိုးသတ်ဆေး ဝယ်ယူစရိတ်၊ ဆေးဖျန်းစရိတ် စသည်တို့ ပိုမိုကုန်ကျစေသည့်အပြင် ဆေးဖျန်းသူကိုလည်း အန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်သကဲ့သို့ ပတ်ဝန်းကျင်ကိုလည်း ညစ်ညမ်းမှုဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သည်။

ပိုးသတ်ဆေးသုံးစွဲသူများသည် ဆေးဖျန်းမည်ဆိုပါက ပိုးသတ်ဆေးဘူး/ဆေးထုပ်များတွင် ဖော်ပြပါရှိသည့် သီးနှံများမခူးဆွတ် မရိတ်သိမ်းမီစောင့်ဆိုင်းရမည့် အချိန်ကာလ (PHI = Pre-Harvest Interval) ကိုလိုက်နာရမည်။ သီးနှံများ မခူးဆွတ် မရိတ်သိမ်းမီစောင့်ဆိုင်းရမည့် အချိန်ကာလကို ၁၄ ရက်ဟုဖော်ပြထားလျှင် ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းပြီးနောက် ၁၄

ရက်နေကျော်မှ သီးနှံများကို ခူးဆွတ် ရိတ်သိမ်းရမည်။ ထိုသို့မဟုတ်ဘဲ ခူးဆွတ်ရိတ်သိမ်းပါက သီးနှံများတွင်ဓာတ်ကြွင်းပါဝင်မှုပြဿနာများနှင့် ကြုံတွေ့ရတတ်သည်။ စားသုံးသူကိုလည်းအန္တရာယ်ဖြစ်စေသည်။

စာရေးသူအနေဖြင့် အထူးအလေးထားပြောကြားလိုသည်မှာ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှဝန်ထမ်းများ ကျေးရွာအရောက် ပိုးသတ်ဆေးကိုထိရောက်စွာနှင့် အန္တရာယ်ကင်းစွာ အသုံးပြုရေးသင်တန်းများပို့ချချိန်တွင် ပိုးသတ်ဆေးကိုကိုင်တွယ်သုံးစွဲမည့်သူကိုယ်တိုင် တက်ရောက်နားထောင်ကာ မည်သို့မည်ပုံဆောင်ရွက်ရမည်ကိုလေ့လာဆွေးနွေးမေးမြန်းသင့်ပေသည်။ မိမိအိမ်မှကလေးများ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများကိုသာ တက်ရောက်စေနိုင်ခြင်းမပြုသင့်ပေ။

ထိုသို့ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် ပိုးသတ်ဆေးသုံးစွဲရာတွင် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များကို နားလည်သဘောပေါက်ပြီး မိမိနှင့်ပတ်ဝန်းကျင်ကို မထိခိုက်အောင် သတိထားဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းမည့်သူသည် မိမိဆေးဖျန်းလိုက်လျှင် ပိုးများသေမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ မိမိကိုယ်တိုင်တွင်လည်း အန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်သည်ကို သတိပြုရန်နှင့် တစ်ကိုယ်ရေသုံးကာကွယ်ရေးဝတ်စုံ (Personal Protective Equipment) ကို ဝတ်ဆင်ကာ ဆေးဖျန်းသင့်သည်။

ပိုးသတ်ဆေးအား တရားဝင်လွတ်လပ်စွာရောင်းဝယ်ဖောက်ကားခွင့်ကို ပုဂ္ဂလိကလက်ထဲသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းနှင့်အတူ ဈေးကွက်စီးပွားရေးကို အပြိုင်အဆိုင် ဆောင်ရွက်ရာ၌ ပိုးသတ်ဆေးကြော်ငြာများသည်လည်း ပါဝင်ပတ်သက်လာသည်။ ပိုးသတ်ဆေးကြော်ငြာများတွင် မိမိကြော်ငြာပေါက်ရေးအဓိကစဉ်းစားပြီးပိုးသတ်ဆေးဖျန်းနေသော သရုပ်ဆောင်များသည် မည်သည့်အကာအကွယ်ပစ္စည်းမှ ဝတ်ဆင်ထားမှုမရှိခြင်း၊ ဆေးဖျန်းမှုနည်းစနစ် မှန်ကန်မှုမရှိသည်မှာလည်း ပညာပေးသည့်အဆင့်မရောက် အန္တရာယ်ကိုဖိတ်ခေါ်သည့်အဆင့်ရောက်နေသဖြင့် အထူးပြုပြင်သင့်စေရပေမည်ဖြစ်သည်။ ကုမ္ပဏီများဘက်မှလည်း တောင်သူများ ပိုးသတ်ဆေးကို လိုအပ်သည်ထက် ပိုမိုသုံးစွဲအောင် ဆွဲဆောင်ရောင်းချခြင်း မပြုလုပ်ရန်လည်းလိုပါသည်။

တောင်သူများ၏ စားဝတ်နေရေးအတွက် နေ့စားအငှားလိုက် ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းခြင်း၊ မိမိသီးနှံစိုက်ခင်းအတွင်း မိမိကိုယ်တိုင်ဖျန်းသူများသည် အကာအကွယ်ပစ္စည်းများ ဝတ်ဆင်ပြီးမှ ဆေးဖျန်းသင့်ပေသည်။ ထို့ကြောင့် ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းသူသည် ပိုးသတ်ဆေးကိုကိုင်တွယ်သုံးစွဲမှုနှင့် ပတ်သက်သည့် ဗဟုသုတရှိရန်လည်း လိုအပ်ပေသည်။ ဗဟုသုတရှိရန် လေ့လာရန်မှာပိုးသတ်ဆေးသုံးစွဲသူ၏ တာဝန်ဖြစ်သည်။ မိမိသီးနှံစိုက်ခင်းများတွင် ပိုးသတ်ဆေး ဖျန်းသင့်၊ မဖျန်းသင့်ကို ချင့်ချိန်သင့်သည်။ မိမိစိုက်ခင်းတွင် ပိုးမွှားရောဂါ ကျရောက်မှုမှ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရန်အတွက် ပိုးသတ်ဆေးသုံးစွဲခြင်းတစ်ခုတည်းကို မဖြည့်ဘဲ လက်လှမ်းမီရာ အခြားနည်းလမ်းများ စုပေါင်း၍ ဘက်စုံသီးနှံကာကွယ်ရေးစနစ် (IPM = Integrated Pest Management) ကို ဆောင်ရွက်သင့်ပေသည်။ ပိုးသတ်ဆေးကို နောက်ဆုံးလက်နက်အဖြစ် မဖြစ်မနေ သုံးစွဲရမည့်အခြေအနေရောက်မှသာ သုံးစွဲသင့်ပေသည်။ လိုအပ်ပါက စိုက်ပျိုးရေးဌာနများသို့ အချိန်မရွေး ဆက်သွယ်၍ အကြံဉာဏ်ရယူနိုင်သည်။ ဤသို့ အလေးဂရုပြုလိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် လူနှင့်ပတ်ဝန်းကျင်အတွက် အန္တရာယ်နည်းပါးသော ရေရှည်တည်တံ့သော စိုက်ပျိုးရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ကြပါစို့ဟု အသိပေးတင်ပြလိုက်ရပါသည်။

စပါးသီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးနည်းပညာ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မေ ၇
မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဆန်စပါးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နေမှုအခြေအနေများ၊ ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် မြန်မာ့ဆန်၏အဆင့်အတန်းနှင့် အရည်အသွေးနှိမ့်မှုကြောင့် အကျိုးအကြေးဆန်များသာ အဓိက ကုန်သွယ်နေရသောကြောင့် ဈေးကောင်းမရရှိခြင်းကို ကုစားဖြေရှင်းနိုင်ရန် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စပါးသီးနှံဌာနခွဲအနေဖြင့် ပြည်သူများစားနပ်ရိက္ခာဖူလုံ၍ တောင်သူများဝင်ငွေတိုးတက်ကာ စီးပွားရေးအကျိုးအမြတ်ရရှိမှုမသည် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ

ဈေးကွက်တွင် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်း ရှိသော ဆန်စပါးကဏ္ဍပေါ်ထွန်းလာရေး ရည်မှန်းချက်ထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မေလပထမပတ်က နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်းရှိ မြို့နယ်ရှစ်မြို့နယ်မှ တောင်သူများနှင့် စိုက်ပျိုးရေးပညာရှင်ဝန်ထမ်းများအား စပါးသီးနှံ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုတိုးတက်မြှင့်တင်ရေးနည်းပညာပေးဆွေးနွေးပွဲများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲများကိုတပ်ကုန်းမြို့နယ်၊ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ ဥတ္တရသီရိမြို့နယ်၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်၊ လယ်ဝေးမြို့နယ်နှင့်

ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်များရှိ တောင်သူများနှင့် စိုက်ပျိုးရေးပညာရှင်များအား စပါးသီးနှံဌာနခွဲမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်သူဇာမြင့်က နည်းပညာပေးဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထို့ပြင် စပါးသီးနှံဌာနခွဲမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတိုးမင်းက တောင်သူများ ဈေးကွက်အလားအလာကောင်းသည့် စပါးသီးနှံများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရာတွင် အစွအစွဲများ ဖွဲ့စည်းကာ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များဖြင့် အကျိုးတူလယ်ယာစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် တောင်သူတို့ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည့် အခြေအနေကိုလည်း



ကောင်း၊ ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုကြောင့် စိုက်ပျိုးရမည့် သီးနှံပုံစံများအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ စပါးသီးနှံစိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အလေ့ကျင့်ကောင်းများ (Rice GAP) လိုက်နာကျင့်သုံး၍ ဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းသောထွက်ကုန်များ ထုတ်လုပ်ရေးကိုလည်းကောင်း၊ မိုးနည်းရေရှား ဒေသများအတွက် သင့်တော်သော မိုး/ဇွေစပါး စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပျိုးထောင်စနစ်နှင့် စပါးအခြောက်တိုက်ရိုက် မျိုးစေ့စုစနစ်တို့အကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ စပါးသီးနှံရိတ်သိမ်းချိန်လွန် လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုများနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုများအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ စပါးသီးနှံဌာနခွဲမှ စိုက်ပျိုးရေးပညာရှင်များက ကဏ္ဍအလိုက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **သိမ့်သိမ့်(မြန်မာ့အလင်း)**

မြန်မာ့လယ်ယာကဏ္ဍနှင့် မွေးမြူရေးကဏ္ဍတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေး စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများကို အလေးထားဆောင်ရွက်ပေး

ဧည့်သည် (မြန်မာ့အလင်း) ၊ ဓာတ်ပုံ - မေမိုးသဲ

စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကဏ္ဍများ တိုးတက်ရန်အတွက် တောင်သူလယ်သမားများအား စိုက်ပျိုးရာသီ အချိန်မီစိုက်ပျိုးနိုင်ရန် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အသီးသီးတွင် တောင်သူလယ်သမားများအား စိုက်ပျိုးစရိတ် ချေးငွေများ တိုးတက်ထုတ်ချေးနိုင်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများကို တောင်သူလယ်သမားများအနေဖြင့် အမှန်တကယ်လိုအပ်သည့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးတို့တွင် ထိရောက်စွာသုံးစွဲပါမူ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လယ်ယာကဏ္ဍနှင့် မွေးမြူရေးကဏ္ဍတို့မှာ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလာမည် ဖြစ်သည်။

“ကျွန်တော်တို့ဌာနတွေကနေ တောင်သူတွေအတွက် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကဏ္ဍတို့ကို ထုတ်ပေးနေပေမယ့် တချို့တောင်သူ တွေက အဲဒီငွေတွေကို လယ်ယာကဏ္ဍတွေမှာ မသုံးဘဲတခြား နေရာတွေမှာသုံးနေကြတာတွေ တွေ့နေရပါတယ်။ အဲဒီချေးငွေ တွေ ကိုသာ စိုက်ပျိုးရေးအတွက် အမှန်တကယ် သုံးစွဲမယ်ဆို မိမိတို့ လယ်ယာမြေတွေကနေ သီးနှံတွေရမယ်။ အဲဒါမှ ချေးငွေ ပြန်ဆပ်တဲ့အခါ အကျိုးပြန်ဆပ်နိုင်မယ်။ ခုအခြေအနေ က တချို့တောင်သူတွေဆို ပြန်မဆပ်တာတွေ ရှိတယ်။ ကိုယ့်နိုင်ငံက သီးနှံအရည်အသွေးက သူများနိုင်ငံက သီးနှံ အရည်အသွေးတွေကို မယှဉ်နိုင်တာကလည်း စိုက်ပျိုးရေး ဘက်မှာ ကျွန်တော်တို့ဆီက နည်းပညာတွေ အလွန်အားနည်း နေတယ်။ စိုက်ပျိုးရေး ပညာပေးလုပ်ငန်းတွေ ဘယ်လောက်ပဲ လုပ်လုပ် တောင်သူတွေကိုယ်တိုင်ပိုင်ပိုင်မှ ရပါမယ်။ ခုက တချို့တောင်သူတွေက ရှေးရိုးစွဲတွေ များတယ်။ ဌာနကနေ မျိုးသစ်တွေ ထုတ်ပေးတယ်။ သူတို့သုံးချင်မှ သုံးတယ်။ ကျေးလက်နေ ပြည်သူတွေအဆင်ပြေဖို့ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ ချေးငွေတွေ ထုတ်ပေးတယ်။ ဒါပေမယ့် သူတို့ကလက်တွေမှာ အဲဒီငွေတွေကိုအကျိုးရှိရှိ အသုံးချမှုတွေ နည်းနေတယ်” ဟု စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာနမှတာဝန်ရှိ သူတစ်ဦးက ပြောသည်။



ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးလုပ်ငန်းများတွင် သမဝါယမကဏ္ဍအနေဖြင့် ကျေးလက် နေ ပြည်သူများ၏ လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်အတွက် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပြည်တွင်းအဖွဲ့အစည်းများမှ Loan, Grants, Aid နှင့် အသေးစားအရင်းအနှီးချေးငွေ (Micor Capital Loan) များ ရရှိနိုင်ရေးပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်ပြောချင်တာကတော့ တောင်သူတွေအနေနဲ့ နိုင်ငံတော်ကထုတ်ချေးပေးတဲ့ ချေးငွေတွေကို တကယ် စိုက်ပျိုးရေးနဲ့ မွေးမြူရေးကဏ္ဍတွေမှာ အကျိုးရှိရှိ သုံးစွဲစေ ချင်ပါတယ်။ ကျေးလက်နေပြည်သူတွေ အဆင်ပြေစေဖို့ ချေးငွေတွေ ထုတ်ချေးပေးနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ တောင်သူ တွေအနေနဲ့ နိုင်ငံတော်ဆီက ထုတ်ချေးပေးတဲ့ သမချေးငွေဆို အတိုးနှုန်းက ပြား ၆၀ ကျော်လောက်ပဲ ပေးရတာပါ။ သူတို့တွေ ရပ်ကွက်တွေထဲမှာချေးမယ်ဆိုရင် ၅ ကျပ်တိုးကနေ ၂၀ အထိ အတိုးပေးရတာတွေ ရှိပါတယ်။ အဲဒါဆို တောင်သူတွေ ပိုနစ်နစ်တယ်။ ခုလိုအစိုးရက သမချေးငွေထုတ်ချေးပေးတဲ့

အတွက် အတိုးနှုန်းသက်သာပြီး စားဝတ်နေရေး ချောင်လည် နိုင်တယ်။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံတော်ကထုတ်ချေးပေးတဲ့ စိုက်ပျိုးစရိတ် ချေးငွေတွေကို တကယ်အကျိုးရှိရှိ သုံးစွဲစေချင်ပါတယ်လို့ အကြံပြုလိုပါတယ်။ ဒါမှလည်း မိမိတို့ လယ်ယာမြေတွေက ထွက်တဲ့ သီးနှံတွေက အရည်အသွေးပြည့်ဝကာ နိုင်ငံတကာ ဈေးကွက်ဝင်ပြီး ဈေးကောင်း၍ မိသားစုစားဝတ်နေရေး ပိုပြီး ချောင်လည်လာမယ်။ မြန်မာနိုင်ငံရှိ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ လည်း တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလာမယ်” ဟု ၎င်းကဆက်လက် ပြောပြ သည်။

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၏ သမဝါယမကဏ္ဍ တွင် အဓိကပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများမှာ China EXIM Bank၊ Korea KOICA (Saemoul Undong) ၊ RELIEF International ၊ Korea Daedong Industrial Co.,Ltd၊ PlaNet Finance UNDP (PGMF) Entrepreneurs-du Monde (EdM) ၊ Stromme Foundation (SF) နှင့် Asia Crafts Link(ACL) စသည်တို့ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ သမဝါယမချေးငွေတွေကို တောင်သူတွေ ထုတ်ချေးတဲ့နေရာမှာ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှာ ထုတ်ချေးခဲ့တဲ့ ပထမအကြိမ် အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း ၁၀၀ ချေးငွေကို ပြန် လည်ကောက်ခံပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတွေမှာ ပြန် လည်ထုတ်ချေးရာမှာယခင်အတိုးနှုန်း ၁၈ ရာခိုင်နှုန်းကနေ အတိုးနှုန်း ၁၃ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းအဖြစ်သို့လည်းကောင်း၊ ဒုတိယအကြိမ် အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း ၃၀၀ ကို EXIM Ban ကနေ ထုတ်ချေးရယူပြီး အတိုးနှုန်း ၁၃ ဒသမ ၈ ရာခိုင် နှုန်းအဖြစ်သို့လည်းကောင်း ထုတ်ချေးဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလကစပြီး ချေးငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း ၄၀၀၊ အတိုးနှုန်း ၁၈ ရာခိုင်နှုန်းနဲ့ အသင်းသားတောင်သူ လယ်သမားတွေကို သမဝါယမအသင်းတွေရဲ့ သဘောတူညီ ချက်နဲ့ ပြောင်းလဲထုတ်ချေးပေးခဲ့ပါတယ်” ဟု ၎င်းကဆက်လက်

ပြောပြသည်။

စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကဏ္ဍများတိုးတက်ရန်အတွက် တောင်သူလယ်သမားများအား စိုက်ပျိုးရာသီ အချိန်မီ စိုက်ပျိုးနိုင်ရန် စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများကို တိုးတက်ထုတ်ချေး နိုင်ရေးကို စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခင်က မိုးစပါးတစ်ဧက လျှင် တစ်သိန်းနှုန်းမှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ် မိုးရာသီမှစ၍ တစ်ဧက လျှင် တစ်သိန်းနှုန်းအထိ တိုးမြှင့်ထုတ်ချေးနိုင်ခဲ့ပြီး အခြား သီးနှံများအတွက် ယခင်ကတစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀ နှုန်းမှ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခုနှစ်မှစ၍ တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ နှုန်းအထိ တိုးတက်ထုတ်ချေးနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ဆီမှာတော့ သမဝါယမက စိုက်ပျိုးစရိတ် ထုတ်ချေးတာတော့ သိပ်မရှိဘူး။ စိုက်ပျိုးရေးဘက် ကနေပြီး စိုက်ပျိုးစရိတ်ထုတ်ချေးတာတော့ ရှိတယ်။ အဲဒါလည်း တောင်သူအကုန် မယူကြပါဘူး။ စီးပွားရေးမချောင်လည် တဲ့တောင်သူတွေလောက်ပဲ ယူကြတာများတယ်။ အဆင်ပြေတဲ့ တောင်သူကြီးတွေကတော့ သွားထုတ်လိုက် ပြန်ဆပ်လိုက်နဲ့ ဒုက္ခများလို့ မထုတ်ကြဘူးပြောတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ကတော့ ခုလိုနိုင်ငံတော်က စိုက်ပျိုးစရိတ် ထုတ်ပေးတာကို ကြိုဆိုပါတယ်။ စိုက်ပျိုးစရိတ်တွေကို စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍတွေမှာ လည်း အသုံးပြုပါတယ်။ တချို့တွေကတော့ စိုက်ပျိုးတဲ့နေရာ တွေထဲ မရောက်တာတွေတော့ရှိပါတယ်။ အဲဒါက ဘာလို့လဲဆို တော့ သူတို့မှာ အရင်မပြေလည်တုန်းက ယူထားတဲ့အကြွေး တွေက ရှိနေတယ်။ အဲဒီအခါ အစိုးရကထုတ်ချေးတဲ့ စိုက်ပျိုးစရိတ် ထုတ်ပေးအခါ အရင်အကြွေးကိုပြန်ဆပ်လိုက်ရတယ်။ အဲဒီလို ငွေလှည့် သုံးတာတွေကိုတော့ တွေ့ရတယ်။ ဒါကလည်း အစိုးရ က ထုတ်ပေးချင်မှာ စိုက်ပျိုးဖို့အတွက် ချေးထားတာတွေပါ။ ဒီဘက်မှာက စိုက်ပျိုးစရိတ်ထုတ်ချေးတဲ့အချိန်က စိုက်ပျိုးချိန်နဲ့ မကိုက်ဘူး။ မကိုက်ဘူးဆိုတာ စိုက်ပျိုးချိန်ထက် စောတာရှိ တယ်။ တစ်ခါတလေ နောက်ကျတာရှိတယ်။ တစ်ခါတလေ တော့ စိုက်ချိန်မီတယ်။ ပုံသေမရှိဘူး။ အဲဒီအချိန်မှာသိပ် မချောင်လည်တဲ့ တောင်သူတွေအနေနဲ့က ရာသီဥတုကောင်းလို့

စိုက်ပျိုးချိန်ရောက်လို့ လက်ထဲငွေမရှိတဲ့အခါ ရပ်ကွက်ထဲက အတိုးနှုန်းများများနဲ့ပဲ ချေးယူ စိုက်ပျိုးကြရတာ။ နောက်မှ စိုက်ပျိုးစရိတ်ထုတ်တာနဲ့ဖြစ်ဖြစ် သီးနှံ ပေါ်မဖြစ်ဖြစ် ပြန်ဆပ်ရတာ။ ဒီကြားထဲစိုက်ပျိုးထားတဲ့သီးနှံကရာသီဥတုဖောက်လို့ သီးနှံ အထွက်နှုန်းလျော့သွားတဲ့အခါဆို တောင်သူတွေမှာ အရင် အကြွေးနဲ့နောက်အကြွေး လုံးလည်လိုက်နေတာနဲ့ နာလန့်မထူ နိုင်တဲ့သူတွေ အများကြီးပဲ။ စိုက်ပျိုးထားတဲ့သီးနှံက အထွက် ကောင်းလို့ ဝမ်းသာရမလားမှတ်တယ် ထွက်တဲ့သီးနှံက ဈေးကောင်းမရကြတဲ့အတွက် တောင်သူတွေမှာ အကြွေး သံသရာထဲ နစ်ပြီးရင်းနစ်နေတာပေါ့။ ကိုယ်စိုက်တဲ့ သီးနှံက ခိုင်မာတဲ့ဈေးကွက်ရှိလို့ ဈေးကောင်းရရင်တော့ တောင်သူတွေ ချောင်လည်လာနိုင်ပါတယ်။ ဒီနှစ်ဆို ဒီဒေသမှာ မတ်ပဲနဲ့ ပဲစင်းငုံစိုက်တဲ့တောင်သူတွေ တော်တော်ရှိကြတယ်။ ရာသီဥတု ဖောက်သွားလို့ ပဲတွေမရတာက တစ်ကြောင်း၊ ရတဲ့ သီးနှံရောင်းမယ်ဆိုတော့ ဈေးကမကောင်းနဲ့ တော်တော် ဆိုးကြတယ်” ဟု ပွင့်ဖြူမြို့နယ်မှ တောင်သူတစ်ဦးကပြောသည်။

ယခုအခါ လယ်ယာကဏ္ဍမှ အဆ ၄ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်း၊ သားငါး ကဏ္ဍမှ ၃ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ရန်ရည်မှန်းချက် ထားရှိရာ ရည်မှန်းချက် ပြည့်မီစေရန်အတွက် တောင်သူများ အပိုင်းနှင့် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများမှ တာဝန်ယူထားကြရသည့် အပိုင်းကလည်း အားနည်းချက်၊ အားသာချက်များ ဖော်ထုတ် ကာ ဟန်ချက်ညီညီ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဆိုပါက အောင်မြင်မှုပန်းတိုင်ကို အနီးနှင့်အမြန် ရောက်ရှိလာ မည်ဖြစ်ပေသည်။

စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကဏ္ဍ များ တိုးတက်ရန်အတွက် တောင်သူ လယ်သမားများအား စိုက်ပျိုးရာသီ အချိန်မီစိုက်ပျိုးနိုင်ရန် စိုက်ပျိုး စရိတ်ချေးငွေများကို တိုးတက် ထုတ်ချေးနိုင်ရေးကို စီမံဆောင်ရွက် လျက်ရှိ

မိုးစပါးစိုက်ကေ ပြည့်မီရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ရွှေဘို မေ ၇
ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်ထူးသည် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌဦးရီရီအောင်၊ ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများလိုက်ပါလျက် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးချိန်ကာလတွင် စိုက်ပျိုးရေးအလုံအလောက် ပေးဝေနိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းများစီမံဆောင်ရွက်ထားရှိရန်နှင့် ရေအလေအလွင့်ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရန် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။
ထို့နောက် ရွှေဘိုမြို့နယ် နှစ်စားရစ်ကျေးရွာ မြောင်းမတော်အား ရေစီးရေလွှာကောင်းမွန်စေရေးအတွက် စက်ယန္တရားများဖြင့် တူးဖော်နေမှုအခြေအနေနှင့် လမ်း၊ တံတားများ ပြုပြင်နေမှုအခြေအနေများကို မေ ၅ ရက်က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ဆည်မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးအရာရှိ ဦးစောဇာထွန်းက လက်ရှိဆောင်ရွက်နေမှုများကို လည်းကောင်း၊ ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးဦးမြင့်က လမ်း၊ တံတားများ ဆောင်ရွက်နေမှုများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

ဖရဲစိုက်တောင်သူများ နယ်စပ်သယ်ယူစရိတ် များပြားလာခြင်းကြောင့် အရှုံးပေါ်

တင်မောင်လွင် (မြန်မာ့အလင်း)

ဓာတ်ပုံ-မောင်မွှေး

နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ်အတွင်း ဖရဲစိုက်တောင်သူအချို့ ယခုနှစ်ပိုင်းတွင် ဖရဲသီးများ ဈေးကွက်ပျက်ပြီး ငွေကျပ်သိန်းရာ နှင့်ချီကာ အရှုံးပေါ်မှုများ ကြုံတွေ့ခဲ့ရကြောင်း ဖရဲစိုက်တောင်သူ များထံမှ သိရသည်။

ထိုသို့ဖြစ်ရသည့် အဓိကအကြောင်းရင်းမှာ ဒေသတွင်း တစ်ပိုင်တစ်နိုင် ဖရဲစိုက်ပျိုးသူများနှင့် တောင်သူများထံမှ တစ်ဆင့်မြေကွက်များ ငှားရမ်းပြီး စီးပွားဖြစ် စိုက်ပျိုးကြသူများ ယခင်ကထက် များပြားလာသည့်အပြင် နယ်စပ်တင်ယူစရိတ် များ ပိုမိုများပြားလာခြင်းတို့နှင့် ဆက်စပ်မှုရှိကြောင်း ဖရဲစိုက် တောင်သူများက ပြောသည်။

ဖရဲစိုက်ပျိုးသူတစ်ဦးဖြစ်သည့် နေပြည်တော် တပ်ကုန်း မြို့နယ် နယ်စပ်ကျေးရွာအုပ်စု ဖရဲပိုက်ကျေးရွာမှ ဦးအောင်မင်းဦးက “ပြီးခဲ့သည့်နှစ် အစောပိုင်းက ဈေးကွက် ကကောင်းတော့ဆက်ပြီး ကောင်းဦးမှာပဲဆိုပြီး စိုက်ပျိုးတဲ့ သူတွေများလာတယ်။ စိုက်ပျိုးတဲ့သူတွေများလာတော့ ကုန်ထွက်နှုန်းကလည်း များလာတယ်။ နောက်တစ်ခုက ကျွန်တော်တို့ ဖရဲပိုက်အခါ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးတွေ အခက်အခဲဖြစ်လာတော့ သယ်ယူစရိတ်တွေက ဈေးပိုတက် လာတယ်။ အရင်ကဆိုရင် ဖရဲဈေးနှုန်းကလည်း ကောင်းနေ တယ်။ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကလည်း ကောင်းနေတဲ့အချိန်ဆို ၁၇ တန်ကားတစ်စီးကို ဒီတပ်ကုန်းကနေ တရုတ်နယ်စပ် မူဆယ် ၁၀၅ မိုင်အထိ ငွေကျပ် ၁၂ သိန်းလောက်ပဲ ပေးရတယ်။ ဖရဲစိုက် တောင်သူတွေအတွက်လည်း တော်တော်လေး တွက်ခြေ ကိုက်ကြတယ်” ဟု သူ့အတွေ့အကြုံနှင့် ပတ်သက်ပြီး ပြောသည်။

တရုတ်နယ်စပ် မူဆယ်ဘက်၌ နိုင်ငံရေးအခြေအနေအရ မငြိမ်မသက်မှုများ ဖြစ်ပွားလာသည့်အခါ ကားသမားများ အနေဖြင့် သက်စွန့်ဆုံးပွား သွားလာကြရသောကြောင့် ကားခကို ယခင်ဈေးနှင့် မသွားချင်ကြတော့ဘဲ ကားပိုင်ရှင်များထံမှ ခေါက်ကြေးကို ယခင်ကထက် ပိုမိုတောင်းလာကြသည်များ ရှိလာသလို နယ်စပ်ကုန်စည်ခိုင်များကလည်း ကုန်များပေါများ လာသည့်အတွက် ဖရဲသီးများကို ဈေးကွက်အတွင်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် မဖြန့်နိုင်သည့်များကလည်း ဖရဲစိုက် တောင်သူများကို အရှုံးပေါ်အရှုံးဆင့်အဖြစ် ဖန်တီးလာခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် ပြီးခဲ့သည့်နှစ် နောက်ပိုင်းက ဖရဲသီးများ အသီး ကင်းဝင်ချိန်တွင် အချိန်အခါမဟုတ် မိုးရွာသွန်းခြင်းကြောင့် ဖရဲများ ပိုးမြှုပ်မြှုပ်ကျကာ တောင်သူများအနေဖြင့် ပိုးသတ် ဆေးများကို ယခင်ထက် ပိုမိုသုံးစွဲခဲ့ရသည့်အပြင် အသီးပေါ်ချိန် တွင် အောင်နှုန်းနည်းပြီး ဈေးကွက်အတွင်းသို့ တင်ပို့မှု နောက်ကျ ခဲ့သည့်အတွက် ဖရဲစိုက်တောင်သူများကို အမြတ်နည်း သည့်အပြင် အရင်းအနှီးနှင့် လုပ်အားများပါ ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း



သိရသည်။

“ဖရဲတစ်ပင်ကို အရင်နှစ်က အရင်းအနှီး ငွေကျပ် ၅၀၀၊ ၆၀၀ ကနေ ဒီနှစ်မှာ ငွေကျပ် ၇၀၀ လောက်အထိ ဖြစ်သွား တယ်။ ရာသီဥတုတွေဖောက်လာတော့ အသီးအောင်နှုန်း ကလည်း အရင်နှစ်တွေက ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကနေ အခုနှစ်မှာ ရာခိုင်နှုန်း ၃၀၊ ၄၀ အထိပဲ အောင်တော့တယ်” ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောပြသည်။

“တစ်ပိုင်တစ်နိုင်လုပ်တာဆိုတော့ အရှုံးနည်းပေမယ့် စီးပွားဖြစ် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်တဲ့သူတွေ ကျတော့ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် ဖရဲစိုက်ဧက ၃၀၊ ၄၀ အထိရှိတော့ ငွေကျပ်သိန်း ၄၀၀၊ ၅၀၀ လောက်အထိ အရှုံးပေါ်ကြတယ်။ ပထမတစ်ရစ်က ကိုးလပိုင်းလောက် ရေလွှမ်းပျက်စီးသွားပြီး ဒုတိယတစ်ရစ်အနေနဲ့ ၁၀ လပိုင်းလောက် ပြန်စိုက်တယ်။ အပင်တွေရဲ့ သက်တမ်းထပ်ကျန်နိုင်သေးတယ်ထင်ပြီး

အရင်အပင်နေရာတွေကို ထပ်စိုက်ပျိုးကြတယ်။ အဲဒီက ထွက်လာတဲ့ အသီးလေးတွေကလည်း မအောင်မြင်တာများ တယ်။ ကျွန်တော်တို့ဒေသမှာ ဖရဲစိုက် ဧက ၁၅၀ ဝန်းကျင်ခန့် ရှိတယ်” ဟု တပ်ကုန်းမြို့နယ်မှ ဖရဲစိုက်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးတင်ထွန်းက ပြောသည်။

တရုတ်နယ်စပ် မူဆယ် ၁၀၅ မိုင်မှ ခွာညိုသစ်သီးပွဲရုံပိုင်ရှင် ဦးစိုင်းခင်မောင်က “ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် နှောင်းပိုင်းက ကျွန်တော်တို့ဆီမှာ

ကုန်တွေများတော့ ဖရဲဈေးကွက်ပျက်တယ်။ လာရောက်ရောင်းချ တဲ့သူတွေလည်း အရှုံးများလို့ စရိတ်တောင်ပြန်ထောက်ပံ့ပေးရ သေးတယ်။ အဓိကကတော့ ဖရဲသီးစိုက်တဲ့သူတွေများတော့ ကျွန်တော်တို့ဆီကို ပစ္စည်းဝင်တာများတယ်။ ပစ္စည်းပေါ်တော့ ကျွန်တော်တို့ဆီမှာ ဈေးကကျတတ်ပြီး ပစ္စည်းနည်းရင် ဈေး ကောင်းတဲ့ သဘောရှိပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က အရှုံးများ ပေမယ့် ဒီနှစ်ဖရဲစိုက်တဲ့ သူတွေအနေနဲ့တော့ ဈေးကောင်း ရနိုင်ပါတယ်” ဟု ဖရဲသီးဈေးကွက်နှင့် ပတ်သက်ပြီး ပြောပြ သည်။

တရုတ်နယ်စပ် မူဆယ် ၁၀၅ မိုင်တွင် လက်ရှိ ရှမ်းပြည်နယ်မှ ထွက်သည့် ဖရဲများ ဝင်ရောက်နေပြီး လက်ရှိမှာပေါက်နေ သည့် ၈၅၇ ဖရဲသီးထိပ်တန်းဈေးမှာ တစ်တန်လျှင် တရုတ်ငွေ ၃၈၀၀ မှ ၄၂၀၀ အထိ ပေါက်နေကြောင်း ၎င်းက ပြော သည်။

ကုန်တွေများတော့ ဖရဲဈေးကွက်ပျက်တယ်။ လာရောက်ရောင်းချ တဲ့သူတွေလည်း အရှုံးများလို့ စရိတ်တောင်ပြန်ထောက်ပံ့ပေးရ သေးတယ်။ အဓိကကတော့ ဖရဲသီးစိုက်တဲ့သူတွေများတော့ ကျွန်တော်တို့ဆီကို ပစ္စည်းဝင်တာများတယ်။ ပစ္စည်းပေါ်တော့ ကျွန်တော်တို့ဆီမှာ ဈေးကကျတတ်ပြီး ပစ္စည်းနည်းရင် ဈေး ကောင်းတဲ့ သဘောရှိပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က အရှုံးများ ပေမယ့် ဒီနှစ်ဖရဲစိုက်တဲ့ သူတွေအနေနဲ့တော့ ဈေးကောင်း ရနိုင်ပါတယ်” ဟု ဖရဲသီးဈေးကွက်နှင့် ပတ်သက်ပြီး ပြောပြ သည်။

ကုန်တွေများတော့ ဖရဲဈေးကွက်ပျက်တယ်။ လာရောက်ရောင်းချ တဲ့သူတွေလည်း အရှုံးများလို့ စရိတ်တောင်ပြန်ထောက်ပံ့ပေးရ သေးတယ်။ အဓိကကတော့ ဖရဲသီးစိုက်တဲ့သူတွေများတော့ ကျွန်တော်တို့ဆီကို ပစ္စည်းဝင်တာများတယ်။ ပစ္စည်းပေါ်တော့ ကျွန်တော်တို့ဆီမှာ ဈေးကကျတတ်ပြီး ပစ္စည်းနည်းရင် ဈေး ကောင်းတဲ့ သဘောရှိပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က အရှုံးများ ပေမယ့် ဒီနှစ်ဖရဲစိုက်တဲ့ သူတွေအနေနဲ့တော့ ဈေးကောင်း ရနိုင်ပါတယ်” ဟု ဖရဲသီးဈေးကွက်နှင့် ပတ်သက်ပြီး ပြောပြ သည်။

တောင်သူလယ်သမား အကျိုးစီးပွားဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် နှီးနှောဖလှယ်အကြံပြုတွေ့ဆုံပွဲ မြောင်းမြ၌ ကျင်းပ

မြောင်းမြ မေ ၇

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ ညွှန်ကြားချက်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးအသင်းချုပ် (MRF) နှင့် MAPCO Co.,Ltd တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော တောင်သူလယ်သမား နှီးနှောဖလှယ် အကြံပြုတွေ့ဆုံပွဲကို မေ ၇ ရက်က မြောင်းမြမြို့ အထက(၁) ပညာရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ရှေးဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးအသင်းချုပ် (MRF) အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဒေါက်တာမင်းအောင်က တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ တောင်သူလယ်သမားများ နှင့်တွေ့ဆုံ၍ ကြုံတွေ့နေရသော အခက်အခဲများ၊ စိန်ခေါ်မှုများကို ဆွေးနွေးဖြေရှင်းနိုင်ရန် အကြံဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထွေးမြင့်က အမှာ စကားပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာကြသော တောင်သူ လယ်သမားများက လယ်ယာကဏ္ဍ၊ မွေးမြူရေးကဏ္ဍ၊ နှစ်ရှည် သီးနှံကဏ္ဍနှင့် စက်မှုလက်မှုကဏ္ဍများကို ကဏ္ဍအလိုက် ဆွေးနွေး တင်ပြကြသည်။

အဆိုပါ တောင်သူလယ်သမား နှီးနှောဖလှယ် အကြံပြုတွေ့ဆုံပွဲ သို့ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် မန်းထွန်းကြိုင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ခင်ဇင်ဦး၊ မြောင်းမြ ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထွေးမြင့်၊ လပွတ္တာခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကောင်းမြတ်နိုင်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးအသင်းချုပ် (MRF) မှ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဒေါက်တာမင်းအောင်၊ စိုက်ပျိုးရေးပညာရှင် ဦးခင်စိုး၊ ဦးအောင်ဆန်းနှင့် MAPCO Co.,Ltd မှ တာဝန်ရှိသူ များ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် လယ်ယာကဏ္ဍနှင့် နှီးနှောဖလှယ် သော ဌာနဆိုင်ရာများ၊ လယ်ယာကဏ္ဍ၊ မွေးမြူရေးကဏ္ဍ၊ စက်မှု ကဏ္ဍနှင့် နှစ်ရှည်သီးနှံကဏ္ဍများ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သော တောင်သူလယ်သမားများ၊ လုပ်ငန်းရှင်များ၊ ဆန်စက် ပိုင်ရှင်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရ သည်။

အောင်မင်း(မြောင်းမြ)

တစ်ပတ်အတွင်း ဈေးနှုန်းအပြောင်းအလဲဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် သီးနှံများ

ကေဠု၊ ဓာတ်ပုံ-မေမိုးသိ

ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ ပေါဆန်းမွှေးအဟောင်းက ဈေးတက်လာ ပါတယ်။ မတ်ပဲနဲ့ ပဲစင်းငုံဈေးကတော့ လေးပတ်ဆက်တိုက် ကျဆင်းနေဆဲပါပဲ။ ကုလားပဲဈေးကလည်းစိချိန်တင် မြင့် တက်ခဲ့ရာကနေ အနည်းငယ် ဈေးပြန်ကျသွားပါတယ်။

ပေါဆန်းမွှေး ဈေးတက်

ပေါဆန်းမွှေးအဟောင်း (ရွှေဘို) တို့က ဒီတစ်ပတ်မှာ တစ်အိတ်ကို ငွေကျပ် ၂၀၀၀ နီးပါး ဈေးတက်လာပါတယ်။ ရွှေဘို ပေါဆန်းမွှေးက တစ်အိတ်ကို ငွေကျပ် ၅၀၀၀ ကနေ ၅၂၀၀၀ ထိ ဈေးမြင့်တက်ခဲ့ပါတယ်။ သကြံနီနှစ်ကူးကာလ



အတွင်းမှာ ဆန်ဈေးကလည်းအေး၊ အရောင်းအဝယ်ကလည်း အေးခဲ့ပေမယ့် သကြံနီပြီးတဲ့အချိန်မှာတော့ ရန်ကုန်ကို ဆန် အဝင်နည်းပြီး ဆန်ဈေးကတက်၊ အရောင်းအဝယ်ကလည်း သွက်လာပါတယ်။

နွေသီးထပ်ဆန်ရယ် ဈေးတက်

နွေသီးထပ်ဆန်ကလည်း ဒီတစ်ပတ်မှာ တစ်အိတ်ကို ငွေကျပ် ၁၃၀၀ လောက်ဈေးမြင့် တက်လာခဲ့ပါတယ်။ လတ်တလောပေါက်ဈေးကတော့ တစ်အိတ်ကို ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀ ကနေ ငွေကျပ် ၂၀၅၀၀ ပေါက်ဈေးရှိနေပါတယ်။

မတ်ပဲ (FAQ/RC) နဲ့ ပဲစင်းငုံတို့ ဈေးဆက်တိုက်ကျဆင်း

မတ်ပဲနဲ့ ပဲစင်းငုံကတော့ ဧပြီလဆန်းပိုင်းကနေ ဆက်တိုက် ဈေးကျဆင်းနေတာကိုတွေ့ရပါတယ်။ သကြံနီနှစ်ကူးပြီးတဲ့ အချိန်မှာ မတ်ပဲ တစ်တန်ကို ငွေကျပ် ဆယ်သိန်းကျော်အထိ ပေါက်ဈေးရှိခဲ့ပေမယ့် မေလ ပထမအပတ်မှာတင် တစ်တန်ကို ငွေကျပ်တစ်သိန်းလောက်အထိ ဈေးကျဆင်းသွားခဲ့ပါတယ်။ လတ်တလော ပေါက်ဈေးကတော့ ငွေကျပ် ၉၄၈၀၀ ဖြစ်ပါ တယ်။

တစ်ပတ်အတွင်းမှာတင် ဈေးကွက်အတွင်း ငွေကျပ် ၅၀၀၀ လောက် ဈေးထပ်ကျသွားခဲ့ပြီး ဈေးတည်ငြိမ်မှု

မရှိပါဘူး။ လတ်တလော ပေါက်ဈေးကတော့ တစ်တန်ကို ငွေကျပ် ၆၅၅၀၀ ဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိ အိန္ဒိယနိုင်ငံဒေသ အချို့မှာ မိုးစိုက် မတ်ပဲတွေ ဈေးကွက်အတွင်း ဝင်နေပြီး မြန်မာနိုင်ငံက မတ်ပဲနဲ့ နှိုင်းယှဉ်လိုက်ရင် ဈေးသက်သာနေတဲ့ အတွက် ပြည်တွင်း မတ်ပဲဈေးက ကျဆင်းနေတာဖြစ်ပါတယ်။ အိန္ဒိယ ပဲဈေးကွက်မှာလည်း မတ်ပဲက ၄ ရာခိုင်နှုန်း လောက် ဈေးကျဆင်းနေပါတယ်။

ကုလားပဲဈေးအနည်းငယ်ကျဆင်း

၂၀၁၆ နှစ်ဝက်ကနေစပြီး ဈေးဆက်တိုက်တက်ခဲ့တဲ့ ကုလားပဲက ၂၀၁၇ ခုနှစ် မေလပထမအပတ်ကနေစပြီး ဈေး အနည်းငယ်ကျဆင်းသွားပါတယ်။ တစ်ပိဿာကို ငွေကျပ် ၃၀၀ လောက် ကျဆင်းသွားခဲ့ပြီး လတ်တလော ပေါက်ဈေး ကတော့ တစ်ပိဿာကို ငွေကျပ် ၂၇၀၀ ရှိပါတယ်။

ကုလားပဲကလည်း အိန္ဒိယကို အဓိက တင်ပို့နေတဲ့ ပဲ တစ်မျိုးဖြစ်ပြီး လက်ရှိမှာ အိန္ဒိယနိုင်ငံမှာ ကုလားပဲအသစ် တွေ ဝင်ရောက်နေတာမို့ ဈေးအနည်းငယ်ကျဆင်းနေတာ ဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ပဲပုပ် (ရှမ်း) ဈေးကျဆင်း

ပဲပုပ်(ရှမ်း) ကတော့ နှစ်ပတ်အတွင်း တစ်အိတ်ကို



ငွေကျပ် ၅၀၀၀ အထိ ဈေးကျဆင်းသွားပါတယ်။ လတ်တလော ပေါက်ဈေးကတော့ တစ်အိတ်ကို ငွေကျပ် ၅၅၀၀၀ ကနေ ငွေကျပ် ၆၀၀၀၀ ရှိပါတယ်။

စားအုန်းဆီဈေးတက်

မလေးရှားနိုင်ငံမှာ စားအုန်းဆီ ထုတ်လုပ်မှုကျဆင်း သွားမယ်ဆိုတဲ့ ခန့်မှန်းချက်တွေကြောင့် ဒီတစ်ပတ်မှာ စားအုန်း ဆီက တဖြည်းဖြည်း ဈေးဆက်တိုက်တက်လာပါတယ်။ ဧပြီလ တစ်လလုံးမှာ ဈေးကျဆင်းနေတဲ့ စားအုန်းဆီက မေလ ပထမ အပတ်ကစပြီး ဈေးတက်လာခဲ့တာပါ။ လတ်တလော ပေါက်ဈေးကတော့ စားအုန်းဆီ တစ်ပိဿာကို ငွေကျပ် ၁၈၇၀ ပေါက်ဈေးရှိနေပြီး တစ်ပတ်အတွင်း ငွေကျပ် ၅၀ လောက် မြင့်တက်လာပါတယ်။

မိတ်စားကြက်သွန်နီပေါ်ချိန် အလုပ်သမားရှားပါးနေ

မလှိုင် မေ ၇

မလှိုင်မြို့နယ်သည် မိုးခေါင်ရပ်ဝန်းဒေသဖြစ်သကဲ့သို့ ရာသီပေါ် စိုက်ပျိုးသီးနှံများကို စိုက်ပျိုးသလောက် အောင်မြင်ခြင်း မရှိခြင်းကြောင့် ကျေးလက်ဒေသများ၌ နေထိုင်ကြသည့် ပြည်သူအများစုမှာ စိုက်ပျိုးရေးအပြင် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် မွေးမြူ ရေးပါ တွဲဖက်လုပ်ကိုင်ကြသဖြင့် အဆင်ပြေကြောင်း ယခုနှစ်၌ မိတ်စားကြက်သွန်နီဈေးကောင်းရသော်လည်း အလုပ်သမား

ရှားပါးနေကြောင်း ကြက်သွန်နီစိုက်ပျိုးသူ တောင်သူများက ပြောသည်။

“တစ်နှစ်ကို ကြက်သွန်နီပေါ်ချိန်မှာ မိုးဦး၊ မိုးနှောင်းနဲ့ မိုးလယ်ဆိုပြီး သုံးကြိမ်ရှိပါတယ်။ ယခုပေါ်တဲ့ ကြက်သွန်နီဟာ နွေကြက်သွန်နီပေါ်ချိန် မိုးလယ်စိုက်တဲ့ မိတ်စားကြက်သွန်နီဖြစ်ပြီး တန်ခူးလဆိုရင် ကြက်သွန်နီလှိုင်လှိုင်ပေါ်တဲ့ ရာသီဖြစ်ပါတယ်။ ယခုပေါ်တဲ့ ကြက်သွန်နီဟာ မိတ်စားကို မျိုးဥကနေ စိုက်ပျိုး

တာဖြစ်သလို ယခုအချိန်မှာ ကြက်သွန်နီဈေးကောင်းရတာ ကြောင့် တချို့ကြက်သွန်နီစိုက်ပျိုးသည့် တောင်သူများက ဥကိုကြီးအောင် မထားတော့ဘဲ ယခုလို မိတ်စားအရွယ်မှာ ရောင်းကြတာပါ။ ကြက်သွန်နီစိုက်မယ်ဆိုရင် တစ်ဧကကိုအရင်း ငွေကျပ်သိန်း ၆၀၀၀၀ ကုန်ကျပါတယ်။ ဈေးကောင်း ရတဲ့ နှစ်ဆိုရင် တစ်ဧကကို ငွေကျပ် ၁၅ သိန်းခန့် အမြတ်ရ တယ်ဆိုပေမယ့် ဈေးကောင်းမရတဲ့နှစ်ဆိုရင် အရင်းပါရှုံး တယ်။

“အခုနှစ် မိတ်စားကြက်သွန်နီဈေးဟာ တစ်ပိဿာကို ငွေကျပ် ၁၀၀၀ ဝန်းကျင်ရှိပါတယ်။ ယခင်နှစ်ထက် ဈေးကောင်း ရလို့ မိတ်စားအရွယ်မှာ ရောင်းနေရပေမယ့် အလုပ်သမား

တော့ ရှားပါးလာတယ်။ ကြက်သွန်နီမိတ်စားဥနှုတ်သူ အလုပ် သမားတစ်ဦးကို အမျိုးသား ငွေကျပ် ၄၀၀၀၊ အမျိုးသမီး ငွေကျပ် ၂၅၀၀ ပေးရတယ်။ အလုပ်သမားရှားပါးလာတာကြောင့် အဆင်မပြေပါဘူး။ ကျွန်မတို့ ကျေးလက်ဒေသတွေမှာ အရင်က ထန်းတက်တဲ့ အလုပ်သမားတွေဟာ အလုပ်အကိုင်ရှားပါး လာတော့ အိမ်တွေ၊ လယ်တွေရောင်းပြီး အခြားနိုင်ငံတွေကို သွားရောက်လုပ်ကိုင်ကြသူ များလာပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း အလုပ်သမားရှားပါး လာတာပါ” ဟု မလှိုင်မြို့နယ် သက္ကယ်ကျင်းကျေးရွာမှ ကြက်သွန်နီ မိတ်စားစိုက်ပျိုးသည့် တောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ကျော်ကျော်(မလှိုင်)

ကျွန်တော်နဲ့ဒါကာမြို့



ပါမောက္ခ ဒေါက်တာအောင်ထွန်းသက်

တလောက ကျွန်တော် ဘင်္ဂလားဒေ့(ရှ်)နိုင်ငံရဲ့မြို့တော်ဖြစ်တဲ့ ဒါကာမြို့ကို ရောက်ခဲ့တယ်။ ဒီမြို့ကို လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်ပေါင်း ၂၀ က ရောက်ဖူးခဲ့တာ။ အဲဒီတုန်းက ကျွန်တော် ကုလသမဂ္ဂကလေးများ ရန်ပုံငွေအဖွဲ့မှာ တာဝန်ယူစဉ် ရုံးချုပ်ဖြစ်တဲ့ အမေရိကန်နိုင်ငံ နယူးယောက်မြို့ကနေ တာဝန်အရ ဒါကာကို ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့တာ။ တချို့က အခုလို ပြောင်းခဲ့တာကို အံ့ဩနေကြတယ်။ နယူးယောက်နဲ့ ဒါကာဆိုတာ အများအပြား မိုးနွေမြေကြီးလို ကွာခြားနေတယ်လို့ မြင်ကြတယ်။ ဟုတ်လည်း ဟုတ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ကျွန်တော်က အလုပ်ပေတံနဲ့တိုင်းပြီး ပြောင်းဖို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့တာ။ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းဖြစ်တဲ့ ကလေး များရန်ပုံငွေအဖွဲ့ရဲ့ ဖွဲ့စည်းမှုမှာ သုံးဆင့်ရှိတယ်။ တစ်ဆင့်က ရုံးချုပ်အဆင့်ဖြစ်ပြီး နယူးယောက်မြို့မှာ။ ကျွန်တော်ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့မှာ တာဝန်ယူစဉ် ရုံးချုပ်မှာ တာဝန်ပေးခြင်းခံရတယ်။ အစတုန်းက စီးပွားရေးဌာနမှာ ဦးစီးခဲ့ပြီး နောက်ပိုင်းမှာတော့ လူမှုပေါ်လစီဌာနမှာ တာဝန်ယူခဲ့တာ။ ကျွန်တော်က ငယ်ငယ်ကတည်းက ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့မှာ အလုပ်လုပ်ချင်တဲ့ အိမ်မက် ရှိခဲ့တာ။ ဦးစွာကို အားကျခဲ့သလို ဦးညွန့် ဒေါက်တာဦးကိုကို၊ ဒေါက်တာထွန်းတင်၊ ဒေါက်တာထွန်းဝေ၊ ဒေါက်တာညီညီစတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးတွေက ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းတွေမှာ တာဝန်ယူခဲ့တဲ့ ထင်ရှားခဲ့သူတွေ။ ကျွန်တော်ဝန်ကြီးဌာနမှာ တာဝန်ယူရင်း ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့အပါအဝင် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ရင်းနှီးပတ်သက်ခဲ့တယ်။ ဒါကြောင့်လည်း ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ် လောက်မှာ ကလေးများရန်ပုံငွေအဖွဲ့က နယူးယောက်ကိုလာဖို့ ကမ်းလှမ်းခဲ့တယ်။ ကျွန်တော်က ချက်ချင်းသွားချင်ပေမယ့် လူကြီးတွေက ခွင့်မပြုလို့ တစ်နှစ်ကျော်စောင့်ခဲ့ရတယ်။

အခုလို စောင့်ရင်း ကျွန်တော်က သိပ်စိတ်ပူခဲ့တယ်။ ၁၉၈၃ ခုနှစ်လောက်တုန်းကလည်း ဗန်ကောက်မြို့မှာရှိတဲ့ ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့အစည်းက ကျွန်တော်ကို တာဝန်ယူပေးဖို့ ကမ်းလှမ်းခဲ့တယ်။ ကျွန်တော်ကလည်း ဒီအခွင့်အရေးကို သိပ်လိုချင်ခဲ့တယ်။ ကုလသမဂ္ဂရဲ့ ကမ်းလှမ်းချက်ကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက တစ်ဆင့် ဝန်ကြီးများအဖွဲ့ကို တင်ရမှာ။ ဝန်ကြီးများအဖွဲ့က ခွင့်ပြုမှုသွားခွင့်ရမှာ။ ဒါပေမယ့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက မတင်ခဲ့ဘူး။ နောက်ဆုံးအချိန်မှာ ကျွန်တော်ရဲ့ကမ်းလှမ်းမှုကို ပယ်ချခဲ့တယ်။ ပယ်ရတာလည်း ကျွန်တော်ရဲ့ အမျိုးတော်မှုကြောင့် ဖြစ်တယ်လို့ သိခဲ့ရတယ်။ ကိုယ်တတ်နိုင်တဲ့ ကိစ္စမဟုတ်တဲ့ အတွက် ဝင်ကြားလို့ မှတ်ယူခဲ့ရတယ်။ အခုလည်း ဒီလိုဖြစ်မှာကို စိုးရိမ်ခဲ့ရတယ်။ တာဝန်ရှိသူတွေရဲ့စောင့်ရှောက်မှု၊ သဘောထားကြီးမှုတွေကြောင့် ကျွန်တော်ဒီတစ်ခေါက်တော့ သွားခွင့်ရခဲ့တယ်။

ကလေးများရန်ပုံငွေမှာ နောက်တစ်ဆင့်က ဒေသဆိုင်ရာ ရုံးများဖြစ်တယ်။ ရုံးချုပ်ရတာဝန်၊ ဝတ္တရားတွေကို ဒေသအလိုက် ခွဲဝေပြီး ဒေသရုံးတွေကို ဖွင့်လှစ်ထားတယ်။ အာရှတိုက်အတွက် ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့နဲ့ နီပေါနိုင်ငံ ဓမ္မမန္တမြို့မှာ တည်ထားခဲ့တယ်။ အာဖရိကတိုက်၊ လက်တင်အမေရိကတိုက်နဲ့ ဥရောပတိုက်တို့အတွက်လည်း သက်ဆိုင်ရာဒေသရုံးတွေ ဖွင့်လှစ်ခဲ့တယ်။ နောက်ဆုံးအဆင့်က နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအတွင်း ဖွင့်လှစ်ထားတဲ့ရုံး။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအတွက် တာဝန်ယူရတာမို့ အသေးစိတ်လှုပ်ရှားမှုတွေ၊ အလုပ်တွေ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရတယ်။ ရုံးချုပ်နဲ့ ဒေသဆိုင်ရာရုံးတွေက ချမှတ်ထားတဲ့ ပေါ်လစီ၊ မူဝါဒတွေကို လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်ရတဲ့တာဝန်။ ဒါကြောင့်လည်း ကိုယ်ကပေါ်လစီ တာဝန်ယူပြီးတာမို့ ဒီပေါ်လစီတွေ လက်တွေ့ကျကျ ဘယ်လိုအကောင်အထည်ဖော်ရမယ့် အတွေ့အကြုံရချင်တာမို့ ပြောင်းလဲခဲ့တာ။ ကျွန်တော်တို့ မိသားစု ၁၉၉၇ ခုနှစ်ကနေ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်အထိ သုံးနှစ်ကျော်တာဝန်ယူခဲ့တယ်။ လက်တွေ့ကျကျ ကလေးများ

ရန်ပုံငွေအဖွဲ့ရဲ့ စီမံကိန်း၊ စီမံချက်တွေကို အကောင်အထည်ဖော်ခွင့်ရခဲ့တယ်။ တစ်နိုင်ငံလုံးမှာ ဖွင့်လှစ်ထားတဲ့ နယ်ရုံးတွေကို တာဝန်ယူစီမံရတာမို့ နိုင်ငံအနှံ့ရောက်ခဲ့တယ်။ ထူးခြားတာက မြန်မာနိုင်ငံရဲ့နယ်စပ်ဒေသတွေရောက်တဲ့အချိန် မြန်မာကြီး လူမျိုးစုတွေကို တွေ့ဆုံခွင့်ရတယ်။

သူတို့ဟာ တစ်ချိန်က ဒုတိယ မြန်မာနိုင်ငံတည်ထောင်စဉ်က တောင်ငူကတစ်ဆင့် ပြောင်းရွှေ့လာကြတယ်လို့ ပါးစပ်ရာဇဝင်အရ လက်ခံထားကြတယ်။ သူတို့ပြောတဲ့ မြန်မာစကားဟာ ရှေးဟောင်းမြန်မာစကားဖြစ်ပြီး ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းမျှ နားလည်တယ်။ အဝတ်အစားအပြင်အဆင်က အတိုးအဘွားတွေပုံစံမျိုး။ အားလုံးက ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တွေ။ စေတီပုထိုးတွေ၊ ဘုန်းကြီး

ကြိုးစားဖြစ်သွားတယ်။ သူ့ကိုအားကိုးခဲ့ရင် ကိုယ်တတ်မှာ မဟုတ်ဘူး။ သူ့ကျေးဇူးကြောင့် အခုဆိုကျွန်တော် တော်တော် ကျွမ်းကျင်နေပြီ။

စခန်းတွေကိုကြည့်ရင်း ကားလမ်းတွေကနေမောင်တောခရိုင်ကို လှမ်းမြင်ရတယ်။ တလောက ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့ မောင်တောရောက်တော့လည်း အခုလိုပဲ တစ်ဖက်နိုင်ငံကို လှမ်းမြင်ခဲ့ရတယ်။ အနှစ် ၂၀အတွင်း ဘင်္ဂလားဒေ့ရှိနိုင်ငံနဲ့ ဒါကာမြို့ဟာ သိသိသာသာ ပြောင်းလဲသွားခဲ့တယ်။ တစ်ချိန်က နာမည်ကြီး အမေရိကန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ကစ်ဆင်ဂျာဟာ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှိကို သုံးမရတဲ့ ခြင်းတောင်းတစ်ခုအနေနဲ့ ဥပမာပေးခဲ့တယ်။ အမှန်တော့ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှိနိုင်ငံဟာ ၁၉၇၄ ခုနှစ်က

ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးစတဲ့ဝန်ဆောင်ပေးမှုလုပ်ငန်းတွေကို နိုင်ငံတော်အဖွဲ့အစည်းများကလည်းကောင်း၊ အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်းများကလည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ကြတယ်။ ဒီချဉ်းကပ်မှုနဲ့ မတူညီတဲ့ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ လူမှုရေးလုပ်ငန်းကိစ္စတွေကို စီးပွားရေးပုံစံနဲ့ ဖြေရှင်းခြင်းဖြစ်တယ်။ ရလာတဲ့အကျိုးအမြတ်တွေကို ပြန်လည်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံပြီး လုပ်ငန်းများကို တိုးချဲ့ခြင်းဖြစ်တယ်။

ကျောင်းတွေအပြည့်။ နောက်လူမျိုးစုတစ်ခုကတော့ သူတို့အခေါ် ခမာ။ မြန်မာပြည်မှာတော့ သက်လူမျိုး။ အားလုံးက အတူတူပဲ။ အိမ်နီးနားချင်းနိုင်ငံတွေမှာ ဒါမျိုးက မဆန်းကြယ်လှပါဘူး။ ထိုင်းနိုင်ငံမှာ ကရင်လူမျိုး၊ မွန်လူမျိုးတွေရှိသလို တရုတ်ပြည်မှာလည်း မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ လူမျိုးစုတွေရှိကြတာပါပဲ။ နာဂလူမျိုးဆိုရင် မြန်မာပြည်မှာ ရှိသလို အိန္ဒိယနိုင်ငံမှာလည်းရှိတာ တွေ့ရပါတယ်။

ဒီတစ်ခေါက်တော့ ဒါကာမြို့ကို နိုင်ငံတာဝန်နဲ့ ရောက်ခဲ့တာ။ ခက်ခဲရပ်ထွေးသိမ်မွေ့လှတဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ်မောင်တောမြို့နယ်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ကိစ္စဖြစ်တယ်။ ရန်ကုန်က ဒါကာကို လေယာဉ်နဲ့ တိုက်ရိုက်သွားရောက်ခဲ့တာ။ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးတာဝန်ရှိတဲ့ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်ခြောက်ဦးက မြန်မာနိုင်ငံက ရောက်လာတဲ့ ဒုက္ခသည်စခန်းတွေကို သွားရောက်ပြီး မြေပြင်အခြေအနေကို မေးမြန်းခဲ့တယ်။ နိုင်ငံတကာရဲ့ပြင်းထန်လှတဲ့ စွပ်စွဲမှုတွေကို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ ဆန်းစစ်ဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့ဟာ စခန်းသုံးခုကို သွားရောက်ခဲ့သလို ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများနဲ့လည်း တွေ့ဆုံခဲ့ပါတယ်။ ကော်မရှင်ရဲလုပ်ငန်းတွေကို ပြီးပြည့်စုံအောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့တာ။ လုပ်စရာရှိတာတွေကို လုပ်ခဲ့တာသာ ဖြစ်တယ်။

စခန်းတွေ ကော့(စ်)ဘဇားမြို့နယ်မှာရှိတာမို့ ဒါကာမြို့က လေယာဉ်နဲ့ သွားရောက်ပြီး မော်တော်ယာဉ်နဲ့ ခရီးဆက်ခဲ့ရတယ်။ ကျွန်တော်က ကော့(စ်)ဘဇားကို လွန်ခဲ့တဲ့ အနှစ် ၂၀ က ရောက်ဖူးခဲ့တယ်။ ကျွန်တော်တို့မိသားစုနယူးယောက်မြို့က ဒါကာကိုပြောင်းလားတဲ့အချိန် အိမ်ငှားလို့ မရသေးတာမို့ ဟိုတယ်မှာ နေရတယ်။ ရောက်ပြီးသုံးရက်မှာ ကော့(စ်)ဘဇားမှာ ကလေးများ ရန်ပုံငွေရုံးတစ်ဖွဲ့လုံး တွေ့ဆုံပွဲလုပ်ရမှာမို့ မိသားစုကိုထားပြီး ကော့(စ်)ဘဇားကိုသွားခဲ့တယ်။ တွေ့ဆုံပွဲမှာ ကျွန်တော်တို့ တင်ပြပေးဖို့ တာဝန်ပေးခဲ့တယ်။ ရုံးချုပ်တုန်းက မကျွမ်းကျင်တဲ့ ကွန်ပျူတာ Slide Show ကို ပြင်ဖို့ ခက်ခဲခဲ့တယ်။ ရုံးက အိုင်တီကျွမ်းကျင်သူကို အကူအညီတောင်းခဲ့ပေမယ့် အချိန်မီမရောက်လာလို့ ကျွန်တော်တစ်ညလုံးမအိပ်ဘဲ ကြိုးစားပြီး ပြင်ဆင်ခဲ့တယ်။ အခုချိန်အထိ ဒီဝန်ထမ်းကို ကျေးဇူးတင်နေရတယ်။ သူမရောက်လာလို့ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်

အရှေ့ပါကစ္စတန်နိုင်ငံဖြစ်ကာ အင်္ဂလိပ်ဆီက လွတ်လပ်ရေးရပြီးချိန် ဟိန္ဒူအများစုရှိတဲ့ အိန္ဒိယနိုင်ငံနဲ့ မူဆလင်အများစုနေထိုင်တဲ့ ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ နှစ်နိုင်ငံအဖြစ်ရပ်တည်လာခဲ့တယ်။ ထူးခြားတာက ပါကစ္စတန်နိုင်ငံဟာ ပထဝီ အနေအထားအရ နှစ်ပိုင်းဖြစ်ခဲ့တယ်။ အိန္ဒိယပြည်ရဲ့ အနောက်ဘက်ကို ပါကစ္စတန်လိုခေါ်ပြီး အရှေ့ဘက်ကရိုတဲ့ ဒေသကိုတော့ အရှေ့ပါကစ္စတန်လို့ သတ်မှတ်ခဲ့တယ်။ ၁၉၇၁ ခုနှစ်မှာ အရှေ့ပါကစ္စတန်ဟာ လွတ်လပ်ရေး တိုက်ပွဲဝင်ခဲ့ပြီး လွတ်လပ်တဲ့ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှိ နိုင်ငံကို တည်ထောင်နိုင်ခဲ့တယ်။ လွတ်လပ်ရေးဖခင်ကြီး မူဂျီယူရာမာန် နောက်ပိုင်းမှာ လုပ်ကြံခံရပြီး လက်ရှိဝန်ကြီးချုပ်ကတော့ သူ့ရဲ့သမီးဖြစ်တယ်။ အခက်အခဲပေါင်းစုံ နှုတ်ကမ်းကန်ခဲ့ရတဲ့ နိုင်ငံဟာ အခုတော့ စီးပွားရေးအရ အလွန်အောင်မြင်တဲ့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ရပ်တည်နေတာ အံ့ဩစွာတွေ့ရတယ်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်မှာ အလယ်အလတ်ဝင်ငွေရှိတဲ့ နိုင်ငံတစ်ခုအဖြစ် ရပ်တည်လိမ့်မယ်လို့ မျှော်မှန်းထားတယ်။ တစ်ချိန်က နိုင်ငံဟာ ဂုန်လျှော်ထုတ်လုပ်မှုကြောင့် နာမည်ကြီးခဲ့တယ်။ အခုတော့ အထည်ချုပ်လုပ်ငန်းထွန်းကားမှုကြောင့် ကမ္ဘာကျော်နေပြီ။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှာ တစ်ကမ္ဘာလုံးမှာ ဂျင်းဖျင်စထုတ်လုပ်မှုမှာ တရုတ်နိုင်ငံကို ကျော်ဖြတ်ပြီး ပထမနေရာမှာ ရပ်တည်လာခဲ့တယ်။

ဒါကာမြို့လမ်းရဲ့မြင်ကွင်းဟာ စင်ကာပူနိုင်ငံ၊ ထိုင်းနိုင်ငံ မြင်ကွင်းနဲ့ ဆင်တူဆဲ။ မြင့်မားလှတဲ့အဆောက်အအုံတွေ၊ ဈေးဆိုင်တွေနဲ့အပြည့်။ ထူးခြားတာက လေယာဉ်ကွင်းက မြို့ထဲဝင်တဲ့လမ်းမကြီးမှာ မိုးပျံတ်တားတွေ ထိုးထားတာတွေ့ရတယ်။ ရန်ကုန်မှာရှိတဲ့ ခုံးကျော်တံတားတွေနဲ့တော့ မတူလှဘူး။ ယာဉ်ကြောကျပ်တဲ့ပြဿနာကို မိုးပျံတ်တားတွေနဲ့ ဖြေရှင်းနိုင်ခဲ့တာ။ ရန်ကုန်မှာတော့ ခုံးကျော်တံတား သံသရာထဲက ဘယ်တော့မှ ထွက်နိုင်လဲမသိဘူး။ လွန်ခဲ့တဲ့နှစ် ၂၀က မမြင်ဖူးတဲ့ကားသစ်တွေက လမ်းပေါ်မှာ အများကြီးပါ။ ဆိုက်ကားတွေကလည်း အရင်တုန်းကလို ယာဉ်ကြောပိတ်ဆိုမှုကို အားပေးလျက်ပဲ။ နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုအနေနဲ့ မဟာကြီးမားနေပြီး ပို့ကုန်ကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နေတာတွေ့ရတယ်။ နိုင်ငံခြားရောက်နေတဲ့ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှိနိုင်ငံသားတွေဟာလည်း

နိုင်ငံရဲ့ဝင်ငွေကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းက တိုးပွားစေတယ်။ အရှေ့အလယ်ပိုင်းနိုင်ငံတွေ၊ မလေးရှားနိုင်ငံနဲ့ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွေမှာ ရွှေပြောင်းလုပ်သားတွေက အများကြီးရှိနေတာမို့ နိုင်ငံအတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းက အထောက်အကူဖြစ်စေခဲ့တယ်။ အထည်ချုပ်လုပ်ငန်း တိုးတက်မှုဟာ စီးပွားရေးအရ တိုးတက်မှုမက ပိုပြီးအရေးပါလှတဲ့ လူမှုရေးတိုးတက်မှုကို အားပေးနိုင်ခဲ့တယ်။ အထည်ချုပ်လုပ်ငန်းမှာ ဝန်ထမ်းအများစုဟာ အမျိုးသမီးငယ်တွေဖြစ်ကြတယ်။ သူတို့အနေနဲ့ အခုလို မြို့ပေါ်စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံတွေမှာ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အရေးတွေ ရရှိနေတာမို့ လူ့အဆင့်အတန်းတိုးမြှင့်မှုကို ဖန်တီးပေးနိုင်တာ ဖြစ်တယ်။ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှိနိုင်ငံရဲ့ အခြေခံစီမံခန့်ခွဲမှုက လူဦးရေ သိပ်သည်းမှုဖြစ်တယ်။ ရှိတဲ့ နေထိုင်ရာမြေဧရိယာနဲ့ လူဦးရေကို မျှတမှုမရှိတာတွေ့ရတယ်။ ဒါပေမယ့် တစ်ဖက်မှာလည်း မိသားစုစီမံကိန်းနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အအောင်မြင်ဆုံး နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအနေနဲ့ အသိအမှတ်ပြုခြင်းခံရပါတယ်။

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှိနိုင်ငံနဲ့ ပတ်သက်ပြီး လေ့လာသုံးသပ်ရင် နိဘယ်ဆူရှင် ပါမောက္ခ ယူနပ်(စ်)ကို မေ့လို့မရပါဘူး။ ဆရာကြီးက စစ်တကောင်း တက္ကသိုလ်က စီးပွားရေးပါမောက္ခဖြစ်တယ်။ သူဟာ ၁၉၇၄ ခုနှစ်မှာ စုဆောင်းထားတဲ့ ၂၅ ဒေါ်လာနဲ့ သူ့အလုပ်ကို စတင်ခဲ့သူဖြစ်တယ်။ တစ်ခါက သူ့အကြောင်းကို ကျွန်တော်ကို ပြောပြဖူးပါတယ်။ သူဟာ တက္ကသိုလ်မှာ စီးပွားရေးပညာတွေ သင်ကြားနေသူ။ ဒါပေမယ့် သူပတ်ဝန်းကျင်က လူအများစုက ဆင်းရဲနေကြတယ်။ တစ်ခုခုတော့ လုပ်မြဲဖြစ်မယ်ဆိုပြီး အသေးစားချေးငွေလုပ်ငန်းတစ်ခုကို စောစောက ပြောသလို ဒေါ်လာ ၂၅ နဲ့ စတင်ခဲ့တယ်။ သူ့ရဲ့ အသေးစားချေးငွေပုံစံက ထူးခြားလှပါတယ်။ ငွေချေးရာမှာ ဆင်းရဲသူတွေ၊ စာမတတ်တဲ့သူတွေကို ဦးစားပေးသလို အထူးသဖြင့် အမျိုးသမီးများကိုသာ ချေးခဲ့တယ်။ အပေါင်ခံပစ္စည်း အာမခံတွေ လုံးဝမတောင်းခဲ့ဘဲ ဝိုင်းကြီးချုပ်စနစ်နဲ့ ချေးခဲ့တာ ဖြစ်တယ်။ ၁၀ ဦးပါဝင်တဲ့ဝိုင်းတွေဖွဲ့စည်းပြီး ပြန်ဆပ်မှုကို အဖွဲ့ဝင်တွေက အာမခံရပါတယ်။ သူ့ရဲ့သဘောထားက နမူနာယူသင့်တဲ့ အတွေးအခေါ်တစ်ရပ်ပါ။ ချေးတဲ့သူတွေ အကြွေးပြန်မဆပ်တာ မဆပ်ချင်လို့မဟုတ်ဘဲ မဆပ်နိုင်သေးလို့ဖြစ်တယ်လို့ခံယူပြီး ပြေလည်တဲ့အချိန်မှာ ပြန်ဆပ်ခွင့် ပေးထားခဲ့တယ်။ ထူးခြားတဲ့ကတိကတော့ ချေးတဲ့သူဟာ သားသမီးတွေကို ပညာသင်ပေးဖို့နဲ့ ယင်လုံအိမ်သာဆောက်ဖို့ပဲဖြစ်တယ်။ ဒီလိုဆောင်ရွက်မှုဟာ လူမှုစီးပွားရေးလုပ်ငန်း (Social Business) ကို တည်ထောင်ခြင်းသာဖြစ်တယ်။ ပါမောက္ခ ယူနပ်(စ်)ရဲ့အသေးစားချေးငွေစနစ်ကို ဂရာမင်းဆက် လို့ခေါ်ပြီး ယခုအချိန် တစ်ကမ္ဘာလုံးမှာ အတုယူပြီး ဖွင့်လှစ်ထားတာ တွေ့ရပါတယ်။

ဒီပုံစံကိုအတုယူပြီး ကျွန်တော်နိုင်ငံမှာလည်း လူမှုစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို တည်ထောင်လျက်ရှိပါတယ်။ ပုံမှန်အားဖြင့် လူမှုရေးပြဿနာတွေကို လူမှုရေးနည်းနဲ့ဖြေရှင်းကြပါတယ်။ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးစတဲ့ဝန်ဆောင်ပေးမှု လုပ်ငန်းတွေကို နိုင်ငံတော် အဖွဲ့အစည်းများကလည်းကောင်း၊ အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်းများကလည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ကြတယ်။ ဒီချဉ်းကပ်မှုနဲ့ မတူညီတဲ့ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ လူမှုရေးလုပ်ငန်းကိစ္စတွေကို စီးပွားရေးပုံစံနဲ့ ဖြေရှင်းခြင်းဖြစ်တယ်။ ရလာတဲ့အကျိုးအမြတ်တွေကို ပြန်လည်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံပြီးလုပ်ငန်းများကို တိုးချဲ့ခြင်းဖြစ်တယ်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတိုးတက် ဖွံ့ဖြိုးမှုဆောင်ရွက်ရာမှာ ကျန်တဲ့ နိုင်ငံတွေက အတွေ့အကြုံတွေကို သင်ခန်းစာယူဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ မကြာမီကာလအတွင်း အိန္ဒိယနိုင်ငံဟာ စီးပွားရေးအရ အဆင့်သုံးဆင့်နေရာရောက်တော့မှာဖြစ်သလို ၁၉၇၄ ခုနှစ်မှ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု စတင်ခဲ့တဲ့ တရုတ်နိုင်ငံဟာ အဆင့်နှစ်က တစ်ဆင့်အဆင့်တစ်နေရာကို ရောက်ဖို့ သေချာပါတယ်။ အာဖရိကနိုင်ငံတွေဟာလည်း ပုံစံအမျိုးမျိုးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေတာ တွေ့ရတယ်။ လက်တင်အမေရိကနိုင်ငံတွေအတွက် တော့ ပြောစရာမလိုလောက်အောင်ပါပဲ။ ကျွန်တော်နိုင်ငံဟာ နောက်ကျကျန်ရစ်တဲ့ နိုင်ငံဖြစ်တယ်။ နောက်ကျနေတာကို စိတ်ပျက်နေမယ့်အစား နောက်ကျရတဲ့ အခွင့်အရေးကို ယူပြီး ကိုယ်ရှေ့ရောက်နေတဲ့ နိုင်ငံတွေရဲ့ သင်ခန်းစာကို ယူသင့်ပါတယ်။ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှိနိုင်ငံက သင်ခန်းစာတွေ အများကြီးရလိမ့်မယ်လို့ မျှော်လင့်မိပါတယ်။

ဆည်ရေသောက်တောင်သူများနှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

ပေါင်းတည် မေ ၇
ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အေဂျင်စီ (JICA) တရားဝင်ဖွံ့ဖြိုးရေးချေးငွေ JICA ODA LOAN ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသော ဝဲကြီးဆည်ရေသောက်စနစ်အဆင့်မြှင့်တင်ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ စီမံကိန်း တတိယနှစ် လုပ်ငန်းများ ဖော်ဆောင်မည့်ဒေသအတွင်းရှိ ဆည်ရေသောက်တောင်သူများ၊ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေး(၂)နှင့်ဦးစီးအရာရှိများ၊ JICA အတိုင်ပင်ခံအဖွဲ့မှ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်များသည် မေ ၄ ရက်က ပေါက်အိုင်ကြီးကျေးရွာအုပ်စု ဥသျှစ်ကုန်းကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ တွေ့ဆုံ၍ လုပ်ငန်းဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ်နှင့် ဆည်ရေသောက်တောင်သူများ၏ လိုအပ်ချက်များကို တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြင်နိုင်

မွန်ပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး ရဲမှူးကြီး ဘိုဘိုဦး၏ ဦးဆောင်မှု၊ မော်လမြိုင်ခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး ကျော်စိုးကြီးကြပ်မှုဖြင့် ကျိုက်မရော မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကျော်သန်းနှင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ရေတွင်းကုန်းကျေးရွာ သမလမ်းဆုံ၌ မေ ၂ ရက်က သက်ငယ်မုဒိမ်းမှု ပြစ်မှုပြစ်ဒဏ်များ၊ လူကုန်ကူးခံရခြင်း အကြောင်းအရာများနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး အကြောင်းအရာများကို ပြည်သူများ အားပညာပေးရှင်းလင်းဟောပြောစဉ် တင်ထွင်(မော်လမြိုင်)



ဂျူပင်တပ်စ်နှင့် ရီးရဲမက်ဒရစ်တို့ ပြိုင်တူကျော်ဖြတ်နိုင်ကြမယ့် ချန်ပီယံလိဂ် အကြံပိုလ်လှပဲ ဒုတိယအကျော့

လာမယ့် သီတင်းပတ်ကြားရက်ဖြစ်တဲ့ မေ ၉ ရက်နဲ့ ၁၀ ရက်တွေမှာတော့ ချန်ပီယံလိဂ် အကြံပိုလ်လှပဲ ဒုတိယအကျော့ပွဲစဉ်တွေကို ဆက်လက်ကစားမှာဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ဆုံး ဝိုင်လ်လှပဲကို တက်ရောက်နိုင်ဖို့ နောက်ဆုံးကြိုးပမ်းရမယ့်ပွဲမှာ အသင်းတိုင်း ခြေကုန်ထုတ်ကြတော့မှာဖြစ်ပါတယ်။ ပထမအကျော့မှာ ရလဒ်မပြတ်သားတဲ့အသင်းတွေအတွက်တော့ ပြိုင်ဆိုင်မှု ပြင်းထန်ပြီး အကြိတ်အနယ်နွဲ့ကြတော့မှာဖြစ်တဲ့အတွက် ဘယ်အသင်းတွေ နောက်ဆုံးဝိုင်လ်လှပဲအထိ တက်ရောက်သွားနိုင်မလဲဆိုတာ ပရိသတ်တွေအတွက် ရင်ခုန်စိတ်လှုပ်ရှားစရာကောင်းနေပြီဖြစ်ပါတယ်။

ဂျူပင်တပ်စ်နှင့် မိုနာကို

ပထမအကျော့အဝေးကွင်းမှာ နှစ်ဂိုးပြတ်နိုင်ပွဲရခဲ့တဲ့ ဂျူပင်တပ်စ်တို့ကတော့ အခုပွဲ အိမ်ကွင်းဖြစ်တာမို့ အနိုင်ရလဒ်ကိုပဲ ဆုလိုက်ဦးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဝေးကွင်းမှာ ပေးဂိုးမရှိခဲ့တာမို့ ဂျူပင်တပ်စ်အတွက် နောက်တစ်ဆင့် ဝိုင်လ်လှပဲတက်ရောက်ရေးဟာ တောက်ပနေတာမို့ ဒီပွဲမှာ အမှားအယွင်းခံမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ တိုက်စစ်ရေး၊ ခံစစ်ပိုင်းမှာပါ အားနည်းချက်မရှိတဲ့ ဂျူပင်တပ်စ်ဟာ နောက်ဆုံး ငါးပွဲကစားခဲ့ရာမှာ တိုက်စစ်မှူးတွေက ၁၀ ဂိုးသွင်းယူခဲ့ပြီး ပေးဂိုးနှစ်ဂိုးသာ ရှိခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီ နှစ်ဂိုးကလည်း အတ္တလန္တာနဲ့ပွဲမှာ ဖြစ်ပြီး ကျန်လေးပွဲမှာ ပေးဂိုးမရှိခဲ့ပါဘူး။ ဂျူပင်တပ်စ်အတွက် အခုပွဲမှာ အဓိကကစားသမားတွေ ဒဏ်ရာရ ပွဲပယ်မရှိတာမို့ အားသာချက်လည်း ရှိနေပါတယ်။ ဒီနှစ် ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားကို မျှော်မှန်းနေတဲ့ ဂျူပင်တပ်စ်ဟာ အခုပွဲမှာ အမှားအယွင်းအဖြစ် မခံဘဲ ခံစစ်ကို လုံခြုံအောင်တည်ပြီး တိုက်စစ်ဆင် ကစားပါလိမ့်မယ်။ မိုနာကိုတို့ကတော့ ပထမအကျော့ရလဒ်အရ အခုပွဲမှာ သွင်းဂိုးများမှ နောက်တစ်ဆင့် တက်နိုင်တော့မယ့်အနေအထားပါပဲ။ လက်ရှိခြေစွမ်းအရ မိုနာကိုရဲ့ တိုက်စစ်အားက ဂျူပင်တပ်စ် ခံစစ်ကြောင်းကို ကျော်ဖြတ်ဖို့ မလွယ်ပါဘူး။ ဂျူပင်တပ်စ်ရဲ့ အိမ်ကွင်းမှာ အသာစီးယူ ဖို့အားပေးကစားမှုအောက်မှာ မိုနာကိုရဲ့ ချန်ပီယံလိဂ် အိမ်ကွင်းပျက် ပြယ်သွားပါလိမ့်မယ်။

အက်သလက်တီကိုနှင့် ရီးရဲမက်ဒရစ်

ပထမအကျော့ ရီးရဲမက်ဒရစ်ကွင်းမှာ သုံးဂိုးပြတ် ရှုံးနိမ့်ခဲ့တဲ့အတွက် အက်သလက်တီကိုတို့ မျှော်လင့်ချက်မရှိပါ။ ခံစစ်ပိုင်းကောင်းမွန်တဲ့ အက်သလက်တီကိုဟာ အခုပွဲမှာ တိုက်စစ်ဖွင့်ကစားပြီး ဂိုးများသွင်းယူနိုင်ရေး ကြိုးစားပါလိမ့်မယ်။ အက်သလက်တီကိုရဲ့ ခြေစွမ်းဟာ အခုတလော အတက်အကျရှိနေပြီး ရလဒ်မတည်မငြိမ်ဖြစ်နေတာမို့ အခုပွဲမှာတော့ တိုက်စစ်ရဲရဲဖွင့်ပြီး အားထုတ်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ ရီးရဲမက်ဒရစ်တို့ကတော့ ပထမအကျော့ နိုင်ပွဲရခဲ့ပေမယ့် အခုပွဲကို အလေးထား ကစားမှာဖြစ်ပြီး နိုင်ပွဲရအောင် ကြိုးစားဦးမှာဖြစ်ပါတယ်။ ရီးရဲမက်ဒရစ်မှာ ပီပီ၊ ဂါရတ်ဘေးလ်နဲ့ ကာဟာဂျက်တို့ ဒဏ်ရာရရှိနေပြီး ပါဝင်ဖို့ မသေချာပေမယ့် လက်ရှိကစားသမားစုဖွဲ့မှုနဲ့ တောင်တင်းမှုက အကောင်းဆုံး အနေအထားရှိနေပါတယ်။ စီရော်နယ်ဒို



က ဂိုးသွင်းခြေစွမ်းကောင်းပြီး ဂိုးသွင်းလည်း သေချာနေပါတယ်။ အခုတလော နောက်ဆုံးကစားခဲ့တဲ့ပွဲမှာ ရီးရဲမက်ဒရစ် တိုက်စစ်မှူးတွေက ၁၀ ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့တာမို့ အခုပွဲမှာလည်း အက်သလက်တီကိုတို့ အိမ်ကွင်းဖြစ်ပေမယ့် မလွယ်ပါဘူး။ အက်သလက်တီ

ကိုရဲ့ အိမ်ကွင်းအားသာချက်ကြောင့် ဂိုးအနည်းနဲ့ နိုင်ပွဲရနိုင်ပေမယ့် ချန်ပီယံလိဂ် နောက်ဆုံးဝိုင်လ်လှပဲကိုတော့ ရီးရဲမက်ဒရစ်တို့ပဲ တက်ရောက်သွားပါလိမ့်မယ်။

■ မိုးမြင့်လင်းလက် ■

အချမ်းသာဆုံး အားကစားသမားစာရင်းမှာ ပါဝင်လာတဲ့ အီဘရာဟီမိုပစ်ချ်



ဇလတ်တန် အီဘရာဟီမိုပစ်ချ်ဟာ ဆန်းဒေးတိုင်း စပေါ့ရဲ့ ထုတ်ပြန်တဲ့ အချမ်းသာဆုံး စာရင်းမှာ လူ့ဝစ်ဟာမစ်တန်ပြီးနောက် ဒုတိယ အချမ်းသာဆုံး ကစားသမားဖြစ်လာပါတယ်။ ဆွီဒင်တိုက်စစ်မှူး အီဘရာဟီမိုပစ်ချ်ဟာ ဇလတ်လက မန်ယူကို ပြောင်းလာပြီးတဲ့နောက် ဗြိတိန်မှာ ဝင်ငွေ အကောင်းဆုံးကစားသမားတွေထဲမှာ ပါဝင်ခဲ့ပြီးနောက် အချမ်းသာဆုံးစာရင်းမှာ ပါဝင်လာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ ပေါင် ၉၃ သန်းနဲ့ တတိယနေရာမှာ ရှိနေတဲ့ ရွန်းနက်ကို ကျော်ဖြတ်ကာ ပေါင်သန်း ၁၁၀ နဲ့ ဝင်ငွေ အကောင်းဆုံးကစားသမားဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ ဖော်မြူလာဝမ်း ကားမောင်းချန်ပီယံ ဟာမစ်တန်ကတော့ ပေါင် ၁၃၀ သန်းနဲ့ အများဆုံး ချမ်းသာတဲ့ ကစားသမားဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။

ပြိုင်ကားမောင်းအားကစားသမား ဂျင်ဆင်ဘတ်တွန်ကတော့ စတုတ္ထနေရာမှာ ရှိနေပါတယ်။ အချမ်းသာဆုံး ၁၀ ဦးထဲမှာ ငါးဦးကတော့ ဘောလုံးသမား သုံးဦးနဲ့ နည်းပြ နှစ်ဦးပါဝင်ပါတယ်။ ရွန်းနက်ကတော့ ပေါင် ၉၃ သန်းနဲ့ တတိယ အချမ်းသာဆုံး ကစားသမားဖြစ်လာပါတယ်။

တန်းဆင်းဇန်နီမှ လွတ်မြောက်ဖို့ သေချာသွားတဲ့ ဝက်စ်ဟမ်း



ဝက်စ်ဟမ်းက စပါးအသင်းကို တစ်ဂိုးဂိုးမရှိနဲ့ အနိုင်ရလိုက်ပြီးနောက် တန်းဆင်းဇန်နီမှ လွတ်မြောက်ဖို့ အဆုံးသတ်သွားပြီဖြစ်ပါတယ်။ ပွဲစဉ် ၃၅ အပြီး ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းဟာ ရမှတ် ၄၂ မှတ်နဲ့ နံပါတ် ၉ နေရာကိုရောက်ရှိလာပါတယ်။ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းအတွက် တစ်လုံးတည်းသော အနိုင်ဂိုးကို လန်ဒီနီက သွင်းယူပေးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ စပါးအသင်းကတော့ ချယ်လ်ဆီးနောက်မှ လိုက်နေရဆဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပွဲအပြီးမှာတော့ ယော့ထိပ်မှာ ရောက်နေတဲ့ ချယ်လ်ဆီးကတော့ နှစ်ပွဲ အနိုင်ကစားနိုင်မယ့်ဆိုရင် ဇလားယူဖို့ သေချာသွားပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပွဲမှာ စပါးတို့ ရှုံးနိမ့်လိုက်တဲ့အတွက် ချယ်လ်ဆီးအသင်း ချန်ပီယံဖြစ်ဖို့ အခွင့်အလမ်း ပိုမိုရရှိသွားခဲ့ပါတယ်။ စပါးအသင်းအနေနဲ့ ချယ်လ်ဆီးကို အဓိလိုက်ဖို့ ကြိုးစားခဲ့ပေမယ့် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းကို မထင်မှတ်ဘဲ ရှုံးနိမ့်သွားတဲ့အတွက် ချယ်လ်ဆီးကို အဓိလိုက်ဖို့ ခက်ခဲသွားပြီဖြစ်ပါတယ်။

ကောင်းမြတ်သူ - စုစည်းသည်။

စည်းကမ်းချိုးဖောက်မှုကြောင့် မန်စီးတီးကို လူငယ်ကစားသမားခေါ်ယူခွင့် ပိတ်ပင်

မန်စီးတီးအသင်းကို ဘောလုံးသမားခေါ်ယူရေး စည်းကမ်းချိုးဖောက်မှုကြောင့် ပရီမီယာလိဂ်က နှစ်နှစ်တာကာလ အတွင်း ဘောလုံးသင်တန်းကျောင်းများမှ လူငယ်ကစားသမားများ ခေါ်ယူမှုကို ပိတ်ပင်လိုက်တဲ့အပြင် ပေါင် ၃၀၀၀၀၀ ဒဏ်ရိုက်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီပိတ်ပင်မှုဟာ ဇွန်လကုန်ကနေ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ကုန်ဆုံးအထိ ပိတ်ပင်သွားမယ့်လိုဆိုပါတယ်။ မန်စီးတီးအသင်းဟာ အခြားကလပ်အသင်းများနဲ့ စာချုပ်သဘောတူထားတဲ့ လူငယ်ကစားသမားနှစ်ဦးကို ခေါ်ယူဖို့ ချဉ်းကပ်ကြိုးစားခဲ့တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဒီပိတ်ပင်မှုဟာ အသက် ၁၁ နှစ်မှ ၁၈ နှစ်အရွယ်ရှိ ကစားသမားများ ခေါ်ယူခြင်းကို ပိတ်ပင်ခံရမှာဖြစ်ပါတယ်။ အလားတူ လီဗာပူးအသင်းဟာလည်း စတုတ်ဘောလုံးသင်တန်းကျောင်းမှ ကစားသမားငယ်တစ်ဦး ခေါ်ယူခဲ့မှုနဲ့ ပိတ်ပင်ခံထားရပါတယ်။ မန်စီးတီးက အဲဘာတန်နဲ့ ဝိုင်လ်လှပဲတို့ လူငယ်ကစားသမားတွေကို ခေါ်ယူမှုနဲ့ ပိတ်ပင်ခံရတာဖြစ်ပါတယ်။



မိုးလေဝသတိုင်းတာရေးစက်နှစ်လုံး ဂျပန်နိုင်ငံမှ လှူဒါန်း

ရန်ကုန် မေ ၇
မြန်မာနိုင်ငံ ရေကြောင်းတက္ကသိုလ်တွင် ပညာရေးဆိုင်ရာအထောက်အကူပြု သုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ တစ်သောင်းငါးထောင်တန်ဖိုးရှိ မိုးလေဝသတိုင်းတာရေးစက်(Weather Observing Equipment)တစ်စုံကို ဂျပန်နိုင်ငံ အခြေစိုက် ဂျပန်-မြန်မာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအသင်း Association of Japan-Myanmar Mutual Cooperation (AJMCC) ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ဂျပန်နိုင်ငံ Weather News Inc. မှ မေ ၅ ရက်က လှူဒါန်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရေကြောင်းတက္ကသိုလ်၌ ကျင်းပသည့် မိုးလေဝသတိုင်းတာရေးစက် လှူဒါန်းပွဲတွင် တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာမြတ်လွင်၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် များ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာဌာနမှူးများ၊ မော်ကွန်းထိန်းများနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ Weather News Inc. မှ တာဝန်ရှိသူများတက်ရောက်ကြပြီး Weather News Inc. မှ အတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ရီဂရ ဆာအိုဂူဆာက “မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် အာရှပစိဖိတ်နိုင်ငံတွေမှာ မိုးလေဝသနှင့်ပတ်သက်လို့ တိကျတဲ့ မိုးလေဝသဆိုင်ရာ အချက်အလက်တွေ ဖမ်းယူနိုင်ဖို့ အားနည်းချက်တွေရှိနေပါတယ်။ ဒီအားနည်းချက်တွေကို ဖြည့်ဆည်းနိုင်ဖို့ လှူဒါန်းပေးခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကနေတစ်ဆင့် ဆိုးရွားလှတဲ့ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တွေကို ကျော်လွှားနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မစ္စတာ ရီဂရ ဆာအိုဂူဆာက မြန်မာနိုင်ငံ ရေကြောင်းတက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာမြတ်လွင်ထံသို့ မိုးလေဝသတိုင်းတာရေးစက်နှင့် ပတ်သက်သော စာရွတ်စာတမ်းများကို ပေးအပ်လှူဒါန်းပြီး ပါမောက္ခချုပ်က ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့သည်။

အလားတူ နေပြည်တော်လေဆိပ်၌ တပ်ဆင်အသုံးပြုရန် Weather Observing Equipment တစ်စုံကိုလည်း Weather News Inc. မှ တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်ရှိ လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှတစ်ဆင့် သွားရောက် လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ ဂျပန်အဖွဲ့သည် မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ထိုင်း၊ ဖိလစ်ပိုင်နှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံများသို့လည်း မိုးလေဝသတိုင်းတာရေးစက်များ လှူဒါန်းပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လာမည့်နှစ်များအတွင်း လိုအပ်ချက်များအပေါ် မူတည်၍ အလားတူ မိုးလေဝသတိုင်းတာရေးစက်များ ဆက်လက်လှူဒါန်းပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **မြင့်မောင်စိုး**

အလုပ်သမားရှားပါးမှုကြောင့် လက်ရက်ကန်းရုံများ ပိတ်ရမည့်အခြေအနေဖြစ်နေ

တောင်သာ မေ ၇
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တောင်သာမြို့နယ် ဧရပ်ကြီးကျေးရွာအုပ်စု ဧရပ်ကြီးကျေးရွာရှိ ရက်ကန်းလုပ်ငန်းများ အနေဖြင့် ရက်ကန်းခတ်မည့်အလုပ်သမား ရှားပါးလာခြင်းကြောင့် ရက်ကန်းရုံများ ပိတ်သိမ်းရမည့်အခြေအနေဖြစ်နေကြောင်း လုပ်ငန်းရှင်များထံမှ သိရသည်။ ဧရပ်ကြီးကျေးရွာသည် အိမ်ခြေ ၁၅၀၀ ခန့်ရှိသော ကျေးရွာကြီးဖြစ်ပြီး ရွာလုံးကျွတ်နီးပါးသည် မြန်မာရိုးရာ လက်မှုပညာတစ်မျိုးဖြစ်သော ရက်ကန်းခတ်ပညာဖြင့် တစ်ပိုင်တစ်နိုင်ရက်ကန်းရုံများ တည်ထောင်လုပ်ကိုင်ကြကြောင်း၊ ရက်ကန်းရုံများကြောင့် ရုံပိုင်ရှင်များ အနေဖြင့် စီးပွားဖြစ်ခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ အလုပ်သမားရှားပါးလာခြင်းကြောင့် ရက်ကန်းရုံများကို ပိတ်သိမ်းရမည့်အခြေအနေရှိနေကြောင်း လုပ်ငန်းရှင်များက ဆိုသည်။



“ကျွန်မတို့ ဧရပ်ကြီးကျေးရွာမှာ ရှေးအစဉ်အလာမပျက် မြန်မာရိုးရာ လက်ရက်ကန်းကို ယောက်ျား၊ မိန်းမ၊ ကလေးပါမကျန် ရွာလုံးကျွတ် လုပ်ကိုင်ကြသလို အခါကြီး ရက်ကြီးတွေဆိုရင် ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးမှာ နှစ်စဉ်ကျင်းပတဲ့ မသိုးသက်န်းရက်လုပ်တဲ့မြိုင်ပွဲကို ကျွန်မတို့ ဧရပ်ကြီးကျေးရွာက လုံမယ့်တွေက သွားရောက် ပြိုင်ပွဲဝင်ကြပါတယ်။ ဧရပ်ကြီးကျေးရွာက ထွက်ရှိတဲ့ မြန်မာ့လက်ရက်ကန်းခတ်ပြီး ပြုလုပ်ထားတဲ့စောင်၊ လက်သုတ်ပဝါ၊ မသိုးသက်န်းစတဲ့ မြန်မာချည်ထည်ပစ္စည်းများအားလုံးကို မြို့ကြီးများအထိ တင်ပို့ရောင်းချပါတယ်။ ဒီအလုပ်ဟာ အလွန်ပင်ပန်းကြပါတယ်။ ကိုယ့်မိဘရဲ့အမွေအနှစ်မို့ လုပ်ကိုင်နေကြတာပါ” ဟု ကျေးရွာမှလက်ရက်ကန်းလုပ်ငန်းများ အခြေအနေကို ရက်ကန်းရုံပိုင်ရှင်တစ်ဦးက ရှင်းပြသည်။

လက်ရက်ကန်းခတ်မည့် အလုပ်သမားတစ်ဦးအနေဖြင့် လုပ်အားခ ကျပ် ၂၅၀၀ ရရှိကြောင်း၊ ယခင်က ဧရပ်ကြီးကျေးရွာ လက်ရက်ကန်းရုံများတွင် အလုပ်သမားပေါများသော်လည်း ယခုအခါ အလုပ်သမားရှားပါးလာလျက်ရှိကြောင်း၊ အလုပ်သမား ရှားပါးလာခြင်းမှာ အဓိကအားဖြင့် လုပ်ခလစာများနည်းပါးခြင်းကြောင့်၊ လူငယ်အများစုမှာ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ထွက်၍ သွားရောက် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြကြောင်း၊ လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးက ပြောသည်။

လူငယ်များအနေဖြင့် ဝင်ငွေနှည်း၍ ပြည်ပသို့ အလုပ်သွားလုပ်ကြခြင်းကိုလည်း အပြစ်ပြော၍မရကြောင်း၊ သို့သော် ထိုသို့ လူငယ်များမရှိကြသဖြင့် ရှေးအစဉ်အလာကိုထိန်းသိမ်းပြီး လုပ်ကိုင်နေကြသော မြန်မာရိုးရာ လက်ရက်ကန်းလုပ်ငန်းများအတွက် အလုပ်သမားများ ရှားပါးလာကြောင်း၊ ဧရပ်ကြီးကျေးရွာ လက်ရက်ကန်းရုံများမှ ထုတ်လုပ်သည့် ထုတ်ကုန်များမှာ ဈေးကွက်တွင်ရောင်းချရ၍ အဆင်ပြေသည့်တိုင် အလုပ်သမား ရှားပါးလာခြင်းကြောင့် ရက်ကန်းရုံများ ပိတ်သိမ်းရမည့်အခြေအနေရှိနေကြောင်းလည်း လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။ **ကျော်ကျော်(မလှိုင်)**

နမ့်ခမ်းတိတ်တား တည်ဆောက်ပြီးစီး၍ ဒေသခံများ သွားလာရေးအဆင်ပြေ

ပူတာအို မေ ၇
ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုမြို့နယ်အတွင်း ပူတာအို-အထက်ဆန်ဂေါင် ကားလမ်းမကြီးပေါ်ရှိ နမ့်ခမ်းတိတ်တားအမှတ်(၂/၁)ကို ယခင် တစ်လွှာတစ်ထပ် ဘေလီတံတားအဖြစ်မှ နှစ်လွှာတစ်ထပ် သံမဏိကြမ်းခင်း ဘေလီတံတားအဖြစ်သို့ အဆင့်မြှင့်တင်တည်ဆောက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ တည်ဆောက်မှုများပြီးစီး၍ ဒေသခံပြည်သူများ အနေဖြင့် အချိန်မရွေး အန္တရာယ်ကင်းစွာသွားလာနိုင်ကြပြီး အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယင်းတံတား အဆင့်မြှင့်တင်တည်ဆောက်ရာတွင် နှစ်လွှာတစ်ထပ် သံမဏိကြမ်းခင်း ဘေလီတံတားနှင့် အောက်ခြေအုတ်မြစ်ကို ရေတွင်းငွေအုတ်မြစ်နှင့် အာရိစီကွန်ကရစ်ကမ်းကပ်ခဲ့ပြီး၊ အာရိစီကွန်ကရစ် ရေလယ်တိုင်အမျိုးအစားများဖြင့် အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းဖြစ်ပြီး တံတားအရှည် ပေ ၁၆၀ နှင့် အကျယ် ၁၃ ပေရှိကြောင်း၊ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေ ကျပ်သန်း ၄၄၀ ဖြင့် ပူတာအိုခရိုင်လမ်းဦးစီးဌာနက ကြီးကြပ်၍ အဆင့်မြှင့်တင်တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယခု တံတားအဆင့်မြှင့်တင်ပြီးစီး၍ တန် ၃၀ တင်ကားကြီးများပါ အလွယ်တကူဖြတ်သန်းသွားလာနိုင်ပြီဖြစ်သဖြင့် ပူတာအိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များနှင့် မန်စေကျေးရွာအုပ်စု၊ မန်စေခွန်ကျေးရွာအုပ်စုများအတွင်း နေထိုင်ကြသည့် ပြည်သူများအဖို့ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ **(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)**

ပန်းမော်မြို့တွင် ရုတ်တရက် မိုးသက်လေပြင်းကျ၍ ပျက်စီးမှုများဖြစ်



ပန်းမော် မေ ၇
ကချင်ပြည်နယ် ပန်းမော်မြို့တွင် မေ ၅ ရက် ညနေ ၆ နာရီကျော်ခန့်က ရုတ်တရက် မိုးသက်လေပြင်းကျခဲ့ပြီး

အဆောက်အအုံများတွင် သွပ်မိုးများ လန်ကျပျက်စီးခြင်း၊ ဆိုင်းဘုတ်များ ပြိုလဲကျခြင်း၊ သစ်ကိုင်များ ကျိုးကျခြင်းနှင့် လျှပ်စစ်မီးကြီးများ ပြတ်

တောက်ခြင်းတို့ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မိုးသက်လေပြင်း ကျရောက်သည့် ဒဏ်ကြောင့် မြို့မရပ်ကွက် ဧရာဝတီမြစ်

ကမ်းဘေးရှိ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးရုံး အဆောက်အအုံ၏ အစီဆောင်တွင် အမိုးသွပ်ပြားများနှင့်တကွ ထုပ်တန်းများပါပြုတ်ထွက်၍ လေထဲလွင့်ပါပြီး လမ်းမကြီးပေါ်၌ သွယ်တန်းထားသော ၁၁ ကေစီ လျှပ်စစ်ကေဘယ်လ်ကြိုးပေါ်သို့ ကျခဲ့သဖြင့် လျှပ်စစ်ကေဘယ်လ်ကြိုးပြတ်ကာ လျှပ်စစ်မီးများ ပြတ်တောက်သွားခဲ့သည်။ ပျက်စီးခဲ့သော လျှပ်စစ်ကေဘယ်လ်ကြိုးကို ဗန်းမော်မြို့နယ် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာဦးထွန်းထွန်းဦးနှင့် ဝန်ထမ်းများက မေ ၆ ရက် နံနက်မှစ၍ ပြုပြင်ပေးခဲ့ရာ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲခန့်တွင် လုပ်ငန်းများ ပြီးစီးပြီး လျှပ်စစ်မီးများ ပုံမှန် ပြန်လည်ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရုတ်တရက် မိုးသက်လေပြင်းကျရောက်မှုကြောင့် ဗန်းမော်မြို့ပေါ်တွင် အဆောက်အအုံသွပ်မိုးများ လန်ကျပျက်စီးခြင်း၊ သစ်ပင်ကိုင်များ ကျိုးပဲ့ကျခြင်းနှင့် သံကိုယ်ထည်ဆိုင်းဘုတ် လဲကျခြင်းများ ဖြစ်ပွားခဲ့သော်လည်း လူနှင့် တိရစ္ဆာန်များ ထိခိုက်မှု၊ သေဆုံးမှု မရှိကြောင်း ဒေသခံများထံမှ သိရသည်။ **ဆီမီးနဲ့ - နန်းရီ**

HIV/AIDS ကာကွယ်ကုသခြင်းစီမံချက်အကြောင်း ဟောပြောပွဲကျင်းပ

ကျိုက်ခုံ မေ ၇
ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်ခရိုင် ကျိုက်ခုံမြို့၌ မျိုးဆက်ပွားကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ HIV/AIDS ကာကွယ်ကုသခြင်းစီမံချက်နှင့်ပတ်သက်၍ အသိပညာပေး ဟောပြောဆွေးနွေးပွဲကို ကျိုက်ခုံမြို့အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ မေ ၅ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ကျိုက်ခုံမြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမင်းဇော်က အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုက်နယ်ဆရာဝန် ဒေါက်တာမန်းမင်းနိုင်ဦးက HIV/AIDS နှင့် ပတ်သက်၍ ကာကွယ်ရမည့်နည်းလမ်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ် မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းမှ ဆရာမတစ်ဦးက သိမ်ဆက်ခြားခြင်းနှင့်ပတ်သက်သည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာများကို ရှင်းလင်းပြီး ကျိုက်ခုံမြို့မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း ဥက္ကဋ္ဌက သက်ငယ်မှဒီမီးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတိပြုဖွယ်ရာများကို အသိပညာပေး ဟောပြောခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ကျိုက်ခုံမြို့အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့မှ အမှုဆောင်တစ်ဦးက အမျိုးသမီးများအား အကြမ်းဖက်မှုမှ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဟောပြောပြီး နယ်မြေခန့်မှား ရဲအုပ်ဝင်းမင်းထွန်းကလည်း ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာများကို ဟောပြောခဲ့သည်။ **(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)**

မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ အခမ်းအနားကျင်းပ

ဇာပွန် မေ ၇
မေ ၅ ရက်ကကျရောက်သော (၇၁)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့စွမ်းရည်ပြပွဲကို ကရင်ပြည်နယ် ဇာပွန်မြို့နယ် မီးသတ်ရုံးရှေ့၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ အခမ်းအနားတွင် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် စစ်ရေးပြမှူးကဦးဆောင်၍ နိုင်ငံတော်အလံကို အလေးပြုကြပြီး ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်ဦးက ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ မိန့်ခွန်းကို ဖတ်ကြားသည်။ ထို့နောက် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသော ပြည်သူများအား မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက စွမ်းရည်သရုပ်ပြပွဲကို ဆက်လက်ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ရှေးဦးသူနာပြုစုနည်းစွမ်းရည်၊ အသက်ကယ်စွမ်းရည်၊ မီးငြိမ်းသတ်မှုစွမ်းရည်များကို မီးသတ်ဆေးဘူးများ၊ မီးသတ်ကားနှင့် မီးသတ်ပိုက်များ အသုံးပြု၍ လက်တွေ့သရုပ်ပြခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **သိန်းသန်း(ပြန်/ဆက်)**



ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အထောက်အပံ့ပေးသည့်အနေဖြင့် အရက်မူးတိုင်းကိရိယာများ HEINEKEN Myanmar က လှူဒါန်း

နေပြည်တော် မေ ၇ - နေပြည်တော် ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ မေ ၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက HEINEKEN Myanmar က ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးအတွက် အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ လှူဒါန်းသည့်အခမ်းအနားကို ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင် အရက်မူးတိုင်းကိရိယာ အခု ၁၀၀ နှင့် မူးလျှင် မမောင်းရ စာတန်းပါ စတစ်ကာများကို လှူဒါန်းခဲ့ရာ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်မင်းဦးက အမျိုးသား ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးကောင်စီကိုယ်စား လက်ခံပေးခဲ့

သည်။ အရက်မူးတိုင်းကိရိယာများကို အမှန်တကယ် လိုအပ်နေသည့် ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့တို့ကို ဆက်လက်ပေးအပ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးမှာ အားလုံးအတူတကွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည့် လူ့အဖွဲ့အစည်း တစ်ရပ်လုံးနှင့်ဆိုင်သည့် ပြဿနာတစ်ခု ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူများသာမက နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက်ပါ အဓိကကျ သည့် ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးတွင် ယခုကဲ့သို့ ပါဝင်ကူညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း HEINEKEN Myanmar မှ ဒါရိုက်တာဖြစ်သူ Holly Bostock က ပြောသည်။



မြန်မာနိုင်ငံရှိ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များအနက် ရန်ကုန် - မန္တလေး အမြန်လမ်းမကြီးများတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဒီဇင်ဘာလအထိ ယာဉ်တိုက်မှု စုစုပေါင်း ၁၇၃၈၄ မှုရှိခဲ့ရာ ဖြစ်ရပ်များအနက် စုစုပေါင်း ၂၇၇၆၃ နှင့် သေဆုံးမှု ၄၈၈၇ ရှိခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့၏ စာရင်းများအရ သိရသည်။

တအာင်း(ပလောင်)စာပေ သင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် ဆရာဖြစ်သင်တန်း မန်တိုမြို့နယ်၌ ဖွင့်လှစ်

မန်တို မေ ၇ - ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ မန်တိုမြို့နယ် အတွင်းရှိ တအာင်း(ပလောင်) ကျေးရွာများတွင် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်မှစတင်၍ ပလောင်စာပေ သင်ကြားပေးနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သောဆရာများရရှိရန် ဆရာဖြစ် သင်တန်းကို မန်တိုမြို့နယ် အခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်း(ဟိုခို)၌ မေ ၆ ရက်မှ စတင်ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပလောင်စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအိုက်ခက် လူမျိုးတစ်မျိုးစီတိုင်း အတွက် စာပေသည် မရှိမဖြစ် လိုအပ်ကြောင်း၊ တအာင်းဘာသာစကားများ၊ ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုများကို အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ လူငယ်လေးများ သိရှိစေရန်နှင့် စာပေယဉ်ကျေးမှုကို မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ပလောင်ကျေးရွာတိုင်းတွင် တအာင်း(ပလောင်)စာပေကို ပြန် လည်သင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် ယခု ဆရာဖြစ်သင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ဆရာဖြစ်သင်တန်းအတွက် ပလောင်စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီ နာယကကြီး ဦးအိုက်မုန်း၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအိုက်စဉ်နှင့် မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ပညာရေးဌာနတို့က ပိုင်းဝန်းထောက်ပံ့ပြီး သင်တန်းတွင် ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ နယ်ဆန်မြို့နှင့် မန်တိုမြို့တို့မှ ဆရာ ဆရာမများက ပို့ချသင်ကြားကာ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၆၀ ခန့် တက်ရောက် ကြောင်း၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအတွက် ပလောင်စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှု ကော်မတီက စားစရိတ်နှင့် တည်းခိုမည့်နေရာပါ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးကာ သင်တန်း ကာလမှာ ၁၅ ရက်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပူးဘုရားရေဆိပ် ရေယာဉ်များလာ၍ မမျှမတဖြစ်နေ



ညောင်ဦး မေ ၇ - ပုဂံ-ညောင်ဦးဒေသသို့ လာရောက်ကြ သည့် ဘုရားဖူးဧည့်သည်များသည် ဒေသ အတွင်းရှိ တန်ခိုးကြီးဘုရားများသို့ လှည့်လည် ဖူးမြော်ကြသည့်အပြင် ဧရာဝတီမြစ်တစ်ဖက်ကမ်းရှိ တန်ကြည်

တောင်သို့ ပူးဘုရားရေဆိပ်မှတစ်ဆင့် စက်တပ်ရေယာဉ်များဖြင့် အသွားအပြန် သွားရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

ပူးဘုရားရေဆိပ်မှ တစ်ဖက်ကမ်းရှိ တန်ကြည်တောင်သို့ စင်းလုံးငှားရေယာဉ် တစ်စင်းလျှင် ငွေကျပ်နှစ်သောင်းဝန်းကျင်

နှင့် အသွားအပြန် ငှားရမ်းခရီးဖြင့် ယခု အခါ ရေဆိပ်တွင် ရေယာဉ်အဆမတန် များပြားလာသောကြောင့် ငှားရမ်းစီးသူ နှင့် ရေယာဉ် မမျှမတဖြစ်လျက်ရှိနေ ကြောင်း သိရသည်။

“အရင်တုန်းက ရေဆိပ်မှာ

ရေယာဉ်အင်အားက နည်းသေးတော့ နေ့စဉ်ပုံမှန် အလှည့်ကျထွက်နေရတယ်။ အခုရေယာဉ်ပေါင်း နှစ်ရာကျော်လောက် အထိ ဖြစ်လာတော့ ခရီးသည်ကနည်းပြီး ရေယာဉ်တွေက များနေလို့ တစ်ရက် တစ်ခေါက်ထွက်ဖို့တောင် မလွယ်ဘူး ဖြစ်နေတယ်။ သင်္ကြန်ပွဲတော်ကာလ တုန်းကတော့ ဘုရားဖူးဧည့်သည်တွေ များလို့ အဆင်မပြေပေမယ့် အခုရက်ပိုင်း တွေမှာ ဧည့်သည်အလာကို စောင့်နေရပြီး ထိုင်နေရတာများတယ်” ဟု ရေယာဉ် ပိုင်ရှင်တစ်ဦး၏ ပြောပြချက်အရ သိရ သည်။

ယခုအချိန်တွင် ပူးဘုရားရေဆိပ်၌ ကမ်းကပ်ထားသော ရေယာဉ်သမား များမှာ ဘုရားဖူးလာရောက်ကြသည့် ဧည့်သည်တို့အား ရေဆိပ်မှ ဘုရား ဝန်းကျင်သို့ တက်၍ ငှားရမ်းစီးခင်းသူ တို့ကို ရွာဇေဇေရကြောင်း သိရသည်။

သက်နိုင်(ပြင်ဦးလွင်)

ဒေသန္တရစီမံကိန်း ရည်မှန်းချက်တာဝန်ပေးအပ်

ကန်ဘလူ မေ ၇ - စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန်ဘလူခရိုင်တွင် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ဆောင် ရွက်မည့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ဒေသန္တရစီမံကိန်း ရည်မှန်းချက်တာဝန် ပေးအပ်ပွဲကို မေ ၅ ရက်က ကန်ဘလူမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

တာဝန်ပေးအပ်ပွဲတွင် ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဇာနည်လွင်က ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အရေးအတွက်အပြင် ဒေသခံပြည်သူ လူထုအတွက် အမှန်တကယ်အကျိုးရှိစေမည့် လိုအပ်ချက်များ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစီမံကိန်း များကိုလည်း အကောင်အထည်ဖော်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ သတ်မှတ်စီမံခန့်ခွဲမှုများနှင့်အညီ စနစ်တကျ ဖြစ်စေရေး၊ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်ရေးတို့အတွက် သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအလိုက် တာဝန်ရှိသူများ၊ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ စီမံကိန်းကော်မတီများက စနစ်တကျကြီးကြပ်ညွှန်ကြား၍ ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း အမှာစကားပြောကြားပြီး ကန်ဘလူနှင့် ကျွန်းလှမြို့နယ် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ခရိုင် နှင့် မြို့နယ် တာဝန်ရှိသူများထံ စီမံကိန်းတာဝန်များ ပေးအပ်ခဲ့သည်။

ကန်ဘလူခရိုင်၏ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် ဒေသန္တရစီမံကိန်း ရည်မှန်းချက်များအရ တိုင်းဒေသကြီး၏ လယ်ယာကဏ္ဍ၊ စက်မှုကဏ္ဍနှင့် ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍများမှ စုစုပေါင်း ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး GDP ကို ကျပ်သန်းပေါင်း ၇၇၂၈၅၅ ဒသမ ၉ သန်း ရရှိရန်ရည်မှန်းထားပြီး တိုးတက်မှုအနေဖြင့် ၁၃ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းရရှိအောင် ဆောင်ရွက်သွားရန်ရည်မှန်းထားကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဝင်းငြိမ်း(ကန်ဘလူ)

Pearl Condo For Sale/Rent
1450 sqft, 1 MBR, 2BR, 4AC, Fully FURNISHED
09-451103484

ဖခင်အမည်မှန်
ကျိုင်းတုံမြို့၊ အထက (၃)၊ သတ္တမတန်း (B) အောင်မှ မလီလီထွေး၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးကျချီ ၁၃/ကတန(နိုင်)၀၁၂၂၀၀ ဖြစ်ပါကြောင်း ဦးကျချီ

မောင်းကြဲပျောက်လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၂၅ယ/၉၇၄၇၁၏ မောင်းကြဲနံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်မောင်းကြဲနံပါတ်ပြားပျက်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(တာချီလိတ်)

ဇနီးအဖြစ်မှစွန့်လွှတ်ခြင်း
ကျိုင်းတုံမြို့၊ ရပ်ကွက် (၅)၊ လမ်းမအောက်နေ ကျွန်တော် မောင်ချစ်ကိုကို တိုး၏ ဇနီးဖြစ်သူ မနန်းသန္တာသိန်းသည် လွန်ခဲ့သောတစ်နှစ်မှစ၍ ပြောဆို ဆုံးမမှုကို မနာခံဘဲ ပစ္စည်းဥစ္စာကို ယူငင်၍ အကြိမ်ကြိမ်ဆင်းပါသဖြင့် ခွင့်မလွှတ်နိုင်တော့သည့်ဖြစ်ရာ ငင်းနှင့် ပတ်သက်သည့် ကိစ္စအဝဝသည် ကျွန်တော်နှင့် လုံးဝမသက်ဆိုင်၍ တာဝန်ယူ ဖြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
မောင်ချစ်ကိုကိုတိုး ၁၃/ကတန(နိုင်)၀၁၂၅၃

နိုင်ငံတကာနှင့်အညီ ပြောင်းလဲတိုးတက်နေသော သတ်စနစ်များအတွက် ရည်ရွယ်ထုတ်ဝေတဲ့

Digital WEALTH

Finance and Investment Guide Magazine

မေလထုတ် ထွက်ပြီ

CONTENTS

Features

- အစိုးရသစ်လက်ထက် ဝဟိုဘက်
- နိုင်ငံတကာသုံး ဒစ်ဂျစ်တယ်ဘဏ်စနစ်များ
- ဈေးကွက်မြန်ကျက်နေသော မိုဘိုင်းဈေးကြေးလုပ်ငန်းများ
- စီးပွားရေးအောင်မြင်ဖို့ အခြေခံဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှု

Cover Story

- ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှ ဦးဆောင်လုပ်ငန်းတွေဆုံ့ခြင်း
- ဒစ်ဂျစ်တယ်ဘဏ်စနစ်နှင့် မြန်မာ့ဈေး

Investment

- အမေရိကန်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများနှင့် ဆက်သွယ်ချိန်တန်
- စီမံကိန်းကြီးများနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအလားအလာ

Event Diary

- ဧည့်ပေးပေးရေးလုပ်ငန်းနယ်ပယ်၏ အနာဂတ် ဖိုရမ်

ဘဏ်လုပ်ငန်းများရဲ့ အနာဂတ်နှင့်ပတ်သက်သောဗဟုသုတအဖြာဖြာ

မဂ္ဂဇင်းနှင့်ကြော်ငြာများ မှာယူထည့်သွင်းလိုပါက

HOTLINE 09425004151 No.19, 7th Floor, Min Ye' Kyaw Swar Residence, Min Ye' Kyaw Swar St; 14 Qtr, Yankin Tsp, Yangon.

ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်

1 Sqft = 4000Ks

လန(၃၉)ကျွဲမြား ခြေမြင်မြီး

ရန်ကုန်-ပုသိမ်လမ်းအနီး ဥမိုင်၊ ငါးလှဲ

ဂိုဒေါင်၊ အသေးစားစက်မှု / လက်မှု နေရာကောင်း

(၉) ဧက၊ ၈ ခွဲကောင်းသည်။

Ph: 09-797920009

ဖတ် SEVEN၀

ဒဂုံဆိပ်ကမ်း၊ အရှေ့ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်းရှိ မြေကွက်များ ရောင်းလိုပါသလား? ဆိပ်အရောက်ပေးပေးရမည်။

“ပွဲဝ လုံးဝ မလှပါ”

09-33 333 511
09-33 333 514
09-33 333 644

iStock®

ကုန်ပစ္စည်းထိန်း ကွန်ပျူတာစနစ်

- ကုန်ရောင်း/ကုန်ဝယ်
- ကုန်လက်ကျန်
- အကြေး
- ငွေစာရင်း / အရှုံးအမြတ်

Galaxy Galaxy Software Co., Ltd.
www.galaxy.com.mm

Contact Us ...

Yangon > 09-420909100, 09-254151516 Naypyitaw > 09-257333214, 09-974432762
> 09-43029798 , 09-43064181 Patheingyi > 09-455042499, 09-455042500
Mandalay > 09-440067577, 09-978030881 Taunggyi > 09-444200771, 09-444200772



KBZ BANK

(၄၅၈)ဘဏ်မြောက် ကျပ်ပျော်မြို့ဘဏ်ခွဲ

အမှတ်(၆၈၇)၊ မြဝတီလမ်း၊ မြဝတီရပ်ကွက်၊ ကျပ်ပျော်မြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး။
ဖုန်း(၀၄၆)၅၆၆၇၃၊ ၅၆၆၇၄၊ ဖက်စ်(၀၄၆)၅၆၆၇၃၊ ၅၆၆၇၈

(၄၅၉)ဘဏ်မြောက် လွိုင်လင်မြို့ဘဏ်ခွဲ

အမှတ်(၂/၂၉)၊ ဂေါ်ရခါးကျောင်းလမ်း၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ လွိုင်လင်မြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း။
ဖုန်း(၀၈၁)၃၁၀၁၇၅၊ ၃၁၀၁၇၆၊ ဖက်စ်(၀၈၁)၃၁၀၁၇၉၊ ၃၁၀၁၈၀

(၄၆၀)ဘဏ်မြောက် ချောင်းသာကမ်းခြေဘဏ်ခွဲ

အမှတ်(က-၆၄)၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၊ ချောင်းသာကမ်းခြေ၊ ပုသိမ်မြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး။
ဖုန်း(၀၄၂)၄၂၄၀၁၊ ၄၂၄၀၂၊ ဖက်စ်(၀၄၂)၄၂၃၉၅၊ ၄၂၃၉၆

(၄၆၁)ဘဏ်မြောက် (၆၁)လမ်းဘဏ်ခွဲ (သိပ္ပံလမ်း)

မန္တလေးဘဏ်ခွဲ(၄၃)

အမှတ်(၄)၊ သိပ္ပံလမ်းနှင့်(၆၁)လမ်းထောင့်၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။
ဖုန်း(၀၂)၂၈၄၈၁၃၄၊ ၂၈၄၈၁၃၅၊ ဖက်စ်(၀၂)၂၈၄၈၁၃၆၊ ၂၈၄၈၁၃၇

(၄၆၂)ဘဏ်မြောက် ဖိုလ်ရာညွန့်လမ်းဘဏ်ခွဲ

ရန်ကုန်ဘဏ်ခွဲ(၁၁၉)

တိုက်အမှတ်(၃၂) မြေညီထပ်၊ ဗိုလ်ရာညွန့်လမ်း၊ ယောမင်းကြီးရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း(၀၁)၃၈၈၅၈၃၊ ၃၈၈၈၁၃၊ ဖက်စ်(၀၁)၃၈၈၆၄၀၊ ၃၈၈၄၃၀

တို့ကိုဖွင့်လှစ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းဝန်ဆောင်မှုများကို ဆက်သွယ်
ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း မိဘပြည်သူများအား သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

သဒ္ဓါထက်သန် မြန်မာအားမာန် ကမ္ဘောဇဘဏ်

ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း



၂၀၁၇ခုနှစ်အတွက် International Star for Leadership in Quality Award လက်ခံရရှိခဲ့သော **Jasmine Palace Hotel, Yangon, Myanmar** အတွက် အထူးဂုဏ်ဝမ်းမြောက်ပါကြောင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆတက် ထမ်းပိုးတိုး၍ ဆောက်ရွက်နိုင် ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းများတောင်းအပ်ပါသည်။



Brighter Future Myanmar

ကမ္ဘောဇအနာဂတ် အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်း

BLUE DIAMOND CEMENT

ဘလူးဒိုင်မန်းဘီလပ်ဇမြေ



BLUE DIAMOND CEMENT

STRENGTH FOREVER



ဘလူးဒိုင်မန်းဘီလပ်ဇမြေကို ကိုရီးယားမှ ထိပ်တန်းအင်ဂျင်နီယာများနှင့်

ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့်

မြန်မာပြည်တွင် ဂုဏ်ယူဝင်ကြားစွာ ထုတ်လုပ်ပါသည်။

သိလိသမျှ ကျန်းမာရေး

Healthcare Call Center

7887

ဖုန်းဆက်ပေး

၂၄ နာရီ ဝန်ဆောင်မှု



အထွေထွေရောဂါဝေဒနာများ၊ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများနှင့်ဆေးရုံဆေးခန်းလမ်းညွှန်၊ မျိုးဆက်ပွားကျန်းမာရေး၊ အလှအပနှင့်နေထိုင်မှုပုံစံများ၊ ရင်တွင်းခံစားချက်များစသည့် ကျန်းမာရေးအသိပညာဗဟုသုတများနှင့်ပတ်သက်၍ MPT မိုဘိုင်းလ်ဖုန်းဖြင့် Hotline နံပါတ် 7887 သို့ ခေါ်ဆိုပြီး ဆရာဝန်များနှင့် တိုက်ရိုက်ဆွေးနွေးနိုင်ပါပြီ။

www.healthcare.com.mm



အမေများနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် Ensure ရဲ့ အထူးကံစမ်းမဲအစီအစဉ် စတင်လိုက်ပါပြီ . . .

စုစုပေါင်း ကျပ်သိန်း (၂၅၀) တန်ဖိုးရှိ ကံစမ်းမဲများကို ပါဝင်ကံစမ်းလိုက်ရအောင် . . .

အထူးဆု - သင်ချစ်ခင်ရတဲ့ မိဘတွေနဲ့ အတူခရီးသွားစေနိုင်ဖို့ သိန်း (၃၀) တန်ဖိုးရှိ ခရီးသွားလက်မှတ်



- ကျန်ဆုများ - iPad Pro (၅) ဆု
- ရက် (၉၀) စာသောက်သုံးနိုင်မယ့် Ensure Life 850g (၉)ဘူးလက်ဆောင် (၂၀) ဆု
- ရက် (၃၀) စာသောက်သုံးနိုင်မယ့် Ensure Life 850g (၃)ဘူးလက်ဆောင် (၃၀) ဆု



မေလ (၁၅)ရက်နေ့ မှ ဇွန်လ (၃၀)ရက်နေ့ အထိ

Ensure 850g မူးကြီးတွေထဲမှာ ပါရှိတဲ့ ကံစမ်းမဲကုပွန်လေးကို ပြည့်စုံစွာဖြည့်ခွက်၍ Ensure ကံစမ်းမဲပေးထားရှိတဲ့ နီးစပ်ရာဆိုင်များမှာ ထည့်ခဲ့လိုက်ပါ။ သို့မဟုတ် Viber No +959 422822939 သို့ ပြည့်စုံစွာဖြည့်ခွက်ထားသော ကုပွန်ကို ဓါတ်ပုံရိုက်ပြီးပေးပို့လိုက်ပါ။



ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနအတွက် စက္ကူ၊ မင်၊ ဖလင်၊ ပလိပ်နှင့် ပုံနှိပ်ရေးပစ္စည်းများဝယ်ယူရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနအတွက် စက္ကူ၊ မင်၊ ဖလင်၊ ပလိပ်နှင့် ပုံနှိပ်ရေးပစ္စည်းများဝယ်ယူရန် ပြည်တွင်းကျပ်ငွေဖြင့် အောက်ပါအတိုင်း ဝယ်ယူလိုပါသည်-

- (က) Newsprint Paper(48.8 gsm)30"/34"
- (ခ) Woodfree Paper(70gsm)
 - (i) 28¼"
 - (ii) 23½"x33"(500Sht/Pkt)
- (ဂ) Woodfree Paper(80gsm)
 - (i) 28¼"
 - (ii) 23½"x33"(500Sht/Pkt)
 - (iii) 31"x43"(500 Sht/Pkt)
- (ဃ) Colour Pulp Board(200gsm)
 - Pink 31"x43"(500 Sht/Pkt)
- (င) MG Pressing(210 gsm)
 - Green 31"x43"(500Sht/Pkt)
- (စ) MG Pressing(210gsm)
 - Blue 31"x43"(500Sht/Pkt)
- (ဆ) Sheet Offset Ink(Cyan)

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၃-၅-၂၀၁၇ရက်မှ ၃၁-၅-၂၀၁၇ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၉း၃၀နာရီမှ ညနေ ၁၆း၀၀နာရီအတွင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၇)၊ နေပြည်တော်တွင် လာရောက်ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၅-၆-၂၀၁၇ရက်တွင် နံနက် ၉း၃၀နာရီမှ ညနေ ၁၆း၀၀နာရီအတွင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၇)၊ နေပြည်တော်ရှိ တင်ဒါအဖွဲ့ဝင်များရှေ့မှောက်၌ လာရောက်ပေးသွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်။ သတ်မှတ်ကာလထက် ကျော်လွန်သောတင်ဒါများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

၄။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များ သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၂၃၇၄၊ ၀၆၇-၄၁၂၃၇၅၊ ၀၆၇-၄၁၂၃၇၆ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါပုံစံများထုတ်ယူရန်လိပ်စာ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၇)၊ နေပြည်တော် ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၂၃၇၄၊ ၀၆၇-၄၁၂၃၇၅	တင်ဒါတင်သွင်းရန်လိပ်စာ ပြည်တွင်း/ပြည်ပ ဖွဲ့စည်းမှုဝယ်ယူရေးနှင့် ထုန်းစုရေးရာဌာန ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၇)၊ နေပြည်တော် ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၂၃၇၆
--	--

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့မီးရထား အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ လေလံတင်ရောင်းချရန် ကြော်ငြာခြင်း

၁။ မြန်မာ့မီးရထားမှပြန်လည်အသုံးပြု၍ မရတော့သည့် အောက်ပါ ပစ္စည်းများအား အိတ်ဖွင့် တင်ဒါစနစ်ဖြင့် လေလံတင်ရောင်းချပါမည်-

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအမည်	အရေအတွက်	တည်နေရာ
၁။	(၁) ဆီပျက် (၂) Roller Bearing Scrap	(၄၄၇၆) ဂရမ် (၁၂၇၃) ခု	ထောက်ပံ့ဌာန (G-13) အပါအဝင်ပစ္စည်း(၉)မျိုး

တင်ဒါပုံစံ/အမျိုးအမည် - ၂၃-၅-၁၇(အင်္ဂါနေ့) (၁၂:၀၀) နာရီ

၂။ တင်ဒါပုံစံများကို အောက်ဖော်ပြပါ ပြင်ပဌာနတွင် (၈.၅ . ၂၀၁၇) ရက်နေ့ မှစ၍ ချိန်းချိန်အတွင်း ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်အချက် အလက်များကို သိရှိလိုပါက ၎င်းဌာနသို့ ဆက်သွယ် မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ဤလမ်းအထွေထွေမန်နေဂျာ/ထောက်ပံ့ဌာန/မြန်မာ့မီးရထား ကုန်သည်လမ်းနှင့် (၅၁) လမ်းထောင့် ဗိုလ်တရားလမ်း၊ နယ်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း- ၂၉၀၉၉၁၊ ၂၉၀၉၉၄

သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန သတ္တုတွင်းဦးစီးဌာန ကချင်ပြည်နယ်ရုံးခွဲ၊ မြစ်ကြီးနားမြို့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ကချင်ပြည်နယ်၊ သတ္တုတွင်း ဦးစီးဌာန(ရုံးခွဲ)အား (၃)ထပ်ဆောင် (RC)၊ အလျားပေ(၈၀)၊ အနံပေ(၃၀)၊ အဆောက်အအုံ(၁)လုံး ဆောက်လုပ်ရန်ရှိပါသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသား ပြည်တွင်းပုဂ္ဂလိက ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းနိုင်ပါရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

၂။ အဆိုပါလုပ်ငန်းအတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံများအား၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သတ္တုတွင်းဦးစီးဌာန(ရုံးခွဲ)၊ မြစ်ကြီးနားမြို့တွင် ၈-၅-၂၀၁၇ရက်မှစ၍ ဝယ်ယူနိုင်ပြီး ၇-၆-၂၀၁၇ရက် ၁၆း၃၀နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ ပြန်လည်သွင်းရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက အောက်ဖော်ပြပါ လိပ်စာနှင့် တယ်လီဖုန်းနံပါတ်အတိုင်း ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

- (က) သတ္တုတွင်းဦးစီးဌာန နေပြည်တော်၊ ရုံးအမှတ် (၁၉) ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၉၃၇၃၊ ၀၆၇-၄၀၉၃၇၇
- (ခ) သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး၊ ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ဖုန်း-၀၇၄-၂၉၅၁၆
- (ဂ) သတ္တုတွင်းဦးစီးဌာန ကချင်ပြည်နယ်ရုံးခွဲ၊ မြစ်ကြီးနားမြို့၊ ဖုန်း-၀၇၄-၂၀၆၀၁၊ ၀၉-၂၅၈၉၂၄၆၆၁

တင်ဒါခေါ်ယူရေးနှင့်စိစစ်ရေးချယ်ရေးကော်မတီ ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ မြစ်ကြီးနားမြို့

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့်လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်၊ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းများအတွက် သင်တန်းသားသစ်များခေါ်ယူခြင်း

၁။ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းများ (ပုတာအို၊ မြစ်ကြီးနား၊ ဗန်းမော်၊ ခန္တီး၊ မင်းတပ်၊ ကလေး၊ မုံရွာ၊ ကျောက်ဆည်၊ ပခုက္ကူ၊ လားရှိုး၊ ပင်လုံ၊ တောင်ကြီး၊ ကျိုင်းတုံ၊ မိတ္ထီလာ၊ လွိုင်ကော်၊ နေပြည်တော်၊ မကွေး၊ ပြည်၊ တောင်ငူ၊ စစ်တွေ၊ ဟင်္သာတ၊ မအူပင်၊ ပုသိမ်၊ ဘားအံ၊ ခော်လမြိုင်၊ ထားဝယ်၊ ဗြိတိ၊ ပင်းပင်၊ မြင်းခြံ၊ ချောင်းဦး၊ ရွာမလက်စပ်ကျွန်း၊ တီးတိန်၊ မန္တလေး) စုစုပေါင်း ၃၄ ကျောင်းတို့တွင် သင်တန်းသားသစ်များ ခေါ်ယူမည်ဖြစ်ပါသည်။

- ၂။ လျှောက်ထားသူသည်-
 - (က) အခြေခံပညာအထက်တန်း(အဖွဲ့မတန်း)အောင်မြင်သူဖြစ်ရမည်။
 - (ခ) အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ပြီး ကျန်းမာ၍ စွမ်းဆောင်နိုင်သူဖြစ်ရမည်။
- ၃။ (၂)နှစ်သင်တန်းတွင် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ပါက A.G.T.I ပထမနှစ်သင်တန်းသို့ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံများ၏ဝင်ခွင့် ရွေးချယ်ရေးမူများအတိုင်း လျှောက် ထားနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။
- ၄။ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်း ၃ တိုက်ပုံစံတို့ကို အောင်မြင်သည့် ဖြစ်စေ၊ ကျန်းမာသည့်ဖြစ်စေ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲကြီးကို ဝင်ရောက် ဖြေဆိုလိုပါက ပြင်ပဖြေအနေဖြင့် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။
- ၅။ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းများသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရရှိသော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား တစ်ဦးလျှင် တစ်လ ၃၀၀၀/- နှုန်းဖြင့် သင်တန်းတက်သည့်ကာလများအတွင်း ထောက်ပံ့ကြေးပေးအပ်မည့် အစီအစဉ်ရှိပါသည်။

- ၆။ အောက်ပါသင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးပါမည်-
 - (က) အဆောက်အအုံနည်းပညာသင်တန်း (Building Technology)
 - (ခ) အီလက်ထရွန်းနစ်နည်းပညာသင်တန်း (Electronics Technology)
 - (ဂ) လျှပ်စစ်နည်းပညာသင်တန်း (Electrical Technology)
 - (ဃ) မော်တော်ယာဉ်နည်းပညာသင်တန်း (Auto Mechanics Technology)
 - (င) စက်ပစ္စည်းအစိတ်အပိုင်းများထုတ်လုပ်ခြင်းနည်းပညာသင်တန်း (Machining Technology)
 - (စ) ရေခဲသေတ္တာနှင့် လေအေးပေးစနစ်နည်းပညာသင်တန်း (Refrigeration and Air Conditioning Technology)
 - (ဆ) သတ္တုပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာသင်တန်း (Metal Process Technology)
- (ဇ) သုတနည်းပညာသင်တန်း (information Technology)

သင်ကြားရမည့်ဘာသာရပ်များ

- ၇။ အောက်ပါဘာသာရပ်များကို သင်ကြားရမည်ဖြစ်ပါသည်-
 - (က) မြန်မာစာ (ဂ) ဓာတုဗေဒ
 - (ခ) အင်္ဂလိပ်စာ (စ) မိမိသင်တန်း၏ အထူးပြုဘာသာရပ်
 - (ဂ) သင်္ချာ (ဆ) ပုံဆွဲဘာသာရပ်
 - (ဃ) ရူပဗေဒ
 - ၈။ ကျောင်းဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာများကို မိမိတို့လျှောက်ထားလိုသည့် အစိုးရနည်းပညာ အထက်တန်းကျောင်းများတွင် ၈-၅-၂၀၁၇ရက်မှ စတင်ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။ လျှောက်လွှာများကို ၂၃-၅-၂၀၁၇ရက် နောက်ဆုံးထား၍ မိမိတို့တက်ရောက်လိုသည့် အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းသို့ လျှောက်လွှာတင်သွင်းရမည် ဖြစ်ပါသည်။
 - ၉။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မိမိလျှောက်လွှာရယူသော အစိုးရနည်းပညာ အထက်တန်းကျောင်းများတွင် ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
- နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့်လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်းဦးစီးဌာန အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲပိတ်ကြားခြင်း

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ ရေးဆွဲပြုစုထားသည့် စိုက်ပျိုးရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမဟာဗျူဟာ (တတိယမြစ်ဝ) အပေါ်ပြည်သူများ၏ သဘောထားအမြင် ရယူရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အလိုက် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများကို အောက်ဖော်ပြပါ နေ့ရက်အလိုက် ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

စဉ်	ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး	ကျင်းပမည့်မြို့	ကျင်းပမည့်နေ့ရက်များ
၁	နေပြည်တော်ကောင်စီ	နေပြည်တော်	၁၁-၅-၂၀၁၇ မှ ၁၂-၅-၂၀၁၇
၂	ကချင်ပြည်နယ်	မြစ်ကြီးနား	၁၅-၅-၂၀၁၇ မှ ၁၆-၅-၂၀၁၇
၃	ချင်းပြည်နယ်	ဟားခါး	၁၅-၅-၂၀၁၇ မှ ၁၆-၅-၂၀၁၇
၄	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	မြိတ်	၁၇-၅-၂၀၁၇ မှ ၁၈-၅-၂၀၁၇
၅	ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)	တောင်ကြီး	၁၅-၅-၂၀၁၇ မှ ၁၆-၅-၂၀၁၇
၆	ရခိုင်ပြည်နယ်	စစ်တွေ	၁၇-၅-၂၀၁၇ မှ ၁၈-၅-၂၀၁၇
၇	ကယားပြည်နယ်	လွိုင်ကော်	၂၂-၅-၂၀၁၇ မှ ၂၃-၅-၂၀၁၇
၈	ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)	လားရှိုး	၂၂-၅-၂၀၁၇ မှ ၂၃-၅-၂၀၁၇
၉	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	မကွေး	၂၂-၅-၂၀၁၇ မှ ၂၃-၅-၂၀၁၇
၁၀	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	ပုသိမ်	၂၂-၅-၂၀၁၇ မှ ၂၃-၅-၂၀၁၇
၁၁	ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)	ကျိုင်းတုံ	၂၂-၅-၂၀၁၇ မှ ၂၃-၅-၂၀၁၇
၁၂	ကရင်ပြည်နယ်	ဘားအံ	၂၅-၅-၂၀၁၇ မှ ၂၆-၅-၂၀၁၇
၁၃	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	မန္တလေး	၂၅-၅-၂၀၁၇ မှ ၂၆-၅-၂၀၁၇
၁၄	မွန်ပြည်နယ်	မော်လမြိုင်	၂၉-၅-၂၀၁၇ မှ ၃၀-၅-၂၀၁၇
၁၅	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	စစ်ကိုင်း	၂၉-၅-၂၀၁၇ မှ ၃၀-၅-၂၀၁၇
၁၆	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	ပဲခူး	၁-၆-၂၀၁၇ မှ ၂-၆-၂၀၁၇
၁၇	ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး	ရန်ကင်း	၃-၆-၂၀၁၇ မှ ၄-၆-၂၀၁၇

အထက်ပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများသို့ ပါဝင်တက်ရောက်လိုသည့် အရပ်ဘက် ဆိုင်ရာ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် စိတ်ပါဝင်စားသူများရှိပါက ရုံးအမှတ်(၃၅)၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီးရုံး၊ စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးဗဟိုရုံး၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၁၀၀၉၊ ၀၉-၂၅၉၇၀၇၉၆၆၊ ၀၉-၅၀၃၉၀၈၉၊ ၀၉-၂၅၄၄၉၀၁၁၅၊ e-mail address - irdp 2014@gmail.com, usanthein@gmail.com, khin71@gmail.com, Website: www.moai.gov.mm, www.doa.gov.mm, www.myanmarfswg.org သို့ ဆက်သွယ်ပေးပို့နိုင်ပါကြောင်း ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

လေလံတင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ဆည်မြောင်းနှင့်ရေးအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနရှိ အသုံးပြုပြီးသော စက်ပစ္စည်းအဟောင်းများကို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် လေလံတင်ရောင်းချမည် ဖြစ်ပါသည်။

၂။ အိတ်ဖွင့်လေလံတင်ဒါဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်လိုသူများသည် တင်ဒါစည်းကမ်းချက်များနှင့် ဈေးနှုန်းတင်သွင်းလွှာပုံစံများကို ဖြည့်တင်ရေးဌာနခွဲ (၁)၊ ဆည်မြောင်းနှင့်ရေးအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)၊ ရုံးအမှတ် ၄၃၊ နေပြည်တော်တွင် ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစတင်၍ ၃၁-၅-၂၀၁၇ ရက်အထိ ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

၃။ သိရှိလိုသည့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၀၃၁၆ သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။
ဆည်မြောင်းနှင့်ရေးအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်) နေပြည်တော်

Open Tender ခေါ်ယူခြင်း

၁။ နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)၊ အစိုးရနည်းပညာကောလိပ်များ၊ အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံများနှင့် အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းများအတွက် လိုအပ်သော ရုံးသုံးစက်ကိရိယာများနှင့် သင်တော်ကူပစ္စည်းများအား မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါကြောင်း ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

၂။ Open Tender ပုံစံများကို ၈-၅-၂၀၁၇ရက်မှစ၍ ရုံးချိန်အတွင်း နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန၊ ဘဏ္ဍာရေးဌာနစိတ်၊ ရုံးအမှတ်(၂၁)တွင် တစ်စုံလျှင်ကျပ် ၁၀၀၀၀/- နှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ပြီး ၇-၆-၂၀၁၇ရက် ညနေ ၄း၀၀နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ တင်ဒါများ တင်သွင်းရမည်။

၃။ အဆိုပါ ရုံးသုံးစက်ပစ္စည်းများနှင့် သင်တော်ကူပစ္စည်းများအား သက်ဆိုင်ရာဌာနနှင့် ကျောင်းများအရောက် ပေးပို့တပ်ဆင်ပေးနိုင်ရမည်။

၄။ Open Tender ပုံစံ၊ စည်းကမ်းချက်များနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၃၄၉၂၊ ၀၆၇-၄၀၃၄၅၆၆နှင့် website ဖြစ်သော www.tvetmyanmar.org တို့တွင် ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။ နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန

မြန်မာနိုင်ငံရေကြောင်းပညာတက္ကသိုလ် မဟာအင်ဂျင်နီယာဘွဲ့ သင်တန်းများအတွက် လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

၁။ မြန်မာနိုင်ငံရေကြောင်းပညာတက္ကသိုလ်တွင် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်အတွက် အောက်ဖော်ပြပါ မဟာအင်ဂျင်နီယာဘွဲ့သင်တန်းများကို ၂၀၁၇ခုနှစ် ဇွန် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ပို့ချမည်ဖြစ်ပါသည်- စဉ် ဖွင့်လှစ်မည့်ဌာန

- (က) ရေယာဉ်တည်ဆောက်မှုနှင့် M.E(NA) BE(NA)(Q) (၅)ဦး အဖွဲ့ဝင်အင်ဂျင်နီယာဌာန
- (ခ) မြစ်ချောင်းနှင့်ကမ်းရိုးတန်း M.E(RC) B.E(RC)(Q) (၅)ဦး အင်ဂျင်နီယာဌာန

၂။ ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားသူများသည် အောက်ပါသတ်မှတ်ချက်များနှင့် ပြည့်စုံကြောင်းအထောက်အထားမူရင်းများနှင့် မိတ္တူများ တင်ပြရမည်-

- (က) လျှောက်ထားသူများသည် သက်ဆိုင်ရာဘာသာရပ်တွင် မဟာအင်ဂျင်နီယာဘွဲ့သင်တန်းတက်ရောက်ရန် အဆင့်မီသူများဖြစ်ရမည်။
- (ခ) မဟာအင်ဂျင်နီယာဘွဲ့ သင်တန်းကာလမှာ (၂)နှစ်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းကို အချိန်ပြည့်တက်ရောက်နိုင်သူဖြစ်ရမည်။
- (ဂ) ဝန်ထမ်းဖြစ်ပါက သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် လျှောက်ထားရမည်။
- (ဃ) လျှောက်လွှာနှင့်အတူ လျှောက်ထားသူ၏ ပတ်စ်ပို့စ်၊ အရွယ်ရောင်စုံဓာတ်ပုံ(၃)ပုံ၊ အောင်မြင်ခဲ့သောတက္ကသိုလ်မှ ဘွဲ့လက်မှတ်မူရင်းနှင့် မိတ္တူတို့ တင်ပြရမည်။

၃။ လျှောက်လွှာပုံစံများကို ၈-၅-၂၀၁၇ ရက် (တနင်္လာနေ့) မှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံရေကြောင်းပညာတက္ကသိုလ် ကျောင်းသားရေးရာဌာနတွင် ရယူနိုင်ပြီး ၂၄-၅-၂၀၁၇ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နောက်ဆုံးထား၍ ကိုယ်တိုင် လျှောက်ထားရမည်။ လျှောက်လွှာပါအချက်အလက်များကို စိစစ်ပြီး မှန်ကန်ပါက စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ကတ်ပြားကို ၂၅-၅-၂၀၁၇ရက် (ကြာသပတေးနေ့) တွင် ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ ဝင်ခွင့်အရည်ချင်းစစ်စာမေးပွဲကို မြန်မာနိုင်ငံရေကြောင်းပညာတက္ကသိုလ် သန်လျင်(သီလဝါ)၌ ၂၆-၅-၂၀၁၇ရက်(သောကြာနေ့) တွင် အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။

စဉ် ဘာသာရပ် အချိန်

- (က) အင်္ဂလိပ်စာ ၁၀း၀၀နာရီမှ ၁၂း၀၀နာရီထိ
- (ခ) သက်ဆိုင်ရာဘာသာရပ် ၁၃း၀၀နာရီမှ ၁၅း၀၀နာရီထိ
- ၅။ လူ့စွာစစ်ဆေးခြင်းခံရမည့်သူများစာရင်းကို ၂၉-၅-၂၀၁၇ရက် (တနင်္လာနေ့) တွင် ကြော်ငြာမည်ဖြစ်ပြီး ၃၀-၅-၂၀၁၇ရက်(အင်္ဂါနေ့) တွင် လူ့စွာစစ်ဆေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ မဟာအင်ဂျင်နီယာဘွဲ့သင်တန်းတက်ရောက်ခွင့်ရရှိသူများ၏ အမည်စာရင်းကို ၃၁-၅-၂၀၁၇ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) တွင် မြန်မာနိုင်ငံရေကြောင်းပညာတက္ကသိုလ်၌ ထုတ်ပြန်ကြော်ငြာမည်။
- ၆။ ဝင်ခွင့်စာမေးပွဲဖြေဆိုရန် လာရောက်သည့်အခါ မိမိ၏ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားမူရင်းနှင့် စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ကတ်ပြားများကို တစ်ပါတည်း ယူဆောင်လာရမည်။

၇။ သတ်မှတ်ထားသည့်အချက်အလက်များ တိကျပြည့်စုံစွာ ရေးသားဖော်ပြခြင်းမပြုသော လျှောက်လွှာများ မမှန်မကန်ဖြစ်ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြသော လျှောက်လွှာများနှင့် အချိန်မီမရောက်ရှိသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

၈။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များ သိရှိလိုပါက မြန်မာနိုင်ငံရေကြောင်းပညာတက္ကသိုလ်သို့ လူ့ကိုယ်တိုင်သော်လည်းကောင်း ဖုန်း-၀၉-၇၉၈၀၈၄၃၃၂ သို့လည်းကောင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
မြန်မာနိုင်ငံရေကြောင်းပညာတက္ကသိုလ်

ဖခင်အမည်မှန်

နေပြည်တော်၊ ဒဂုံလမ်းမ(မြို့နယ်)၊ အထက(၁၉)မှ အဖွဲ့မတန်းကျောင်းသား မောင်အောင်အောင်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးဝင်းနိုင် ၇/ကဝန(နိုင်)၀၉၂၆၁၀ အမှန် ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးဝင်းနိုင်

ဖခင်အမည်မှန်

ပင်လောင်းမြို့နယ်၊ အထက(ပင်ခွန်)တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မေတ္တာလှ၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးအောင်ထွန်း ၁၃/ပလန(နိုင်)၀၅၆၈၆၄ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးအောင်ထွန်း ၁၃/ပလန(နိုင်)၀၅၆၈၆၄

ဖခင်အမည်မှန်

ပင်လောင်းမြို့နယ်၊ အထက(ပင်ခွန်)တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မောင်ရုပ်ခို၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးအောင်ထွန်း ၁၃/ပလန(နိုင်)၀၅၆၈၆၄ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးအောင်ထွန်း ၁၃/ပလန(နိုင်)၀၅၆၈၆၄

ဖခင်အမည်မှန်

ပင်လောင်းမြို့နယ်၊ အထက(ပင်ခွန်)တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မိုးမိုးဝင်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးအောင်ထွန်း ၁၃/ပလန(နိုင်)၀၅၆၈၆၄ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးအောင်ထွန်း ၁၃/ပလန(နိုင်)၀၅၆၈၆၄

ဖခင်အမည်မှန်

ပင်လောင်းမြို့နယ်၊ အထက(ပင်ခွန်)တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မိုးမိုးဝင်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးအောင်ထွန်း ၁၃/ပလန(နိုင်)၀၅၆၈၆၄ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးအောင်ထွန်း ၁၃/ပလန(နိုင်)၀၅၆၈၆၄

ဖခင်အမည်မှန်

ပင်လောင်းမြို့နယ်၊ အထက(ပင်ခွန်)တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မိုးမိုးဝင်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးအောင်ထွန်း ၁၃/ပလန(နိုင်)၀၅၆၈၆၄ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးအောင်ထွန်း ၁၃/ပလန(နိုင်)၀၅၆၈၆၄

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 91/2110 ၏ ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက်ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကင်း)ခရိုင်ရုံး

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၄၄၅/

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး လျှပ်စစ်နှင့်စက်မှုဝန်ကြီးဌာန အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း၊ ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ၁၁ ကေပီ ဓာတ်အားလှိုင်းနှင့် ၁၁/၀.၃၃၁မဂ္ဂဟေ့ဗီဓာတ်အားခွဲရုံများတိုးချဲ့ တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် အစားထိုးတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများအား ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။
၂။ တင်ဒါလျှောက်လွှာစတင်ရောင်းချမည့်ရက်- ၈-၅-၂၀၁၇ ရက်မှ ၂၁-၅-၂၀၁၇ ရက်ထိ
တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်ရက် - ၁၅-၅-၂၀၁၇ ရက်မှ ၆-၆-၂၀၁၇ ရက်ထိ
တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၈-၆-၂၀၁၇ ရက်မှ နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီ
တင်ဒါလျှောက်လွှာရောင်းချ/တင်သွင်းရမည့် - ကရင်ပြည်နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံး အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၊ ဘားအံမြို့
၃။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ကရင်ပြည်နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံး ဖုန်း- ၀၉-၅၆၆၂၁၆၊ ၀၉-၅၂၂၄၈၆၇၅၊ ၀၉-၅၆၆၂၁၆၊ ၀၉-၅၆၆၂၁၆၃ တို့သို့ တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

အိတ်ပိတ်တင်ဒါ(Close Tender)ခေါ်ယူခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မော်ဘီမြို့နယ်၊ လိပ်ပွတ်ကျေးရွာ၊ အမှတ်(၄) လမ်းမအနီး၊ Myanmar Distillery Co.,Ltd မှ ဂါလန် ၅၀ ဆို ပလတ်စတစ် ဝီပါခွဲများ အလုံး ၅၀၀၀ ခန့် ရောင်းချရန်ပါသဖြင့် အိတ်ပိတ်တင်ဒါများပေးသွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။
၁။ တင်ဒါပေးသွင်းမှုကို ယခုကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း (ရုံးချိန်အတွင်း) လာရောက်တင်သွင်းနိုင်ပါသည်။
၂။ တင်ဒါတွင် တင်ဒါဝင်ရောက်သူ၏လိပ်စာနှင့် ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ် ပြည့်စုံစွာဖော်ပြရန်။
၃။ ကုမ္ပဏီ/စက်ရုံမှ တင်ဒါခေါ်ယူမည့်ရက်အား ၂ ရက် ကြိုတင်အကြောင်းကြားပါမည်။
၄။ တင်ဒါဝင်ရောက်လိုသူသည် စရန်ငွေ ၁၀ သိန်းပေးသွင်းပြီးမှ တင်ဒါပေးသွင်းရမည်။
၅။ ဝီပါခွဲတစ်လုံး၏တန်ဖိုးကို မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်သည့်တန်ဖိုးအား တင်ဒါတွင် ဖော်ပြပေးရန်။
ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၂၅၀၆၄၊ ၀၉-၇၉၂၅၀၆၈၊ ၀၉-၄၅၀၀၅၂၆၉

ပျောက်ဆုံးကြောင်း ကျွန်တော်မောင်အောင် ၉/ကပတ(နိုင်)၁၅၆၇၇၆ ၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ် (နံပါတ်မမှတ်မီ)သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်သို့ အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၉၇၇၀၀၁၁၅

ပျောက်ဆုံးကြောင်း ကျွန်တော်မောင်အောင်ကိုထွေး ၈/မသန(နိုင်)၀၇၇၇၇၇၇၇၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ် (နံပါတ်မမှတ်မီ)သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်သို့ အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၉၇၇၀၀၁၁၅

လျှောက်လွှာအား ချိန်းဆိုသည့်နေ့ရက်ကို လျှောက်ထားခံရသူထံသို့ အကြောင်းကြားစာ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်

၂၀၁၆ ခုနှစ် တရားမအထွေထွေလျှောက်လွှာအမှတ်-၉ ဒေါ်နွယ်နီအေး(ခ)ဒေါ်မြင့်ခင် နှင့် ဦးကြည်အေး ပါ-၂ လျှောက်ထားသူ လျှောက်ထားခံရသူများ
၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၇ ရက်စွဲပါ ရှမ်းပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်၏ တရားမကြီးမှုအမှတ် ၅/၂၀၁၆ အမှုကို သင့်မြတ်သည့် တရားရုံးတစ်ရုံးရုံးသို့ ပြည်ထောင်စုတရားစီရင်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၁၅(ခ)အရ ရုံးပြောင်းစစ်ဆေးပေးပါရန် လျှောက်လွှာနှင့်ပတ်သက်၍ လျှောက်ထားခံရသူ အမှတ်(၂) ဒေါ်ခင်မိုးတင့်၊ အမှတ်(၁၄)၊ B-1 (အိမ်ရာ)၊ သခင်လမ်း၊ ချမ်းသာရပ်ကွက်၊ တောင်ကြီးမြို့ (ယခင်လိပ်စာ)၊ ယခုလိပ်စာမသိနေသူ) သိစေရမည်။
ယခုအမှုတွင် လျှောက်လွှာတစ်စောင်ကို တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဦးစိန်ဝင်းချမ်းက တင်သွင်း၍ ဤရုံး၌ မှတ်ပုံတင်ခဲ့ပြီးကြောင်းနှင့် ထိုလျှောက်လွှာကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် မေလ ၂၆ ရက်တွင် ဆိုင်ဆိုရန် ဤရုံးတော်က ချိန်းဆိုလိုက်သည်။ သင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သင်၏ရှေ့နေဖြစ်စေ ဤလျှောက်လွှာတွင် ဆောင်ရွက်ရန် ဥပဒေအရခွင့်ပြုထားသူ ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်စေ မလာရောက်ခဲ့လျှင် ၎င်းအမှုကို သင်မရှိသည့် အခါတွင် တစ်ဖက်သတ်စီရင်ဆုံးဖြတ်လိမ့်မည်။
၂၀၁၇ ခုနှစ် မေလ ၄ ရက်တွင် ဤရုံးတော်တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။
(ဝင်းသိန်း) လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ တရားမတရားစီရင်ရေးဌာန ပြည်ထောင်စုတရားစီရင်ရေးကြီးကြပ်မှုရုံး

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံး ကိုဥပဒေအမိန့် ၅၊ နည်းဥပဒေ ၁ နှင့် ၅) မကွေးခရိုင်တရားမရုံးတော်၌

၂၀၁၇ ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၂၅ ဦးရွှေဝင်း နှင့် ၁။ ဦးဝင်းမြင့်ဦး (နေလဝင်းပွဲရုံ) ၂။ မချီဇင်နွယ် (အတူနေလဝင်းမယား) အမှတ် (၂၂၆)၊ ၂၂ လမ်း၊ အောင်ရတနာရပ်၊ မကွေးမြို့၊ တရားလို တရားပြိုင်များ မကွေးမြို့၊ ရွှေဘုန်းအောင်ပွဲရုံ၊ အမှတ် (၂၁၀) ရန်နိုင်(၂၂)လမ်း၊ အောင်စေတနာရပ်နေ (၁)တရားပြိုင် ကိုဝင်းမြင့်ဦး၊ (၂)တရားပြိုင် မချီဇင်နွယ် (အတူနေလဝင်းမယား) (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိသူ) သိစေရမည်။
သင့်အပေါ်၌ တရားလို ဦးရွှေဝင်း မကွေးမြို့၊ အမှတ် (၂၂၆)၊ ၂၂လမ်း၊ အောင်ရတနာရပ်(နေလပွဲရုံ)က တရားလိုထံမှ ရယူသွားသော နှမ်းတင်း (၃၉) တင်း၊ ၂၀၈၂၀၀ ကျပ်၊ ကြော်ပဲကြီး ၃၀၃၃၁၅၀၀၀အိတ် ၂၀၀၊ ဝိသာအားဖြင့် ၆၀၀၀၊ တန်ဖိုးငွေ ၉၃၁၀၂၅၆ကျပ်နှင့် ငွေသားကျပ်သိန်း ၁၀၀ စုစုပေါင်း ၂၂၃၉၂၅၆ကျပ် ရလျှင်ကြောင်းနှင့် လျှောက်ထားစွဲဆိုချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ သင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်သည့်အချက်များကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူတစ်ဦးတစ်ယောက် ၎င်းရှေ့နေနှင့်ပါစေ၍ဖြစ်စေ ၂၀၁၇ ခုနှစ် မေ ၁၈ ရက် (၁၃၇၉ ခုနှစ် နယူးယောက်မြို့နေရက် ၈ ရက်) နံနက် ၁၀နာရီတွင် အထက်ကအမည်ရေးသားပါရှိသူ တရားလိုစွဲချက်ကို ထုချေရှင်းလင်းရန် ရုံးသို့ လာရောက်ရမည်။ ၎င်းပြင် သင်သိစေရမည့်မှာ အထက်ကဆိုခဲ့သည့်ရက်တွင် သင်မလာရောက်ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင့်ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းပြင် တရားလိုကကြည့်ရှုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းများနှင့် သင်က ထုချေတင်ပြအဆိုပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းအစရှိသည်တို့ကို သင်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် သင်ကိုယ်စားလှယ်ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်လိုက်ရမည်။ သင်ကထုချေလွှာတင်သွင်းလိုလျှင် အမှုမဆိုင်မီလေးရက်က တင်သွင်းရမည်။
၂၀၁၇ ခုနှစ် မေ ၄ ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ် ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။ (မိမိခွန်) ခရိုင်တရားသူကြီး မကွေးခရိုင်တရားရုံး

ဒီကရီကိုအတည်ပြုလုပ်ရန် အမိန့်ထုတ်သင့်ကြောင်း ထုချေစေရန် အကြောင်းကြားစာ

(တရားမကျင့်ထုံးကိုဥပဒေအမိန့်-၂၁၊ နည်းဥပဒေ-၂၂) တောင်ကြီးမြို့နယ်တရားရုံး၌ ၂၀၁၆ ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၉ နှင့်ဆက်သွယ်သည့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် တရားမစာရိယူမှုအမှတ်-၁၂ ဒေါ်မြအေး နှင့် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင်သန်း(ငြိမ်း) တရားနိုင် တရားရှုံး
အထက်ပါအမှုမှ တရားရှုံး ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင်သန်း (ငြိမ်း) ၁/က၊ ၃ လမ်း၊ အရှေ့ကြို့ကုန်းတောင်ပဲခြမ်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး (ယခုနေထိုင်သည့် နေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။
၂၀၁၆ ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၉အမှုတွင် ကျရှိသည့် ဒီကရီကို အတည်ပြုရန် ဤရုံးတော်တွင် တရားနိုင် ဒေါ်မြအေးက လျှောက်ထားသည်ဖြစ်၍ မည်သည့်အကြောင်းကြောင့် အတည်ပြုလုပ်စေရန် အမိန့်ကိုမထုတ်သင့်ကြောင်း၊ အကြောင်းတစ်ခုခုရှိလျှင် ပြု၍ ချေဆိုရန် သင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ရုံးတော်အခွင့်အမိန့်အရရှေ့နေဖြစ်စေ၊ အကြောင်းပြချေဆိုနိုင်သူ အခွင့်ရကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်စေ ၂၀၁၇ခုနှစ် မေ ၁၆ ရက် မွန်းမတည့်မီ ၁၀နာရီတွင် ဤရုံးတော်ရှေ့လာရောက်စေ။
၂၀၁၇ ခုနှစ် မေ ၂ ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။ (စောထွန်းအေး) တွဲဖက်မြို့နယ်တရားသူကြီး (၃) တောင်ကြီးမြို့နယ်တရားရုံး

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံး ဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်း-၂၀) ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်တရားမရုံး

၂၀၁၇ ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၆ ဒေါ်သွင်သွင်အောင် နှင့် ဒေါ်ထားထားတင် ပါ ၃ ဦး တရားလို တရားပြိုင်များ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ညောင်ဦးခရိုင်၊ ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့၊ ဘူတာရပ်ကွက်နေ (၃)တရားပြိုင် ဒေါ်ချယ်ရီမိုး (ဘ)ဦးလှကျော်မိုး (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။
သင့်အပေါ်၌ တရားလိုက တရားပြိုင်များ၏ ဝိုင်းမြေစာချုပ် နှစ်စောင်အား တရားလိုမှ စိုက်ထုတ်ရွေးပေးခဲ့သည့် ငွေ ၅၅၀၀၀၀/- (ငါးဆယ့်ငါးသိန်းကျပ်) ပြန်လည်ရလိုမှု လျှောက်ထားစွဲဆိုချက်ရှိသည် ဖြစ်၍ သင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့်စကားအရပ်ရပ်ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ သင့်ကိုယ်စားလှယ် ရုံးအခွင့်အမိန့်ရရှေ့နေဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်သည့် အချက်များကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူတစ်ဦးတစ်ယောက် ၎င်းရှေ့နေနှင့် ပါစေ၍ဖြစ်စေ ၂၀၁၇ ခုနှစ် မေ ၂၆ ရက် (၁၃၇၉ခုနှစ် နယူးယောက်မြို့နေရက် ၈ ရက်) နံနက် ၁၀နာရီတွင် အထက်အမည်ရေးသားပါရှိသူ တရားလို စွဲဆိုချက်ကို ထုချေရှင်းလင်းရန် ရုံးသို့လာရောက်ရမည်။ ၎င်းပြင် သင်သိစေရမည့်မှာ အထက်ဆိုခဲ့သည့်နေ့ရက်တွင် သင်မလာရောက်ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင့်ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းပြင် တရားလိုကကြည့်ရှုလိုသည့် စာရွက်စာတမ်းများနှင့် သင်က ထုချေတင်ပြအဆိုပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်း အစရှိသည်တို့ကို သင်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် သင်ကိုယ်စားလှယ်ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်လိုက်ရမည်။ သင်ကထုချေလွှာတင်သွင်းလိုလျှင် အမှုမဆိုင်မီလေးရက်က တင်သွင်းရမည်။
၂၀၁၇ ခုနှစ် မေ ၂၆ ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။ အောင်မျိုးထွန်း မြို့နယ်တရားသူကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်တရားရုံး

ဘဏ်ပိတ်ရက်ကြော်ငြာ

လွှဲပြောင်းနိုင်သော စာချုပ်စာတမ်းများ အက်ဥပဒေအရ ၂၀၁၇ ခုနှစ် မေ ၁၀ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ကဆုန်လပြည့်နေ့သည် အများပြည်သူ အလုပ်ပိတ်ရက်ဖြစ်ပါသဖြင့် ၎င်းနေ့တွင် ဘဏ်များအားလုံး ပိတ်ထားလိမ့်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်

အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန အားကစားနှင့်ကာယပညာသိပ္ပံ (တောင်ကြီး) ကျောက်စီမြေထိန်းနံရံတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန၊ အားကစားနှင့်ကာယပညာသိပ္ပံ (တောင်ကြီး)တွင် ပြုကြည့်စင်အောက်ဘက် မျက်နှာစာ ပေ ၁၅၀ နှင့် မြောက်ဘက်မျက်နှာစာ ပေ ၁၅၀ စုစုပေါင်း ပေ ၃၀၀ အား ကျောက်စီမြေထိန်းနံရံတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန်ရှိပါသဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။
၂။ တင်ဒါစည်းကမ်းအသေးစိတ်နှင့် ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းအသေးစိတ်ကို အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန၊ အားကစားနှင့်ကာယပညာသိပ္ပံ(တောင်ကြီး)၊ အေးသာယာမြို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း လူကိုယ်တိုင်လာရောက်၍ဖြစ်စေ၊ ဖုန်း-၀၈၁-၂၀၈၅၇၄ သို့ဖြစ်စေ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။
၃။ (က) တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၅-၅-၂၀၁၇ ရက် (သောကြာနေ့) (ခ) တင်ဒါပိတ်မည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၁၅-၅-၂၀၁၇ ရက် (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၁၆:၃၀ နာရီ (ဂ) တင်ဒါတင်သွင်းမည့်နေရာ - အားကစားနှင့်ကာယပညာသိပ္ပံ(တောင်ကြီး)၊ အေးသာယာမြို့၊ တင်ဒါစီစစ်ရေးအဖွဲ့၊ အားကစားနှင့်ကာယပညာသိပ္ပံ(တောင်ကြီး)၊ အေးသာယာမြို့

မြန်မာနိုင်ငံ သွားနှင့်ခွဲတွင်းဆရာဝန်အသင်း(ပဟို)၏ နှစ်လယ်အစည်းအဝေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်အသင်းခွဲ၏ ပထမအကြိမ် ညီလာခံပိတ်ကြားလွှာ

ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ သွားနှင့်ခွဲတွင်းဆရာဝန်များသာမက မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ သွားနှင့်ခွဲတွင်းဆရာဝန်များ ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ရန် လေးစားစွာဖြင့် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ညီလာခံတွင် ပြည်တွင်းပြည်ပညာရှင်များ၏ စာတမ်းဖတ်ကြားခြင်း၊ သွားဘက်ဆိုင်ရာ ခေတ်မီဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းကိရိယာပြခန်းများ၊ Basic Life Support Training နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်အသင်းခွဲ ဥက္ကဋ္ဌဖလား ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲတို့ဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။
ကျင်းပမည့်ရက် ။ ။ ၁၃-၁၄ မေ ၂၀၁၇
ကျင်းပမည့်နေရာ ။ ။ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်းတိုက်ခန်းမ၊ တောင်ကြီးမြို့။
အသေးစိတ်အချက်များနှင့် ကြိုတင်စာရင်းပေးဆက်သွယ်နိုင်ရန်-
ဒေါက်တာမောင်မောင်မြင့် ဖုန်း-၀၉-၅၂၁၁၃၃၅
ဒေါက်တာဥဗ္ဗာဝင်း ဖုန်း-၀၉-၅၂၁၀၈၂၃
ဒေါက်တာစောထွဋ်ဦး ဖုန်း-၀၉-၅၂၁၀၈၆၉
email: mdashanmm@gmail.com
သတင်းနှင့်ပြန်ကြားရေးဆပ်ကော်မတီ

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း လျှင်ကော်မြို့၊ အဝေးသင်(စိတ်ပညာ) တတိယနှစ်မှ မတော်လှ၏ဖခင် ဦးကျော်အိ (ခ)ဦးအယ်လ်ဖောင်းဆို ၂/လကန(နိုင်)၀၂၇၇၉၁သည် တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးကျော်အိ (ခ) ဦးအယ်လ်ဖောင်းဆို
အမည်မှန် မိုင်းဆတ်မြို့၊ အထက ၁ထူမတန်း (A)မှ မောင်သီဟ၏ အမည်မှန်မှာ မောင်သီဟထွန်း၊ မွေးသက္ကရာဇ်မှာ ၂၄-၉-၂၀၀၄ ဖြစ်ပြီး ၎င်း၏အမည်မှန်မှာ ဦးညီထွန်းလှိုင် ၁၃/မကန(နိုင်) ၀၁၉၇၄၄ နှင့် ဒေါ်ဥဗ္ဗာမြင့် ၂/လကန(နိုင်)၀၄၄၅၆၆ ဖြစ်ပါကြောင်း။
ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုပါရန် ရပ်စောက်မြို့၊ ဗထူးရပ်ကွက်နေ ဦးမောင်ညွန့်၏သား မောင်ရာဇာမျိုးအောင် ၁၃/ရစန(နိုင်)၀၈၁၉၁၉ အား ယနေ့မှစ၍ မောင်ရာဇာဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။ မောင်ရာဇာ
အမည်မှန် ပုံပါကျင်မြို့၊ မိုင်းဟန်အုပ်စု၊ နားကောင်းမူးကျေးရွာနေ (ဘ) ဦးကျော်ဟယ်၏သမီး မနာဒေါလာ၏ အမည်မှန်မှာ မနာလောဒါ ၁၃/ပပက(နိုင်)၀၈၀၉၄၀ ဖြစ်ပါကြောင်း။ မနာလောဒါ
မိခင်အမည်မှန် မြစ်ကြီးနားမြို့၊ အထက ၆၊ နဝမတန်း (B)၊ အောင်မှ မောင်ရှိုင်း ထက်အောင်၏ မိခင်အမည်မှန်မှာ ဒေါ်လာဖွဲ့မီး ၁/မကန(နိုင်)၀၂၅၈၅၅ ဖြစ်ပါသည်။
အမည်မှန်နှင့် မိဘအမည်မှန် မြစ်ကြီးနားမြို့၊ အထက(၁)ရပ်(ပ)၊ တတိယတန်း(A)အောင်မှ မောင်သက်စော်ဝင်းနှင့် အဖွဲ့မတန်း(A)အောင်မှ မောင်မိုးဇော်ဦး၏ အမည်မှန်မှာ မောင်မျိုးဇော်ဦးဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့၏ မိဘအမည်မှန်မှာ ဦးလှမျိုး ၅/ရဘန(နိုင်)၀၁၉၆၇၅ နှင့် ဒေါ်ရွှေယုဦး ၁၃/နဆန(နိုင်)၀၃၀၄၆၈ ဖြစ်ပါသည်။
ပတ်စ်ပို့ပျောက် ကျွန်တော်မောင်တူးလွမ် ၁/မမန(နိုင်)၀၂၁၀၆၆ ၏ ပတ်စ်ပို့နံပါတ် (မမှတ်မီ)မှာ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၇၈၉၅၈၉၃၇
မိခင်အမည်မှန် မြစ်ကြီးနားမြို့၊ အထက (၃)၊ သတ္တမတန်း(D)အောင်မှ မလူငိုမင်းလွင်ထွေး ၁/မကန(ပြ)၀၀၁၀၆၉ ဖြစ်ပါသည်။

လူပျောက်ကြော်ငြာ

စစ်ကိုင်းမြို့၊ ဘော်ဂါရပ်နေ ဦးလှမော်ဦး ၅/စကန(နိုင်)၀၇၂၅၁၉-ဒေါ်ခင်အေးမွန်တို့၏သမီး မမွေးမွေးမော်ဦး ၅/စကန(နိုင်)၂၄၄၅၆၅ သည် ၁-၅-၂၀၁၇ ရက် မွန်းလွဲ ၂:၄၅ အချိန်ခန့်မှစ၍ နေအိမ်မှ စစ်ကိုင်းမြို့မဈေးသို့သွားစဉ် ၎င်း၏လက်ဝယ်၌ ၂၅၀/၇၉၀၆၂ ကျပ်လေး အစိမ်းရောင်စုံပါကပ်ဆိုင်ကယ် ယူဆောင်စီးနင်းသွားပြီး လမ်းခုလတ်၌ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် ယနေ့အချိန်ထိ နေအိမ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခြင်းမရှိပါ။ မည်သူမဆို မမွေးမွေးမော်ဦးအား မည်သည့်နေရာတွင်မဆို တွေ့ရှိပါက အောက်ပါလိပ်စာနှင့် ရှေ့နေများ၏ဖုန်းများသို့ ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားနိုင်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် မမွေးမွေးမော်ဦးအား လိပ်လည်လှည့်ဖြားလိုဆာဆန်ဖြင့် ခေါ်ဆောင်သွားသူ၊ နေအိမ်၌ လက်ခံထားရှိသူများကို တရားဥပဒေအရ ထိရောက်စွာအရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဦးမျိုးမင်းဇော် LL.B ဦးမျိုးအောင် LL.B ဦးဝင်းထွန်းဦး LL.B
စဉ်-၃၄၇၈၀ စဉ်-၄၈၄၁၅ စဉ်-၄၈၄၅၇
အထက်တန်းရှေ့နေများ
အတွက်အမှတ် (က-၅)၊ အိမ်အမှတ် (၁၅၆-ခ)၊ ၆၉x၇၀ လမ်းကြား၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၇၉၇၃၁၁၇၄၊ ၀၉-၂၆၅၈၃၀၆၁၄

မြဝတီအမျိုးသမီးအသင်း ရိုးပြတ်နိုင်

သတင်း-ဗိုးသော်ဇင်

ရန်ကုန် မေ ၇

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ရာသီ အမျိုးသမီးလိဂ်ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၄) ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့ညနေပိုင်းက အောင်ဆန်းကွင်း၌ ကျင်းပရာ မြဝတီအသင်း ရိုးပြတ်အနိုင်ရခဲ့သည်။

မြဝတီအသင်းသည် YREO အသင်းကို ခြေအသာဖြင့် ကစားကာ ခြောက်ရိုးပြတ် အနိုင်ရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြဝတီအသင်းသည် သုံးပွဲဆက် အနိုင်ရခဲ့ပြီး ထိပ်ဆုံးမှ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနအသင်းကို ဆက်လက်ဖိအားပေးနိုင်ခဲ့သည်။ မြဝတီအသင်းအတွက် ရိုးများကို ၂၄၊ ၂၇ မိနစ်တွင် လှယဉ်ဝင်း၊ ၃၃ မိနစ်တွင် ဝင်းသီဂီထွန်း၊ ၄၉ မိနစ်တွင် ရူပါခိုင်၊ ၅၃ မိနစ်၊ မိနစ် ၆၀တွင် တင့်တင့်ထွန်းတို့က သွင်းယူခဲ့သည်။ ပွဲစဉ်(၄) နောက်ဆုံးပွဲအဖြစ် မေ ၈ ရက်(ယနေ့)တွင် အောင်ဆန်းကွင်း၌ သစ္စာအားမာန်အသင်းနှင့် ဇွဲကပင်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။



ရော့တီနှင့် ရန်ကုန်အသင်းယှဉ်ပြိုင်ကစားဟန်



ဂျူဗင်တပ်စ်နှင့် ရီးရဲမက်ဒရစ်တို့ ပြိုင်တူကျော်ဖြတ်နိုင်ကြမယ့် ချန်ပီယံလိဂ် အကြိုဗိုလ်လုပွဲ ဒုတိယအကျော့

စာမျက်နှာ - ၂၀

ရခိုင်နှင့် ချင်းယူနိုက်တက်အနိုင်ရပြီး ရန်ကုန်အသင်းနိုင်ပွဲဆက်မူရပ်တန့်

သတင်း - ညိုမြတ်သော်တာ၊ ဓာတ်ပုံ - ဗိုးသော်ဇင်

ရန်ကုန် မေ ၇

၂၀၁၇ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၂) ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့ညနေပိုင်းက ကွင်းသုံးကွင်း၌ကျင်းပရာ ရခိုင်နှင့် ချင်းယူနိုက်တက်အနိုင်ရပြီး ရန်ကုန်အသင်းနိုင်ပွဲဆက်မူ ရပ်တန့်ခဲ့သည်။

ပုသိမ်ကွင်း၌ ကျင်းပသောပွဲတွင် ရော့တီနှင့် ရန်ကုန်အသင်းတို့ တစ်ရိုးစီ သရေကျခဲ့သည်။ ပထမအကျော့တွင် ကိုးပွဲဆက်အနိုင်ရခဲ့သည့် ရန်ကုန်အသင်းသည် ဒုတိယအကျော့ ဖွင့်ပွဲမှာပင် နိုင်ပွဲဆက်မူရပ်တန့်ခဲ့ပြီး ဒုတိယနေ့ရာမှ ရှမ်းယူနိုက်တက်နှင့် လေးမှတ်သာ ကွာဟ

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁



(၂၉)ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲအတွက် စားပွဲတင်တင်းနှစ်လက်ရွေးစင်အားကစားသမားများရွေးချယ်

သတင်းနှင့်ဓာတ်ပုံ - တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

ရန်ကုန် မေ ၇

မလေးရှားနိုင်ငံတွင် ကျင်းပမည့် (၂၉)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲအတွက် လက်ရွေးစင်စားပွဲတင်တင်းနှစ် အားကစားသမားများ ရွေးချယ်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ စားပွဲတင်တင်းနှစ်အဖွဲ့ချုပ် နည်းပြချုပ်ထံမှ သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲအတွက် လက်ရွေးစင်အားကစားသမား အမျိုးသားငါးဦး၊ အမျိုးသမီးငါးဦး ရွေးချယ်ပြီးသွားပါပြီ။ (၂၈) ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းအပြီးပြိုင်ပွဲတွေ ကျင်းပပြီး လက်ရည်ကောင်းတဲ့ ကစားသမားတွေကိုစိစစ်ပြီး ရွေးချယ်လိုက်တာပါ။ နည်းပြက တရုတ်နည်းပြ၊ မြန်မာနည်းပြသုံးဦးနဲ့ မနက်တစ်ချိန် ညနေတစ်ချိန် စခန်းသွင်း လေ့ကျင့်ပါတယ်။ တရုတ်နိုင်ငံမှာ နှစ်လခွဲလောက် ပူးတွဲ

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၄

BEST BANK IN MYANMAR

Awarded By : EUROMONEY